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PROTOKÓŁ NR LXXIII/2024 
 

z LXXIII sesji RADY MIASTA GDAŃSKA, 

która odbyła się w dniu 29 lutego 2024 roku 

w Nowym Ratuszu ul. Wały Jagiellońskie 1   

 

 
 
Początek obrad godz. 909 

W sesji na 34 udział wzięło 32 radnych 
   
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
 

PUNKT 1 
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła obrady LXXIII sesji Rady Miasta Gdańska. Witam wszystkich państwa 

bardzo serdecznie. Witam panią prezydent Aleksandrę Dulkiewicz wraz z zastępcami, 

panią sekretarz i panią skarbnik i witam dzisiaj na sesji naszych wyjątkowych gości; 

jest z nami przewodnicząca Parlamentu Bremeńskiego pani Antje Grotter wraz  

z delegacją z Bremy. Witam panie, bardzo serdecznie. Na początek mamy kilka spraw 

regulaminowych. Mamy kilka wniosków o zmianę porządku obrad i włączenie do 

porządku obrad druków.  

 

Wpłynął wniosek o włączenie oświadczenia w sprawie poparcia projektu ustawy  

o związku metropolitalnym w województwie pomorskim (druk 1944); pkt 4, ppkt 39  

 

Głosowanie za włączeniem (druk 1944) 

 

Za                        27 

Przeciw               0 

Wstrzymało się  0 

 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
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Wpłynął wniosek  o włączenie w sprawie rozpatrzenia skargi Pana XY 

reprezentowanego przez Panią XY na działalność Gdańskich Nieruchomości  

(druk 1945); pkt 4, ppkt  40 

Głosowanie za włączeniem (druk 1945) 

 

Za                        29 

Przeciw               0 

Wstrzymało się  0 

 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 

Wpłynął wniosek o włączenie w sprawie rozpatrzenia skargi Pana XY z dnia 29 

grudnia 2023 r. na działania Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 46 w Gdańsku  

(druk 1946); pkt 4, ppkt  41 

Głosowanie za włączeniem (druk 1946) 

 

Za                        30 

Przeciw               0 

Wstrzymało się  0 

 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

Wpłynął wniosek o włączenie w sprawie rozpatrzenia skargi Spółdzielni Budowlano - 

Mieszkaniowej "WYBRZEŻE" w Gdańsku na działalność Prezydenta Miasta Gdańska  

(druk 1947); pkt 4, ppkt 42 

 

Głosowanie za włączeniem (druk 1947) 

 

Za                        30 

Przeciw               0 

Wstrzymało się  0 

 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

Wpłynął wniosek o włączenie w sprawie rozpatrzenia skargi Pana XY z dnia  

10 października 2023 r. na Dyrektor Pałacu Młodzieży w Gdańsku (druk 1948);  

pkt 4, ppkt 43 

 

Głosowanie za włączeniem (druk 1948) 
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Za                        29 

Przeciw               0 

Wstrzymało się  0 

 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

Wpłynął wniosek o włączenie  w sprawie rozpatrzenia skargi Pani XY z dnia  

10 października 2023 r. na Dyrektor Pałacu Młodzieży w Gdańsku (druk 1949);  

pkt 4, ppkt 44 

 

Głosowanie za włączeniem (druk 1949) 

 

Za                        28 

Przeciw               0 

Wstrzymało się  0 

 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

Wpłynął wniosek o włączenie w sprawie rozpatrzenia skargi Pani XY na działanie 

Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni (druk 1950); pkt 4, ppkt 45 

 

Głosowanie za włączeniem (druk 1950) 

 

Za                        30 

Przeciw               0 

Wstrzymało się  0 

 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

Wpłynął wniosek o włączenie w sprawie rozpatrzenia skargi Pani XY na Dyrektora 

Gdańskiego Domu Integracyjno-Rodzinnego (druk 1951); pkt 4, ppkt 46 

 

Głosowanie za włączeniem (druk 1951) 

 

Za                        29 

Przeciw               0 

Wstrzymało się  0 

 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
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Wpłynęła autopoprawka:  
- druk 1929- pkt 4, ppkt 2 
 
 

PUNKT 2 

KOMUNIKATY 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Szanowni Państwo do komunikatów, tak jak państwo już wiecie, mamy na sali gości  

z Bremy. Brema jest naszym najstarszym miastem partnerskim. Ta współpraca sięga 

już blisko 50 lat w 1976 roku, kiedy umowa partnerska była podpisywana, ówczesny 

burmistrz Bremy pan Hans Kosznik powiedział w Gdańskim Ratuszu, że dążeniem 

tego porozumienia jest wymiana osób i poglądów na ograniczonym obszarze obu 

miast. Wyznaczone w nim ramy geograficzne są szczupłe, ale horyzonty szerokie. I ja 

się bardzo cieszę, że dzisiaj mimo upływu blisko 50 lat, ta nasza współpraca nadal 

bardzo szeroko w tej naszej współpracy nadal bardzo szeroko wspólnie patrzymy, 

wymieniając doświadczenia. W tak aktualnych tematach jak równość i Solidarność, jak 

problemy migracyjne, jak angażowanie młodych ludzi do tego, aby wspólnie z nimi 

budować społeczeństwo obywatelskie czy zrównoważony rozwój i zmiany klimatu, 

czyli wszystko to, co jest w tej chwili najbardziej aktualne i cieszę się, że możemy nadal 

z naszymi partnerami z Bremy rozmawiać na tematy między innymi takie i dzielić się 

doświadczeniami, spostrzeżeniami i poglądami. Bardzo się cieszę, że jest dzisiaj  

z nami pani Antje, przewodnicząca Parlamentu i bardzo proszę panią zabranie głosu. 

ANTJE GROTHEER - Prezydent Parlamentu Bremy   

Szanowna Pani Przewodnicząca Rady Miejskiej Agnieszka Owczarczak, Szanowna 

Pani Prezydent Aleksandra Dulkiewicz, Szanowni członkowie Rady Miasta, Szanowni 

Państwo. Bardzo się cieszę, że mogę tu dziś być i za możliwość wygłoszenia 

przemówienia. To nie jest moja pierwsza wizyta w Gdańsku. Byłem tu już wiele razy  

i wracam tu zawsze z przyjemnością!  Jestem także pewna, że będę odwiedzać to 

cudowne miasto jeszcze częściej. Cieszę się też, że znów widzę tylu przyjaciół. Należy 

do nich także pani Prezydent Dulkiewicz, z którą bardzo dobrze mi się współpracuje  

w Komisji Regionów. Jednak cenne są nie tylko indywidualne kontakty, ale także 

ugruntowana struktura współpracy i bliskie więzi między Gdańskiem a Bremą! Dzięki 

tym bliskim związkom z Gdańskiem mogliśmy dostarczyć z Bremy pomoc dla 

uchodźców i ogólne wsparcie dla Ukrainy. Gdańsk nam to umożliwił i z tego miejsca 

chciałabym za to serdecznie podziękować! I tak bez wprowadzenia przeszłam od razu 

do sedna. W Europie trwa wojna. Znowu.  Od dawna staramy się promować pokojowy 

porządek w całej Europie zgodnie z hasłem "zmiana poprzez zbliżenie". Ale to działa 

tylko wtedy, gdy wszyscy zaangażowani tego chcą. Ostrzeżenia ze wschodniej części 

UE w dużej mierze pozostały niezauważone. Faktów dotyczących działań Rosji nie 

przeanalizowano wystarczająco krytycznie. Teraz trzeba wykorzystać presję 

polityczną i sankcje, aby przekonać Władimira Putina do ustępstw. Panie i panowie, 

musimy samokrytycznie przyznać, że przez długi czas my w Niemczech nie 

potrafiliśmy - i prawdopodobnie nie chcieliśmy - wyobrazić sobie, że Putin może 

posunąć się tak daleko. Że faktycznie napadnie na Ukrainę i naruszy prawo 
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międzynarodowe w tak rażący sposób.  To był błąd. I niezliczone rzesze ludzi w całej 

Europie cierpią dziś z powodu tej błędnej oceny. Panie i panowie, nasze 

społeczeństwo, cała Wspólnota Europejska, znajduje się w takim momencie swojej 

historii, w którym musimy przedyskutować na nowo kruche fundament demokracji  

i środki potrzebne do jej ochrony. W granicach naszych państw, ale także poza nimi. 

Żyjemy w czasach, w których demokracja mierzy się z zewnętrznym, ale także 

wewnętrznym zagrożeniem. Rosja pokazała, że jest gotowa podważać procesy 

demokratyczne w innych krajach, aby realizować własne interesy. Jednak wydarzenia 

ostatnich lat w Europie pokazały również, że nie możemy spocząć na laurach, 

ponieważ istnieje niebezpieczeństwo, że demokracja zostanie podważona od 

wewnątrz. Że niezależność sądownictwa i mediów, a także zasady rządów prawa 

mogą być zagrożone. Że wolność słowa może zostać ograniczona, a mniejszości 

mogą być dyskryminowane, a nawet realnie zagrożone.  Demokracja chroni wolność 

- dla wszystkich, w tym dla mniejszości. Ale demokracja nie jest dana raz na zawsze. 

Wiecie o tym bardzo dobrze tutaj, w Gdańsku, gdzie od dawna walczycie o wolności, 

które stanowią istotę demokracji. Dlatego ochrona naszych demokratycznych instytucji 

jest kluczowa, nie tylko dla zagwarantowania praw i wolności naszych obywateli, ale 

także dla zapewnienia stabilności i dobrobytu naszego społeczeństwa. I dlatego nie 

możemy być naiwni, lecz musimy działać zdecydowanie, aby tę naszą demokrację 

chronić. Szanowni członkowie Rady Miasta: Jestem pewna, że jesteście bardziej niż 

gdzie indziej świadomi wagi tych kwestii! Bo jak już wspomniałam, pragnienie wolności 

rosło w Gdańsku historycznie. Walka z opresyjnymi strukturami jest częścią gdańskiej 

tożsamości. Każdy gdańszczanka i każdy gdańszczanin mogą być z tego dumni. 

Wymaga to również dużo siły i sporej dawki odwagi! Ale nie bez powodu Gdańsk mówi: 

nec temere nec timide - ani tchórzliwie, ani zuchwale. Gdańszczanie są mądrzy, 

zrównoważeni i odważni. Gdańsk to bastion, symbol walki o wolność i demokrację  

w Polsce. Nie tylko ze względu na wielowiekową tradycję Hanzy i kontakty z całym 

światem, ludzie zawsze byli tu otwarci na nowe i nieznane. Z Gdańska fala rewolucji 

rozeszła się po całej Polsce. Akt wyzwolenia Gdańska, Polski i Europy. Ale mimo 

wszystko, mimo doświadczenia i osiągnięć, o które walczyliśmy, wiemy tu i teraz, że 

nie jesteśmy odporni na utratę wszystkiego, co wiemy o wolności – ani w Gdańsku ani 

w Polsce, ani też w Bremie czy w  Niemczech. Demokracji nie można brać za pewnik, 

była ciężko wywalczona - i jest zagrożona! Tak potężna, jak się wydaje, tak stabilna  

i tak wszechobecna, jak się nam wydaje, w rzeczywistości jest krucha i ulotna, jeśli nie 

jest chroniona, pielęgnowana, broniona i odporna na kryzysy. Bez demokracji nic nie 

jest możliwe, a wolność trudno sobie wyobrazić. Dlatego ważne jest, abyśmy byli 

świadomi sytuacji i działali zdecydowanie, aby chronić naszą demokrację. Musimy 

wzmocnić nasze konstytucje i instytucje demokratyczne, aby sprostały one 

wyzwaniom XXI wieku. Musimy bronić demokracji - przy ogrodowym płocie, w klubie 

sportowym, ale oczywiście także w parlamentach: w Gdańsku, Warszawie, Bremie, 

Berlinie i Brukseli! Musimy też promować demokrację – zwłaszcza, że w czerwcu 

zostanie wybrany nowy Parlament Europejski. Musimy tłumaczyć ludziom, jak ważna 

jest wspólna Europa. I że my w Europie jesteśmy silniejsi jako wspólnota niż jako suma 

poszczególnych krajów - pokazała to nie tylko napaść Rosji na Ukrainę. Musimy 

uświadamiać, jak ważnym jest, aby ludzie korzystali ze swojego prawa do głosowania, 

aby korzystali z tego podstawowego osiągnięcia demokracji. Bo demokracja jest żywa 

wtedy, kiedy wszyscy jesteśmy aktywni. Panie i Panowie, Jestem przekonana, że 

wyzwaniom, które przed nami stoją, możemy sprostać tylko razem - we wspólnej 
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Europie. Nasze trwające od dziesięcioleci partnerstwo miast jest najlepszym dowodem 

na to, jak ważne jest utrzymywanie więzi ponad granicami państw. Jak ważne jest 

wcielanie idei europejskiej w życie. I jak wiele obie strony na tym zyskują. Bądźmy więc 

nadal tak blisko siebie, dajmy przykład wspólnej Europy i pracujmy razem na rzecz 

demokracji i wolności. Dziękuję bardzo.  

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  

Bardzo dziękujemy pani za wystąpienie. Przechodzimy do dalszej części 

komunikatów. Jeśli państwo mają ochotę zostać z nami na sali, to oczywiście 

serdecznie zapraszamy. Przypominam państwu radnym o konieczności złożenia 

oświadczeń majątkowych. Termin mija dzisiaj, oświadczenia mają dotyczyć 2 miesięcy 

tego roku. Są to oświadczenia, które składamy na koniec kadencji. Brak komunikatów 

z komisji. Przechodzimy do komunikatów pani Prezydent Aleksandry Dulkiewicz. 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ- Prezydent Miasta Gdańska  

Szanowna Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, mieszkanki i mieszkańcy Gdańska 

przesłuchujący się obradom Gdańskiej sesji Rady Miasta. Jak zwykle garść informacji 

bieżących o życiu naszego miasta. Jak państwo wiedzą, w sobotę obchodziliśmy 

drugą rocznicę pełno skalowej agresji Rosji na Ukrainę, ale także dziesiątą rocznicę  

w tych dniach dziesiątą rocznicę wojny Rosji przeciwko Ukrainie. Wiele wydarzeń we 

współpracy z diasporą ukraińską odbywało się w naszym mieście. Także dziękuję za 

liczny udział, choćby takie gesty jak wspólne wyplatanie siatki maskującej. Myślę, że 

to też wielu z nas mogło uświadomić naprawdę, jak potrzebne są takie zwykłe, proste 

rzeczy. Dziękuję także za hojność, jeśli chodzi o  składane dary. Natomiast nie 

ukrywam, że ta pomoc wsparcie także to charytatywne jest cały czas bardzo, bardzo 

potrzebne. W tym tygodniu podpisaliśmy także jako obszar metropolitalny jako obszar 

metropolitalny Gdańsk, Gdynia, Sopot umowę z Marszałkiem Województwa 

Pomorskiego z Samorządem Województwa Pomorskiego na kolejny okres programu 

Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. Co się pod tym programem kryje? To jest 

wiele działań, które zmieniają naszą rzeczywistość. To chociażby termomodernizacja 

wielu, wielu budynków, jak chociażby na Dolnym na Dolnym Mieście w Gdańsku, to 

dofinansowanie także różnych działań społecznych włączających tych, którzy są 

wykluczeni dzisiaj z życia społecznego, czy z rynku pracy takie działania, chociażby 

prowadzone są także nieopodal, stąd na Biskupiej Górce, więc to zarówno działania 

twarde, jak i miękkie. Wiele już się wydarzyło w tej zakończonej perspektywie unijnej. 

Ona trwała do 2020 roku, ale zawsze jak państwo wiedzą, ten okres rozliczenia trwa 

trochę dłużej. U nas także ta nowa perspektywa unijna 2021- 27 z różnych powodów 

jest opóźniona. Podpisaliśmy umowę na kolejny okres właśnie działania 

Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. Chodzi także o to, że nasze 

Stowarzyszenie, w którym Gdańsk jest aktywnym członkiem, właśnie Stowarzyszenie 

obszar Metropolitalny Gdańsk Gdynia Sopot będzie instytucją pośredniczącą  

w przekazywaniu tych środków, chociażby w Gdańsku. Jeden z tych projektów, który 

został wpisany do  Zitów, to chociażby budowa linii Tramwajowej Gdańsk Południe - 

Wrzeszcz. Ten odcinek z Piecek Migowa do Wrzeszcza. W tym kontekście też warto 

powiedzieć – dziękuję, wiem, że szykuje się też taka uchwała Gdańskiej Rady Miasta, 

że także w ubiegłym tygodniu wspólnie z niemal trzydziestką przedstawicieli obszaru 

Metropolitalnego Gdańsk Gdynia Sopot, Rektorem Gdańskiej Akademii Gdańskiego 

Uniwersytetu Medycznego, który pełni obecnie także funkcję szefa uczelni 
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Fahrenheita. Z panią wojewodą byliśmy, byliśmy w Sejmie, w czwartek spotkaliśmy się 

nie tylko z pomorskim zespołem parlamentarnym. Nie ukrywam, że niestety z  tej 

strony sali reprezentacji politycznej na tym spotkaniu nie było. Spotkałam się także  

z marszałkiem Sejmu i to i staramy się zrobić wszystko, żeby także Ustawa 

Metropolitalna, która ma ułatwić działanie nam wszystkim, ale przede wszystkim 

chociażby wsparcie w integracji komunikacji miejskiej czy uwspólniania działań 

związanych z ładem przestrzennym czy ochroną środowiska. Tego ma dotyczyć 

ustawa metropolitalna i myślę, że to kolejne kroki, które pokazują, że jesteśmy coraz 

bliżej tego ważnego nie tylko gestu politycznego, ale także zmiany  ustrojowej. Kilka 

zdjęć pewnie już państwo mieli okazję widzieć. Trwa cały czas rewitalizacja Biskupiej 

Górki tu połączenie różnych programów, ale także właśnie programu 

rewitalizacyjnego; kolejne kamienice odzyskują blask. Trwa także przebudowa to 

wywołuje utrudnienia oczywiście infrastruktury podziemnej, przebudowa ulic, ale krok 

po kroku te działania są rewitalizowane, łącznie z realizowane łącznie z działaniami 

społecznymi co jest bardzo ważne dla uzyskania właściwego efektu rewitalizacji. 

Szanowni Państwo podsumowaliśmy właśnie program realizowany także w ramach 

zintegrowanych inwestycji terytorialnych to modernizacja 30 placówek oświatowych,  

4 żłobków, 7 przedszkoli, 19 szkół. Podsumowaliśmy ten program otwierając po 

zasadniczej przebudowie przede wszystkim energetycznej Szkoły Muzycznej  

w Gdańskiej dzielnicy Orunia. Ale jak państwo widzą cały program to łączny koszt 84 

milionów z czego połowa środków pochodzi, pochodziła z Unii z środków Unii 

Europejskiej. Także w tym tygodniu  ogłosiliśmy przetarg  bardzo wyczekiwany także 

przeze mnie, ale także przez wielu mieszkańców zarówno dzielnicy Piecki, Migowo, 

jak i jaki Jasienia. Przetarg na budowę szkoły na Morenowym Wzgórzu zrobimy 

wszystko, żeby szkoła była otwarta na kolejny rok szkolny. Szkoła dla 700 uczniów.  

W tej okolicy, ale to także co bardzo ważne dojście do szkoły wraz z drogą rowerową 

od strony Jasienia od ulicy Kraśnięta to także dojście od strony Morenowego Wzgórza 

wraz z infrastrukturą towarzyszącą sportową. Kontynuujemy program gdańskich lekcji 

obywatelskich. W tym tygodniu spotkania w kolejnych szkołach, między innymi  

w Technikum Łączności. Wczoraj w Zespole Szkół Samochodowych. Kolejnych 

tygodniach kolejne szkoły. Tutaj chcę państwu także powiedzieć, że nasz program 

gdańskich lekcji obywatelskich, który powstał tutaj w Gdańsku z inicjatywy  

i nauczycieli, ale także organizacji pozarządowych, przy wsparciu przy moim wsparciu, 

został także zgłoszony do Ministerstwa Sprawiedliwości. Jak wiecie Fundusz 

Sprawiedliwości chyba wreszcie będzie służył tym celom, którym ma służyć. Tu jest 

duże zainteresowanie także tym, żeby wiedzę o swoich prawach, przywilejach, ale 

także obowiązkach obywatelskich przeżyć, więc mam nadzieję, że tak, że nasz 

program będzie się będzie się rozrastał. Kontynuujemy po świątecznej przerwie 

świąteczno noworocznej spotkania otwarte spotkania z mieszkańcami przy  stołach 

przy okrągłym stole byliśmy w na Wyspie Sobieszewskiej, a w marcu nieodległej 

dzielnicy  Chełm. To zawsze możliwość z jednej strony do zobaczenia z lotu ptaka co 

tak naprawdę w danej dzielnicy się dzieje? Jakie inwestycje w ostatniej kadencji 

powstały, ale także jakie są planowane, jakie są wyzwania społeczne, to także 

możliwość poznania organizacji pozarządowych, społecznych, które działają w danej 

dzielnicy i zawsze też jest możliwość zadawania pytań przez mieszkańców, więc także 

zachęcam państwa radnych do uczestniczenia w tych spotkaniach; 14 marca  

w ósemce przy Dragana spotykamy się na Gdańskim Chełmie. Rozpoczynamy  

o godzinie o godzinie 17:00. Zakończył się nabór projektów pomysłów na zmiany  
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w najbliższej okolicy, czyli projektów do budżetu obywatelskiego 2025. Ponad 600 

projektów zgłoszonych, z czego 1/4 to projekty z zielonego budżetu obywatelskiego. 

Trwa teraz weryfikacja tych projektów to bardzo ważne, żeby te projekty rzeczywiście 

zostały gruntownie sprawdzone i te, które zostaną przeznaczone skierowane do 

głosowania, które czeka nas. We wrześniu były rzeczywiście projektami, które dadzą 

się zrealizować, bo myślę, że to jest coś bardzo, bardzo ważnego. Jeśli chodzi o także 

takie zaufanie i wiarygodność budżetu obywatelskiego, dzisiaj także wspólnie  

z kilkoma gdańskimi organizacjami pozarządowymi z licznym udziałem państwa 

radnych zachęcaliśmy do tego, żeby Gdańskim organizacjom pożytku publicznego 

przekazywać 1,5%. Jak widzicie państwo to ponad 200 organizacji działających tu  

w Gdańsku w naszym sąsiedztwie. Myślę, że to też bardzo ważne, że nawet ci, za 

których  ZUS czy pracodawca wypełnia pit, każdy z nas może także te 1,5% świadomie 

wybrać, jaką organizację chce wesprzeć. Tu wystarczy złożyć załącznik Pit Zero  

i myślę, że jest tych instrukcji jest bardzo, bardzo wiele. My także służymy wsparciem, 

bo chociażby w ubiegłym roku za rok 2022 to kwota około 30 milionów, która trafiła od 

gdańskich podatników do  gdańskich organizacji pożytku publicznego. Szanowni 

Państwo, nie tylko panie panie panowie zbliża się  8 marca to Światowy Dzień Kobiet, 

ale my w Gdańsku z moją zastępczynią, ale także z panią przewodniczącą 

Owczarczak, bo ubiegłorocznym spotkaniu, kiedy biliśmy wspólnie rekord Guinnesa  

w samo badaniu piersi, także słuchając głosów różnych kobiet, postanowiłyśmy 

przygotować Gdański Kongres Zdrowy jak kobiet. To jest wydarzenie otwarte. Można 

się na nie też ze względów organizacyjnych- bardzo proszę o rejestrację. Rejestracja 

jest na gdansk.pl, ale różne wątki dotyczące szeroko rozumianego zdrowia kobiet 

młodszych kobiet starszych. Kwestii związanych z niepełnosprawnością ze zdrowiem 

psychicznym, kwestie onkologiczne, także wiele stanowisk do przeprowadzania 

różnych badań przesiewowych będzie dostępnych 8 marca w Europejskim Centrum 

Solidarności. Bardzo serdecznie zachęcam do  udziału, ale także do rozpraw 

rozpakowywania tej informacji. Także będziemy bić rekord w samo badaniu w samo 

badaniu piersi, ale myślę, że pakiet gości, informacji, paneli jest bardzo, bardzo 

ciekawy, więc proszę, poinformujcie swoje sąsiadki, przyjaciółki, siostry, matki, babcie 

wszystkich bardzo serdecznie zapraszam, bo to my musimy o siebie zadbać, być 

świadome i myślę, że to jest najlepszy prezent, jaki możemy zrobić sobie same jako 

Kobiety 8 marca, bardzo, bardzo serdecznie zapraszam i jeszcze raz dziękuję pani 

prezydent Chabior za skoordynowanie tego wydarzenia. W Styczniu mieliśmy finał 

Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. Już po raz 32 z informacji, które na dzisiaj są 

dostępne, pobiliśmy kolejny rekord, rekord wspólnie, bo także przecież wielu  

z Państwa i radnych, ale także przecież wiele szkół, organizacji, także po raz pierwszy 

w historii Kuratorium Oświaty, mieszczące się naprzeciwko, także włączyło się wielki, 

wielki finał. Zebraliśmy około 1000800 zł. Jeszcze nie jest to kwota ostateczna, 

finałową kwotę poznamy w marcu, ale myślę, że to coś bardzo ważnego i myślę, że to 

też moment, żeby przypomnieć o tym, że państwa decyzją Wysokiej Rady za  

2 tygodnie za 3 tygodnie będziemy wręczali honorowe obywatelstwo twórcy Wielkiej 

Orkiestry Jurkowi Owsiakowi. Także w kontekście PIT-u w kontekście podatku, ale 

przede wszystkim także w kontekście prawa wyborczego. Myślę, że to jest też coś 

bardzo ważnego, żebyśmy wzajemnie się uświadamiali, że wybory samorządowe są 

zupełnie inne niż wybory parlamentarne, żeby brać udział w wyborach lokalnych.  

U nas otrzymując 3 karty do głosowania do Rady Miasta, do Sejmiku Województwa 

Pomorskiego i na Prezydenta Miasta, trzeba być zameldowanym w Gdańsku lub 
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ujętym w stałym spisie wyborców. Wszystkie informacje są dostępne na stronie 

gdansk.pl także już teraz bieg. Są terminy związane chociażby z kwestią wyboru 

możliwości głosowania w sposób korespondencyjny, biegną terminy związane 

chociażby z kwestią możliwości głosowania w sposób korespondencyjny, która jest 

dostępna dla osób z niepełnosprawnościami czy kończących w dniu wyborów 60-ty 

rok życia. Ale to, co bardzo  istotne do najpóźniej do piątku proszę nie zostawiać tego 

na ostatnią chwilę. Do piątku 5 kwietnia do godziny 15:00 dokonać aktu zameldowania 

w Gdańsku. My z naszych szacunków wiemy, że zameldowanych w Gdańsku jest 

około 430000 ludzi, ale przecież każdy z nas wie, że tych mieszkańców jest dużo, dużo 

więcej. To te informacje już przed chwilą przekazałam 7 kwietnia wybory 

samorządowe, ale myślę, że na tej sali wszyscy o tym wiedzą, więc też proszę państwa 

radnych o to, żebyśmy wspierali też tą akcję meldunkowe są w naszym mieście, bo 

ona także służy nie tylko daje prawo do współdecydowania o naszej wspólnocie 

lokalnej, ale także za tym chociażby idą podatki, podatki od osób fizycznych. Dziękuję 

bardzo życzę owocnych obrad. Jeszcze bardzo ważny komunikat pani prezydent 

Moniki Chabior, jesteśmy na ważnym etapie rozpoczęcia rekrutacji do różnych szkół 

zarówno szkół podstawowych, jak i szkół ponad podstawowych, więc myślę, że ta 

garść informacji na pewno także dobrze, żeby tutaj na sesji Rady Miasta się pojawiła.  

MONIKA CHABIOR- Zastępczyni Prezydenta ds. rozwoju społecznego i równego 

traktowania 

Tak rzeczywiście przystępujemy do rekrutacji, do procesu rekrutacji dzieci i młodzieży 

do przedszkoli szkół podstawowych i szkół ponadpodstawowych. W tym roku liczba 

osób w rocznikach, liczba dzieci i młodzieży jest mniejsza niż w ubiegłym roku, ale też 

chcę jak zawsze potwierdzić, że wszystkie dzieci i młodzież znajdą miejsca w szkołach 

i przedszkolach. Przy czym jak zawsze sieć gdańskich szkół i przedszkoli składa się 

ze szkół samorządowych, publicznych, nie samorządowych publicznych, a także szkół 

i przedszkoli niepublicznych. Chciałabym zobrazować tą sytuację, jeśli chodzi o dzieci 

trzyletnie w obecnie mamy w naszym systemie 4790 dzieci, a spodziewamy się 4560. 

Jeśli chodzi o sześciolatki, mamy w systemie obecnie 6427 dzieci, a spod 

spodziewamy się 5700. Jeśli chodzi o siedmiolatki, ta liczba zmienia się z 5700 do 

4685 a w szkołach ponadpodstawowych liczba pierwszoklasistów obecnie to 8380 

dzieci, a spodziewana to 4550. Także jest znaczna różnica i znaczne zmniejszenie 

niemal wszystkich kategoriach. Liczba dostępnych miejsc w Gdańsku ogółem  

w szkołach publicznych, samorządowych i nie samorządowych, a także to w 2024 roku 

dla trzylatków w przedszkolach publicznych w przedszkolach publicznych 2642 

miejsca obecnie równocześnie obecnie w niepublicznych mamy miejsc 1850. Jeśli 

chodzi o sześciolatki, to w publicznych placówkach planujemy  4570 miejsc dla dzieci 

sześcioletnich. A obecnie pięciolatków w  szkołach niepublicznych mamy, 1840. Jeśli 

chodzi o  siedmiolatki, ta liczba dla szkół publicznych to 4830 w szkołach 

niepublicznych 900, a w szkołach ponadpodstawowych w 2024 roku spodziewamy się 

i przygotowujemy miejsca na dla 4061młodych osób, natomiast w szkołach 

niepublicznych znajdzie się kolejne 1300 miejsc dla młodych ludzi. Jeśli chodzi  

o przedszkola liczba naszych publicznych przedszkoli to 106 i jak zawsze oferujemy 

bardzo ciekawe i bardzo dobrą na wysokiej na wysokim poziomie opiekę i naukę dla 

najmłodszych. Przykładowe, ciekawe projekty to Fit Klasa, Fonolandia, ABC ekonomii, 

zajęcia lingwistyczne w każdym przedszkolu samorządowym mamy także własną 

kuchnię, która zapewnia zdrowe i zbilansowane i urozmaicone posiłki i oczywiście 
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wyspecjalizowaną kadrę i wsparcie psychologiczno- pedagogiczne. Jeśli chodzi  

o oddziały zerowe, oferujemy zerówki we wszystkich przedszkolach ogólnodostępnych  

w przypadku 3 zespołów szkolno- przedszkolnych oferujemy te miejsca w szkołach. 

Jest to Zespół Szkolno- Przedszkolny numer 8, Zespół Szkolno- Przedszkolny numer  

3 i zespół Szkolno- Przedszkolny numer 9. Natomiast jeśli chodzi o zerówki szkolne  

w szkołach podstawowych liczba oddziałów to 71.  Najwięcej pytań otrzymałam na 

temat szkoły podstawowej numer 19, w której zostanie uruchomiony oddział zerówki;  

szkoły podstawowej numer 2, w której również zostaną uruchomione 3 oddziały 

zerówkowe; Szkoły Podstawowej numer 6, w której także 4 zespoły 4 oddziały zostaną 

uruchomione. Przy czym no i oczywiście dzięki uruchomieniu w ubiegłym roku Morskiej 

Szkoły Podstawowej uda nam się  przy ulicy Srebrnej uruchomić aż 8 oddziałów 

zerówkowych. Dostaliśmy kilkadziesiąt zapytań na temat zerówek szkolnych i na 

każde z nich odpowiedzieliśmy i na każde z nich odpowiadamy, jeżeli ktokolwiek ma 

jakieś pytania, to też chętnie takiej odpowiedzi udzielimy. Jeśli chodzi o szkoły 

podstawowe w Gdańsku liczba miejsc w szkołach publicznych samorządowych to 

4160 publicznych nie samorządowych 674, a w szkołach niepublicznych 900 

oferujemy 168 oddziałów ogólnodostępnych, 21 oddziałów integracyjnych,  

9 oddziałów sportowych i mistrzostwa sportowego, w tym pływanie, hokej na lodzie, 

łyżwiarstwo figurowe, lekkoatletyka, gimnastyka czy żeglarstwo, a także 9 oddziałów 

specjalnych. Szkoły ponadpodstawowe proszę państwa, mamy 18 liceów 

Ogólnokształcących, liczba miejsc 2067 Techników mamy 13, liczba, liczba miejsc 

1455. Liczba zawodów, w których kształcimy to 55. Mamy też nowy zawód Technik 

Gospodarowania Odpadami wynikający z zapotrzebowania rynku i zaoferowane  

w wyniku takiego zapotrzebowania zgłoszonego przez przedsiębiorców. A także 

branżowa szkoła pierwszego stopnia, które branżowe szkoły pierwszego stopnia ich 

liczba to 10- 377 miejsc i 18 zawodów, których mogą się kształcić młodzi ludzie 

branżowe szkoły specjalne pierwszego stopnia szkoła przysposabiająca do pracy to  

4 takie szkoły 162 miejsca i kształcą w 10 zawodach. Jeśli chodzi o terminy rekrutacji, 

to jeśli chodzi o przedszkola, rekrutacja od 1 do 15 marca liczb lista zakwalifikowanych 

zostanie upubliczniona 27 marca. Od 3do 10 kwietnia rodzice będą potwierdzać wolę 

przyjęcia   miejsca, a 12 kwietnia ogłosimy liczbę przyjętych osób. Przypominam, że 

jak zawsze i jak co roku odbywa się rekrutacja uzupełniająca w tej rekrutacji 

uzupełniającej też możemy jeszcze dać większą liczbę oferowanych oddziałów  

i będzie się ona odbywała od 20 do 24 maja. To czas na składanie wniosków  

5 czerwca. Lista zakwalifikowanych od 6 do 12 czerwca potwierdzanie woli i 14 

czerwca lista osób przyjętych, jeśli chodzi o szkoły ponadpodstawowe, to rekrutacja 

odbędzie zbieranie wniosków, składanie wniosków od 15 do 31 maja i jeśli dzisiejsza 

uchwała zostanie przez wysoką Radę przyjęta, to tak samo jak w ubiegłym roku będą 

mogli młodzi ludzie zgłaszać się do nieograniczonej liczby szkół. 12 lipca ogłosimy listę 

zakwalifikowanych do 19 lipca będzie czas na potwierdzenie woli przyjęcia danego 

miejsca. 22 lipca zostanie wywieszona lista przyjęta. A rekrutacja uzupełniająca 

odbędzie się od 22 do 24 lipca. To składanie wniosków 2 sierpnia. Lista 

zakwalifikowanych od piątego do 8 sierpnia. Potwierdzenie woli przyjęcia i 9 sierpnia 

lista przyjętych. 16 marca już za kilka dni odbędą się targi szkół ponadpodstawowych, 

na które zapraszamy wszystkich ósmoklasistów one odbędą się na Amber Expo. Tak 

jak w ubiegłym roku zaczynamy o godzinie10:00 ; zwykle widzi znaczy, widzieliśmy, 

jak wielkim zainteresowaniem cieszy się to wydarzenie. Myślę, że i również w tym roku 

tak będzie. Od 18-22 mamy dni otwarte szkół ponadpodstawowych. Szanowni 



11 
 

Państwo w latach w roku chciałam odnieść się jeszcze do pytań dotyczących 

finansowania remontów w szkołach podstawowych i inwestycji to, co jest ważne, to to, 

że ponieśliśmy ogromne koszty jako samorząd reformy, Minister Zalewskiej. Te koszty 

to czterydzieści milionów pięćset złotych, ale mimo to wyremontowaliśmy tak jak 

mówiła dzisiaj pani prezydent 30 szkół, a także doprowadziliśmy, wybudowaliśmy 

szkołę podstawową na Lawendowym Wzgórzu. Budynek dla nowych oddziałów 0 -3  

w szkole na Osowej. Mieliśmy swój udział bardzo duży w budowie Szkoły 

Metropolitalnej. Wybudowaliśmy przedszkola przy ulicy Dąbka, Damroki , Sebrnej, 

Jabłoniowej, a także współpracując z innymi organizacjami organami, czyli organami, 

partnerami, uruchomiliśmy morską szkołę podstawową, która dzisiaj jest dla nas tak 

ważna.  

PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości  

Szanowni Państwo, ja mam do pani prezydent krótkie pytanie, bo od 2 tygodni nie 

utrzymaliśmy od wydziału edukacji odpowiedzi, w których szkołach gdańskich będą 

utworzone zerówki, w których nie będą dowiedziałem się o 71 oddziałach, ale 

chcielibyśmy otrzymać konkretną listę szkół, gdzie będą te zerówki, a gdzie tych 

zerówek nie będzie? Dziękuję. 

MONIKA CHABIOR- Zastępczyni Prezydenta ds. rozwoju społecznego i równego 

traktowania 

Już podaję. Lista szkół, w których będą oddziały uruchomione oddziały zerowe. Szkoła 

Podstawowa numer 1, szkoła podstawowa numer 2, szkoła podstawowa numer 12, 

szkoła podstawowa numer 14, szkoła podstawowa numer 15. Szkoła podstawowa 

numer 16, szkoła podstawowa numer 18, 19, 20, 21, 33,35,39,42, 44, 45, 48,49, 

5,52,55,56, 58, 59, 6, 60, 61, 67, 7, 70, 72, 75, 76, 77, 79, 8, 80, 81, 82, 85, 87, 88  

i 89.  

AGNIESZK OWCZARCZAK- Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  

Poproszę teraz o zabranie głosu panią dyrektor Biura do spraw Rad Dzielnic  

i Współpracy z Mieszkańcami Sylwie Betlej. I o przedstawienie raportów 

podsumowujących przeprowadzone konsultacje społeczne w sprawie zmiany nazwy 

dzielnicy Orunia Górna Gdańsk Południe oraz w sprawie zmian statutu w 6. Dzielnicy 

Brętowo Jasień, Piecki Migowo Siedlce, Ujeścisko, Łostowice i Wzgórze Mickiewicza. 

SYLWIA BETLEJ – Dyrektor Biura ds. Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami  

Także na wniosek na zgodnie z uchwałą Rady Miasta Gdańska oraz na wniosek 

Komisji Samorządu i Ładu Publicznego oraz uchwałą Rady dzielnicy Orunia Górna 

Gdańsk Południe w styczniu w dniach 15-28 stycznia przeprowadziliśmy konsultacje  

z mieszkańcami dzielnicy Orunia, Gdańsk, Orunia Górna, Gdańsk Południe. Pytanie  

o konsultacji było takie, czy mieszkańcy są za zmianą nazwy dzielnicy na Orunia Górna 

Gdańsk Maćkowy -były 2 formy odpowiedzenia na to pytanie była forma elektroniczna, 

ankieta elektroniczna oraz ankieta papierowa. Mieszkańcy łącznie oddali 1812 głosów 

z ankiet oraz 8 formularze papierowych. Łącznie można było odpowiedzieć pytanie, 

czy jestem za zmianą nazwy? Tak nie lub nie mam zdania i wyniki konsultacji są takie, 

że 857 głosów, czyli 47% było głosów za zmianą nazwy dzielnicy i 955 głosów, czyli 

52% przeciwko zmianie nazwy dzielnicy było 8 głosów. Nie mam zdania. Jednym 



12 
 

słowem na niewielką przewagą mieszkańcy się wypowiedzieli przeciwko zmianie 

nazwy dzielnica Orunia Górna na ulica Orunia Górna, Gdańsk Maćkowy. Także takie 

są wyniki konsultacji, natomiast drugie konsultacje w miesiącu lutym 

przeprowadziliśmy także w związku z uchwałą Rady Miasta Gdańska oraz też na 

wniosek  rad dzielnic na zgodny wniosek rad dzielnic dotyczący korekty zmian granic 

w 6 dzielnicach. Również tam były pytania, czy jest się za zmianą? Za tą zmianą 

granicy dzielnicy tak nie lub nie mam zdania. Były 2 formy składania takich deklaracji. 

Można było to zrobić papierowo czy elektronicznie oraz były 3 spotkania konsultacyjne 

w tych obszarach, które dotyczyły zmian granic i tutaj mieszkańcy też w zdecydowanej 

większości wzięli udział w  głosach elektronicznych, ale też na spotkaniach, zwłaszcza 

w dzielnicy Siedlce przyszło dużo mieszkańców, także w dzielnicy Piecki Migowo było 

sporo mieszkańców. Łącznie oddano 1265 formularze, z czego 660 było papierowych, 

a 605 elektronicznych i ostateczne wyniki konsultacji. One są już wszystkie zresztą 

opublikowane też na stronie gdansk.pl, BIP-ie, ale wychodzi na to, że w dzielnicy 

Brętowo oraz w dzielnicy Jasień to jest jeden obszar graniczny. Mieszkańcy są  

w większości za zmianą tej granicy w dzielnicy Piecki Migowo Ujeścisko Łostowice 

także większość mieszkańców jest wspólne mają głos, opowiadają się za zmianą tej 

granicy. Natomiast w dzielnicy Siedlce Wzgórze Mickiewicza mamy 2 rozbieżne opinie. 

Jeżeli chodzi o większość oddanych głosów, bo w dzielnicy Siedlce więcej osób 

zagłosowało, opowiedziały się przeciwko tej zmianie. Granica Wzgórze Mickiewicza. 

Większość opowiedziało się za zmianą granicy. Także ta sytuacja jest nietypowa  

w stosunku do poprzednich. Mamy to też przeliczone jeżeli chodzi o procentowy udział 

mieszkańców, to też można to też jest ciekawy wynik, bo to jakby procentowy 

pokazuje, jak duży odsetek mieszkańców opowiada się za tymi zmianami granic  

i w przypadku Siedlec ,Wzgórza Mickiewicza, gdzie mamy tą rozbieżność 4% 

mieszkańców Siedlec opowiada się przeciwko zmianie, natomiast 16% mieszkańców 

Wzgórza Mickiewicza opowiada się za tą zmianą. Ja tylko dodam, że te konsultacje 

społeczne jedne i drugie są w zasadzie takim elementem dodatkowym do decyzji czy 

te zmiany powinny nastąpić, czy nie, ponieważ w przypadku korekt zmian granic tak 

naprawdę wystarczy zgodne uchwały Rady dzielnic do tego, żeby takie granice 

zmienić, co jest zgodne ze statutem. Natomiast ponieważ jest to ważna sprawa dla 

mieszkańców, dodatkowo zostały przeprowadzone konsultacje. Wyniki są dostępne 

na stronie gdansk.pl na stronie BIP także zostały przekazane do  pani Przewodniczącej 

także szczegółowe raporty i szczegółowe wyniki. Można są dostępne. Dziękuję 

bardzo. 

PUNKT 3 

OŚWIADCZENIA KLUBÓW RADNYCH 

CEZARY ŚPIEWAK -  DOWBÓR- Przewodniczący Klubu Koalicji Obywatelskiej 

Lata wysiłku kilku pokoleń Polaków, ich marzeń, dążeń i aspiracji, by przywrócić Polsce 

należne jej miejsce w Europejskiej rodzinie państw ziściły się 1 maja 2004 roku, kiedy 

Polska stała się pełnoprawnym członkiem Unii Europejskiej. Terminowy krok drugi filar 

bezpieczeństwa naszego kraju po przystąpieniu do Sojuszu Północnoatlantyckiego dał 

Polsce możliwość przyłączenia się do Zachodu, czyli tam, gdzie jest dziejowe miejsce 

naszego państwa i społeczeństwa. Była to droga okupiona wieloma wyrzeczeniami, 

kolejne rządy wspólnie reformowały państwo, nie obyło się bez nerwów bez emocji,  
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a także bez kontrowersji musieliśmy wyważać interes narodowy z interesem 

Wspólnoty, do której inspirowaliśmy. Myślę jednak, że, że działaliśmy wówczas po 

Gdańsku śmiało, ale z rozwagą. Dziś chyba nikt z nas nie ma wątpliwości, że 

przynależność do Unii Europejskiej stała się motorem napędowym strukturalnych 

zmian naszego państwa, niezbadanym. Prawidła historii spowodowały, że Polska jest 

bogata, bezpieczna i silna wtedy, gdy los swój wiąże z liniami. Wszyscy pamiętamy 

słowa od Unii Lubelskiej do Unii Europejskiej, tak jak Unia Lubelska pozwoliła nastać 

Rzeczypospolitej Obojga Narodów i zapewnić w koronie i Wielkim Księstwie dobrobyt 

tak Unia Europejska pozwoliła partycypować Polsce w procesach decyzyjnych 

Zachodu i być beneficjentem okresu prosperity. Lada dzień będziemy obchodzić 

dwudziestą rocznicę akcesji Polski do Unii Europejskiej. Dzięki mądrym  

i odpowiedzialnym rządom Koalicji Obywatelskiej. W 20 lat po tych doniosłych 

wydarzeniach udało się odblokować blisko 600 miliardów złotych z polityki spójności 

krajowego planu odbudowy. Te ponad pół biliona złotych pomoże przyspieszyć zieloną 

i cyfrową transformację naszej gospodarki, wzmocnić bezpieczeństwo energetyczne 

Polski w trudnych warunkach napastniczej wojny w Ukrainie oraz pomoże wzmocnić 

przyswojenie nowych technologii i innowacji we wszystkich obszarach gospodarki  

w świecie, w którym to, co dziś jest nowinką, jutro przechodzi do lamusa. Do tak 

ważnych dla nas samorządów trafi aż 150 miliardów złotych, część tej kwoty zaś 

bezpośrednio trafi do naszego miasta. Niech to będzie zapowiedź nadchodzących 

zmian i rozgromienia ciemnych chmur, które przez ostatnich 8 lat gromadziły się nad 

Gdańskiem za sprawą rządów PiS. Rządów, które postrzegały nasze miasto jako 

agenta Niemiec i opluwały mieszkanki i mieszkańców naszego miasta, podważając 

naszą polskość, nasz patriotyzm i nasze oddanie Polski polskim sprawom dla nas 

sprawy gdańskie to sprawy polskie, bo im bogatsze Gdańsk tym bogatsza i silniejsza 

Polska. Z uwagi na doniosłość rocznicy jej znaczenie dla najnowszej historii naszego 

miasta i naszego państwa Klub radnych Koalicji Obywatelskiej zawnioskował  

o ustanowienie na terenie Miasta Gdańska roku 2024 rokiem Unii Europejskiej. Skoro 

mówimy o czekających nas szansach rozwojowych, nie sposób wspomnieć o naszej 

metropolii, której przecież główną składową jest Gdańsk. Klub radnych Koalicji 

Obywatelskiej przedstawi na dzisiejszej sesji oświadczenie w sprawie poparcia 

projektu ustawy o Związku Metropolitalnym w województwie pomorskim. Przestarzałe 

rozwiązania prawne na obszarach wielkich miast muszą ustąpić nowoczesnym 

rozwiązaniom, które będą narzędziem do stymulowania rozwoju, na którym jako 

mieszkańcy i jako mieszkanki i mieszkańcy Gdańska skorzystamy wszyscy. A szybciej 

rozwijający się Gdańsk to jak mówiłem wcześniej, szybciej rozwijający się pomoże 

Polska i Europa. Dziś stoimy przed nowymi wyzwaniami klimatycznymi, 

przestrzennymi, logistycznymi czy gospodarczymi. Nie na wszystkie umiemy  

w dzisiejszym stanie prawnym, w pełni skutecznie odpowiadać, rozumiejąc potrzeby 

miasta oraz definiując zagrożenia przed jakimi Gdańsk dziś stoi metropolia trójmiejska 

będzie w naszej jako klubu radnych Koalicji Obywatelskiej oceni idealnie skrojonym 

narzędziem mierzenia się z wyzwaniami jutra, bo dalej chcemy działać po Gdańsku 

śmiało ale rozważnie. Jeszcze mam na koniec jedną dygresję. W nawiązaniu do 

wystąpienia  do komunikatów pani Prezydent, jeśli chodzi o spotkania przy fragmencie 

Okrągłego Stołu, te spotkanie z mieszkańcami. No my jako radni Koalicji Obywatelskiej 

zawsze jesteśmy na nich obecni, ale szczególnie państwa mieszkanki mieszkańców 

Gdańska zachęcam do obecności na tych spotkaniach i głośnego, śmiałego wyrażania 

swoich spostrzeżeń, swoich oczekiwań. No te spotkania mają wymiar często nie tylko  
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symboliczny, nie tylko pewnej rozmowy z mieszkańcami, a też dają konkretny efekty  

i takim efektem, który wynik z ostatniego spotkania na Wyspie Sobieszewskiej to 

przywrócenie autobusu 212, na który tak mieszkańcy Wyspy Sobieszewskiej  

oczekiwali i czego chcieli. Ale wcześniejsze spotkania też pokazują sprawczość 

mieszkanek i mieszkańców na tych spotkaniach przy fragmencie Okrągłego Stołu, na 

przykład Przeróbka spacer pani prezydent z mieszkańcami pani prezydent słuchała 

się w głos mieszkańców i postanowiła zatrzymać likwidację biblioteki na Przeróbce -

także zachęcam państwa tam wszędzie, gdzie mają państwo coś do wyrażenia. Macie 

państwo jakieś oczekiwania od pani prezydent i on nas radnych nie tylko w jakichś 

indywidualnych kontaktach, ale właśnie na tych spotkaniach warto te oczekiwania 

przedstawić, ponieważ to daje realne efekty, ponieważ wsłuchujemy się wspólnie  

z panią prezydent jako radni Koalicji Obywatelskiej w głos mieszkanek i mieszkańców 

Gdańska.  

KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewodniczący Klubu Prawa i Sprawiedliwości  

Myślę, że warto przy tej okazji wspomnieć, że 7 lat było na przygotowanie 

dostosowanie placówek edukacyjnych na przyjęcie klas zerowych. Okazało się, że nie 

są przystosowane, a więc te postulaty, które mieszkańcy zgłaszali wcześniej, to dzisiaj 

mają okazuje się konieczność dowożenia dziecka być może na drugi koniec miasta, 

bo tam gdzieś będzie miejsce, a nie w tej szkole, czy przedszkolu gdzieś obok miejsca 

zamieszkania. Ja domyślam się, że na pewno wielu czy niektórzy mieszkańcy 

Gdańska w euforii stoją w korkach w mieście Gdańsku. Kiedy muszą te dzieci dowieść, 

potem odebrać i tak pewnie już od tych 7 lat to przeżywają, ale naszym zdaniem 

naszym zdaniem naszego klubu to jest sytuacja niedopuszczalna. Jest to wyraźne, 

poważne niedopatrzenie. Niedostosowania, ponieważ środków przecież nie 

brakowało, gdzieś te środki przeciekły przez palce i dzisiaj mamy taki efekt. Niewygoda 

wielu mieszkańców, którzy będą borykać się z tymi problemami transportowymi, a rano 

i po południu zawsze słyszymy te komunikaty. Miasto stoi, a więc nie jest łatwo żyć  

w Gdańsku, ale wracając może do takiej ważnej kwestii dzisiaj, ponieważ dzisiaj 

mówimy o tym czy będziemy mówić o tym, że Unia Europejska- to jest wspaniała 

organizacja, która przyniosła nam wiele pożytku. My byliśmy jako Polacy, co pokazało 

referendum zafascynowani Europejską Wspólnotą Gospodarczą i wchodziliśmy  

w 2004 roku do takiej Unii Europejskiej, jaką ona była wówczas. Jaka będzie  

w przyszłości? Czy powinniśmy zrobić następne referendum? Czy powinniśmy być 

nadal ojczyzną Narodów wielu narodów czy superpaństwem. To myślę, że ta polityka 

zmierza do tego, żeby w imieniu mieszkańców pewnie o tym zdecydować. A ja bym 

chciał, czy my byśmy chcieli, żeby to wszyscy mieszkańcy iść na ten temat mogli 

wypowiedzieć. Kiedy bilansujemy te lata uczestnictwa członkostwa w Unii Europejskiej 

to pamiętamy również o tym, że z każdego euro 85 centów wracało do zachodniej 

Europy do tamtych firm. No ale u nas zostawało kawałek betonu czy asfaltu. I tak 

pomyślałbym, że w czasach, kiedy budowano w Gdańsku tunel pod martwą Wisłą, czy 

ktoś mówił dzisiaj, że to była gigantomania? Czy ktoś krytykował ten tunel i mówił, po 

co ten tunel? Przecież można zbudować most i będzie taniej. Zdajemy sobie sprawę, 

że chcemy być, żyć w państwie nowoczesnym, rozwijającym się, który daje wysoko 

płatną  i satysfakcjonującą pracę. I takie perspektywy właśnie daje uczestnictwo w Unii 

Europejskiej, gdzie Polacy pracując- wzrasta ich dobrobyt, zasobność, mogą zakładać 

firmy, opanowywać zachodnie rynki, mają wejście po prostu do zachodniej Europy do 

całej Europy. Tam mogą na tych rynkach zwyciężać, wygrywać i o to w tej integracji 
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przecież chodziło, a nie o to, żeby biedny postkomunistyczny kraj, którego ta 

transformacja nie wyciągnęła na wyżyny gospodarcze i wyjeżdżaliśmy w pierwszym 

rzucie za granicę, żeby pracować gdzieś na przysłowiowym zmywaku, bez względu 

na  kompetencje, jakie sobą reprezentowaliśmy. Stąd staliśmy się z takiego biednego, 

postkomunistycznego państwa państwem średnio zamożnym, które dzisiaj zdaje sobie 

sprawę z tego, że przymyka to nam ta ten poziom zamożności strumień funduszy, 

który może płynąć z Unii Europejskiej. I zdajemy sobie sprawę, że takie wielkie projekty 

inwestycyjne jak Centralny Port Komunikacyjny, przecież to też jest idea, która jest 

związana ze środkami unijnymi z pozyskaniem środków unijnych, bo to przecież jest 

spójność naszej korytarzy transportowych. Z tym co jest w Europie i w świecie, żeby 

te nasze infrastruktura była na jak najwyższym poziomie na poziomie światowym. 

Chcemy jako Polacy, a zwłaszcza jestem pewny, że młodzi Polacy, którzy urodzili się 

w Polsce, która należy do Unii Europejskiej i tej starej Polski postkomunistycznej, już 

nie pamiętają i pewnie pamiętać nie będą. Będą o tym się uczyć tylko w historii, bo 

przecież korzyści, jakie możemy mieć z inwestycji infrastrukturalnych, widzimy na 

własne oczy, kiedy widzimy, jak ważne są korytarze transportowe, północ, południe, 

jak ważne są dla polskiej gospodarki. Jak ważny jest tranzyt z krajów południowych do 

krajów północnych, a my na tym korzystamy i logistycznie, i produkcja eksport, który 

w Polsce się w tej chwili tak rozwija. Mamy nadwyżkę bilansu eksport i import  

w związku z tym to pokazuje, jak bardzo Polacy dzisiaj mogą imponować 

Europejczykom w różnych krajach w zachodniej Europie swoją dynamiką rozwoju  

i takiego takiej dynamiki i takiego rozwoju młodzi Polacy chcą dla Polski dla siebie. 

Gdańsk może skorzystać na inwestycjach kolejowo drogowych, zwłaszcza kolejowych 

północ -południe, które są związane z tym wielkim węzłem z tym wielkim projektem  

Centralny Port Komunikacyjny, który zakłada budowę nowych linii kolejowych. My  

w Gdańsku wiemy, pracując jak bardzo przeciążone są te linie kolejowe,  

w portach zwłaszcza w Gdańskim, która się pojawia w tym momencie, kiedy brakuje 

zdolności przewozowych, a więc nowa szprycha kolejowa, która jest zapisana  

w centralnym porcie komunikacyjnym, ziści się tylko wtedy jeżeli my jako 

samorządowcy będziemy za takim projektem lobbować. Łączy nas ze światem  

w kierunku południowym tor kolejowy taki dwutorowy. I on pracuje dzień nos trudno 

sobie wyobrazić remonty na tej linii. Co jaki to będzie miało skutek dla gospodarki? Jak 

najwięcej ładunków powinniśmy przewozić koleją. Jesteśmy 2 razy, mamy 2 razy 

gorsze wskaźniki, jeśli chodzi o przewozy koleją, jesteśmy tutaj bardzo zacofani w tym 

względzie i potrzeba tutaj bardzo dużo inwestycji. Taka perspektywa przed gdańskiem 

stanęła. Obyśmy potrafili stanąć za tym projektem, bo tego chcą nasi mieszkańcy. To 

są korzyści, musimy patrzeć holistycznie na rozwój Gdańska. Jeżeli on ma być 

zrównoważony, to potrzebujemy nie tylko metropolitalnej kolei. Tak zwanej PKM 

potrzebujemy naprawdę kolei transportowej, nawet kolei dużych prędkości, bo to jest 

najbardziej ekologiczny transport i tutaj jest wiele do zrobienia. Pamiętajmy o tym, że 

dzisiaj decyduje się nasza przyszłość. I dzisiaj szanowni mieszkańcy chcemy, aby ta 

przyszłość była dla nas dobra dla mieszkańców, którzy dzisiaj muszą dojeżdżać do 

pracy w korkach, długo męcząco i potem mozolnie wracać po pracy do domu. Rola 

metropolitalna Gdańska rośnie, musi rosnąć, ponieważ całe województwo się rozwija 

i ten łańcuch logistyczny, w którym jest, którego jesteśmy częścią on jest nieodzowny, 

żeby się również rozbudowywał, a więc potrzebuje wielu, wielu inwestycji.  

W najbliższych 20 latach i o tym decydujemy już w najbliższym czasie.  
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BEATA DUNAJEWSKA- Przewodnicząca Klubu Wszystko dla Gdańska  

Ja się chciałam odnieść oczywiście na samym początku do Kazimierza; Kazimierzu 

rządziliście 8 lat mieliście bardzo dużo czasu, żeby przynajmniej podwaliny do CPK 

zbudować. Ponadto chciałabym zauważyć, że sondaże wskazują na to, że większość 

Polaków jest za Unią Europejską i za byciu w Unią Europejską Europejskiej. Dlatego 

rządząc 8 lat mogliście zrobić takie referendum. Dzisiaj nawoływanie do tego jest 

trochę niedorzeczne. Na dzisiejszej sesji Szanowni Państwo, uchwalimy druk, na mocy 

którego 2024 rok będzie rokiem Unii Europejskiej. Bardzo dziękuję za tę inicjatywę 

koalicyjnemu klubowi. Uchwalimy również oświadczenie w sprawie poparcia ustawy 

metropolitalnej. To jest bardzo ważne, ponieważ z tym wiążą się dodatkowe pieniądze 

na rozwój między innymi transportu w Gdańsku. Natomiast kiedy my mówimy  

o Gdańsku głosujemy za sprawami gdańskimi. Prawo i Sprawiedliwość zajmuje się 

Centralnym Portem Komunikacyjnym. Oznacza to jedno, nie obchodzi ich Gdańsk. 

Obchodzi ich polityka, o której no już powinni dawno zapomnieć. Przypominam, że od 

13 grudnia rządzi już koalicyjny rząd i to nie wy rządzicie. Szanowni Państwo na sesji 

po raz kolejny będziemy głosowali uchwałę, która powoduje podwyżki dla pieczy 

zastępczej dla rodzin, które opiekują się gdańskimi dziećmi, które nie mogą być  ze 

swoimi rodzicami z różnych powodów. Zwiększamy tę kwotę o 100 zł  natomiast jest 

to kolejna podwyżka dla rodzin zastępczych. Pamiętam, że w poprzedniej kadencji 

jako Komisja Rodziny i Polityki Społecznej wnioskowaliśmy o takie podwyżki. Te 

podwyżki systematycznie są przyznawane. Jak ważna jest rola rodzin zastępczych? 

Jak bardzo ich brakuje? Za każdym razem na Komisji rozmawiamy. Bardzo się cieszę, 

że chociażby w sposób finansowy możemy zachęcić do tego, żeby tych rodzin 

przerastało i żeby kolejne rodziny zastępcze pojawiały się w Gdańsku. Chcę tylko 

wspomnieć, że jesteśmy w awangardzie, jeżeli chodzi o zarobki rodzin zastępczych 

Gdańsk, tak jak powiedziałam, systematycznie podwyższa te kwoty. W związku z tym 

no jesteśmy trochę odstajemy w ten pozytywny sposób od gminy ościennych, ale też 

na skali w skali całego kraju. Jesteśmy naprawdę w bardzo dobrej sytuacji. Szanowni 

Państwo, chciałabym jeszcze wspomnieć o rzeczy, która się wydarzyła. Kilka dni temu, 

a mianowicie miasto po raz kolejny podpisało z Fundacją Fosa umowę na prowadzenie 

Forum Młodych Niebieskie Trampki. Była to inicjatywa podmiotu prywatnego. Tym 

bardziej cieszymy się, że ten klub ten to forum może działać, gromadzi naprawdę 

bardzo potrzebującą kontaktu z rówieśnikami. Ten klub, to forum prowadzona jest 

dzięki wsparciu z programu WSP - Wsparcia Zdrowia Psychicznego. Pierwsze takie 

pierwsze taki program uchwaliliśmy w 2016 roku, bo do 2024 roku z budżetu Miasta 

Gdańska przeznaczyliśmy na to ponad 15170000. Szanowni Państwo, moja 

czternastoletnia rola przewodniczącej Komisji Rodziny i Polityki Społecznej powoli 

dobiega końca, ale liczę na to, że kolejni radni będą kontynuować ten program, bo jest 

bardzo ważny nie tylko dla Gdańskiej Młodzieży i Dzieci ale też dla dorosłych, 

Gdańszczanek i Gdańszczan, ale też seniorów.  
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PUNKT 4 

UCHWAŁY 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przechodzimy do kolejnego punktu do uchwał.  

 

1) w sprawie ustanowienia roku 2024 Rokiem Unii Europejskiej (druk 1941); 
 

             Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
            Cezary Śpiewak - Dowbór  – Przewodniczący Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej 

 

CEZARY ŚPIEWAK - DOWBÓR  – Przewodniczący Klubu Radnych Koalicji 

Obywatelskiej 

Uchwała w sprawie ustanowienia roku 2024 rokiem Unii Europejskiej paragraf 

Pierwszy Rada Miasta Gdańska dla uczczenia przypadającej 1 maja 2024 roku 

dwudziestej rocznicy przystąpienia Rzeczypospolitej Polskiej do Unii Europejskiej 

ustanawia rok 2024 na terenie gminy Miasta Gdańska Rokiem Unii Europejskiej.  

W maju 2024 roku będziemy obchodzić dwudziestą rocznicę przystąpienia Polski do 

Unii Europejskiej wraz ze Słowacją, Słowenią, Czechami, Estonią, Litwą, Łotwą, 

Węgrami, Cyprem i Maltą. 1 maja 2004 roku Polska wstąpiła do Unii Europejskiej  

w referendum poprzedzającym akcesję do Europejskiej wspólnoty. Za integracją 

zagłosowało 77,5% obywatelek i obywateli. Dziś, jak wynika z najnowszych danych, 

poparcie dla członkostwa w Unii Europejskiej wynosi aż 85% w nadchodzących 

wyborach europejskich po raz pierwszy oddadzą głos obywatele, którzy urodzili się już 

w Polsce będącej członkiem Europejskiej rodziny. Dla nich możliwość swobodnego 

przemieszczania się, podejmowania nauki czy pracy za granicą jest oczywistością po 

20 latach członkostwa w Unii Europejskiej widzimy, że zapewnia ona stabilność 

polityczną, rozwój gospodarczy, współpracę międzynarodową i ochronę wspólnych 

wartości. Dzięki funduszom europejskim zostały zrealizowane dziesiątki projektów. 

Wiele zyskał na tym także Gdańsk. Począwszy od tak dużych inwestycji, jak na 

przykład tunel pod martwą Wisłą, Ergo Arena, zbiorniki retencyjne czy trasy 

tramwajowe, a na inicjatywach realizowanych przez organizacje pozarządowe 

skończywszy. Projekty realizowane ze środków unijnych pozwoliły nie tylko na 

infrastrukturalny rozwój Miasta Gdańska, ale również uruchomiły procesy integracyjne 

obywatelski i rewitalizacyjne naszego miasta. Po odblokowaniu środków z krajowego 

planu odbudowy Gdańsk czekają kolejne przedsięwzięcia, które pozwolą zrealizować 

ambitne cele postawione w Strategii Rozwoju Miasta Gdańska 2030 plus. To dzięki 

wspólnotowej solidarności możemy stabilnie myśleć o przyszłości Gdańska. 

Przystąpienie do struktur unijnych było dla Gdańska wielkim wydarzeniem 

historycznym, które w oczywisty sposób wpłynęło na funkcjonowanie i rozwój miasta. 

Zasadne jest zatem uczczenie dwudziestej rocznicy członkostwa Polski w Unii 

Europejskiej i uchwalenie roku 2024 rokiem Unii Europejskiej.  
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WOJCIECH BŁASZKOWSKI – Radny Klubu Wszystko dla Gdańska  

Ja pragnę bardzo serdecznie podziękować pomysłodawcom tej uchwały, bo myślę, że 

to jest uchwała niezwykle ważna, a szczególnie dzisiaj niezwykle istotna. Moje 

wystąpienie będzie bardzo krótkie, ponieważ myślę, że to jest uchwała, co do której 

nawet chyba nie ma sensu prowadzić jakiejś szerszej dyskusji, ale należy wspomnieć, 

że to właśnie dzięki naszej przynależności do Unii Europejskiej mamy po pierwsze 

dużo lepiej rozwiniętą gospodarkę rynkową i być może państwo nie są świadomi. Być 

może nie wszyscy są świadomi, tak, sądząc po wystąpieniu chociażby pana 

przewodniczącego Klubu PiS, że chociażby mamy dużo niższe ceny za usługi 

telekomunikacyjne, bo to właśnie dyrektywy Unii Europejskiej skłoniły wiele krajów,  

w tym także Polskę do tego, żeby zliberalizować rynek, żeby wprowadzić zasady 

gospodarki rynkowej w przypadku telekomunikacji. Gdyby tego nie było, to pewnie 

płacilibyśmy za telefon nie 50 zł miesięcznie, ale być może 500. Drodzy państwo, 

dzięki Unii Europejskiej mamy dużo wyższe standardy demokracji. Dzięki Unii 

Europejskiej mamy dużo większe PKB i to właśnie dzięki temu eksportowi, o czym też 

był w uprzejmy wspomnieć pan przewodniczący, pan przewodniczący mówił, że nasz 

eksport to jest klucz do rozwoju. Rzeczywiście, tylko ten eksport właśnie możemy 

realizować dzięki naszej przynależności do Unii Europejskiej i drodzy państwo to, co 

bardzo ważne, już na sam koniec chciałem powiedzieć, to dzięki naszej większej 

integracji mamy poczucie dużo większego bezpieczeństwa, bo im silniejsza pozycja  

w Unii Europejskiej im silniejsza integracja gospodarcza z innymi krajami 

demokratycznymi, tym silniejsza nasza pozycja w NATO. I tym większa skłonność, 

potem innych krajów, żeby  w naszym imieniu również czy wspólnie z nami się bronić. 

Bo to pokazuje historia de facto zobowiązania, różne kontrakty, tak pakty oczywiście 

to zabezpieczy, ale tak naprawdę najbardziej zabezpiecza integracja gospodarcza  

i myślę, że dzisiaj chyba wszyscy logicznie rozsądnie myślący radni zagłosujemy za tą 

uchwałą. 

 

ANDRZEJ SKIBA- Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości  

Ja pozwolę sobie mówić z miejsca, mimo że koledzy, Radni poprzednicy zachęcali, 

żeby tam też wyjść do przodu. Proszę państwa, spróbujmy krótko zwięźle i na temat 

zacznijmy od tego, że dołączenie Polski do Unii Europejskiej było wynikiem prac wielu 

rządów, wielu polskich rządów, bardzo różnych, jeżeli chodzi o skład personalny.  

I rządy Tadeusza Mazowieckiego, ale i rządy Jana Olszewskiego rządy polityków  

z lewa i prawa i jest tutaj pewna zgodność, że dołączenie Polski do Unii Europejskiej, 

zwłaszcza w tamtych realiach, było rzuceniem jednej z 2 kotwic. Jeżeli chodzi o polskie 

bezpieczeństwo Polski, dobrobyt o polską stabilizację w tym trudnym czasie po 

transformacji ustrojowej. Warto jednak pamiętać o tej drugiej, bardzo ważnej kotwicy, 

która ku mojemu pewnemu zaskoczeniu. Została przez państwa dzisiaj pominięta 

drugiej ważnej rocznicy, czyli dwudziestej piątej rocznicy proszę państwa, dołączenia 

Polski do organizacji Traktatu Północnoatlantyckiego 12 marca 99 roku staliśmy się 

częścią tego najpotężniejszego sojuszu militarnego, który w tych trudnych czasach, 

mając konkretne wojsko, w tym najpotężniejszą armię świata, armię Stanów 

Zjednoczonych, broni polskiego bezpieczeństwa, przeciwstawia się imperialistycznej 

polityce Federacji Rosyjskiej. Wydaje mi się, że jeżeli już szukać tego typu rocznic to 

warto byłoby w sytuacji, gdy mamy wojnę na wschodzie, gdy Putin i jego zbrodniarze 
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atakują niewinnych ludzi, zwrócić uwagę na wątek na to państwo wybrali jednak inną 

drogę. Jest to państwa oczywiście prawo. Ja bym chciał jednak zauważyć, proszę 

państwa, dlaczego i w jakich realiach powstawała Unia Europejska i dlaczego Polska 

słusznie, bo powiedzmy to otwarcie słusznie przy wysokim poparciu blisko 78% 

głosujących w referendum w roku 2003. Opowiedziała się za dołączeniem do tamtej 

Unii Europejskiej. Proszę państwa, pokój, współpraca gospodarcza polegająca na 

wolnym handlu miały dać dobrobyt i rzeczywiście europejskie wspólnoty gospodarcze 

i wszystkie inne tutaj formy, węgiel i stal, Euratom i tak dalej dały Europie pokój  

w trudnych czasach, ale ten pokój by nie był możliwy, gdyby nie wsparcie Stanów 

Zjednoczonych, w których armia broniła Europy przed sowietami. Proszę państwa, 

mając spokój i mając wolność gospodarczą, mając współpracę gospodarczą, mając 

likwidację wielu barier celnych, mając wspólny rynek, rzeczywiście udało się na 

Zachodzie Europy wygenerować dobrobyt. Dobrobyt, czyli ten cel, o którym marzyli 

Polacy przez dziesięciolecia można powiedzieć, cieszę się jako obywatel, że 

dołączyłem wraz z całą grupą z milionami polskich obywateli do Unii Europejskiej  

w roku 2004 1 maja. Jednocześnie proszę państwa, mając na uwadze te wartości, 

pokój, współpracę gospodarczą i dobrobyt poważnie się zastanawiam, czy w roku 

2024 20 lat blisko czasu dołączenia Polski do Unii Europejskiej, czy te wartości nie są 

zagrożone przez nierzadko błędną politykę Unii Europejskiej. Jeżeli fundamentem jest 

spokój, to nie możemy przyjmować chorób nielegalnych imigrantów. Nie możemy 

bagatelizować zagrożenia, które idzie z tego kierunku dla Unii Europejskiej czy przez 

Morze Śródziemne, czy też ze Wschodu. Druga kwestia współpraca gospodarcza, 

proszę państwa, widzieliśmy w Gdańsku w ostatnich tygodniach protesty rolników.  

To nie była tylko Gdańska specyfika, to nie była tylko Polska specyfika, to była 

specyfika, to były klimaty. Nastroje ogólnoeuropejskie wielu państwach Europy rolnicy 

opowiadali się za tym, żeby mogli uczciwie pracować, bez czego bez wariactwa 

pseudo klimatycznego Unii Europejskiej bez tych wszystkich rzeczy typu Fit for fifty 

five bez tego całkowicie ideologicznego Zielonego Ładu. Proszę państwa, obecny 

kurs, który  przyjęli nie mieszkańcy Unii Europejskiej w dużych liczbach, tylko proszę 

państwa, unijni biurokraci jest kursem, który niepokoi mieszkańców nie tylko w Polsce 

w szeregu państw europejskich, co doskonale widzimy. Podkreślmy to raz jeszcze. 

Uważam, że miejsce Polski jest w Unii Europejskiej, ale w Unii Europejskiej, która 

pracuje na rzecz tego, żeby był pokój, współpraca gospodarcza oraz dobrobyt to 

zwłaszcza w ostatnich latach, proszę państwa, stawiane jest łagodnie mówiąc pod 

znakiem zapytania uważam, że jeżeli byśmy chcieli podjąć  jakąś istotną już uchwałę 

z punktu widzenia spraw ogólnoeuropejski. Jeżeli taka jest potrzeba po stronie Rady 

Miasta Gdańska, to proponuję zwrócić uwagę na 25 rocznicę wejścia Polski do NATO. 

Ta rzecz nie budzi najmniejszych kontrowersji. Kurs NATO jest słuszny. Nieco inaczej 

to wygląda, jeżeli chodzi o politykę unijnych biurokratów, potrzebujemy Unii 

Europejskiej, ale potrzebujemy Unii Europejskiej o taką, o którą walczyli poprzednicy 

Europy ojczyzn, Europy, swobody działalności gospodarczej Europy, solidarności. 

Proszę państwa a skoro państwo macie potrzebę już jakiś rok kończąc tutaj przywołać 

w Gdańsku, to może warto byłoby rozważyć, czy rok 2024 nie powinien być w Gdańsku 

nie tyle rokiem Unii Europejskiej, czy może NATO, ale rokiem miasta bez dziur  

w drogach, rokiem miasta, bez stojących wy setkach, a nawet tysiącach pustostanów, 

może rokiem miasta, w którym ludzie mogliby w pełni godnie żyć i cieszyć się w pełni 

z tego, że są gdańszczanami i że ich głos w tym mieście jest po prostu słyszany z tą 

refleksją państwa przy tym temacie zostawiam.  
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KRYSTIAN KŁOS- Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej 

Dyskutujemy o czymś, co dla mnie jest oczywiste. Polska jako członek Unii 

Europejskiej to jest coś, co przyniosło nam zdecydowanie więcej korzyści niż 

problemów, ale oczywiście nie jak żadne ciało nie jest to ciało idealne, ale tutaj padają 

słowa o tym, jak nas ta Unia dociska jak gnębi rolników, a ja tylko przypomnę, jeżeli 

chodzi o Zielony Ład nikt inny jak Janusz Wojciechowski Komisarz Prawa  

i Sprawiedliwości z nminacji Prawa i Sprawiedliwości w Komisji Europejskiej.  

W sprawie rolnictwa to nie jest to nie jadę na UE to UE jedzie na mojej fali. Zielona 

reforma WPR powstała w Warszawie i nazywała się najpierw Programem rolnym Pis. 

Reforma WPR jest tym programem w 100% zgodna i jest bardzo dobra dla polskich 

rolników. Janusz Wojciechowski. Dodatkowo jeszcze 2, 3 lata temu radni Prawa  

i Sprawiedliwości na swoich komputerach, zdjęciach, w tle billboardach, z którymi się 

fotografowali w całym mieście Gdańsku chwalili się środkami z KPO. Minęło kilka lat 

środków z KPO nie było dopiero, kiedy nastąpiła Koalicja 15 października 600 

miliardów trafia do Polski. To jest wasza hipokryzja. Mówi pan radny Skiba wspominał 

o tym, że wojska amerykańskie wspierały Polskę i to dzięki nim mamy te 

bezpieczeństwo. Przypomnę tylko, że oprócz tego, że pan radny przebierał się za 

księdza parę lat temu, to jeszcze właśnie wtedy był wielkim przeciwnikiem Stanów 

Zjednoczonych. A dzisiaj wychwala ich pod niebiosa. To jest hipokryzja radnych Prawa 

i Sprawiedliwości, więc ja bardzo proszę przez ostatnie 8 lat rządziliście krajem te 

wszystkie sprawy, o które teraz walczą rolnicy to są wasze zaniedbania i wasza bardzo 

zła praca nie tylko dla Polski, ale również dla całej Unii Europejskiej, więc naprawdę 

zamilczcie. 

ANDRZEJ SKIBA- Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości  

Jak krótko, jeżeli chodzi o Stany Zjednoczone, to że ktoś jest przy mikrofonie tak jak 

pan radny Kłos, to nie oznacza, że ma prawo kłamać. No a tak niestety czyni więc 

prosiłbym, żeby pan mówił prawdę, a nie się z nią mijał.  

ANDRZEJ STELMASIEWICZ – Radny Klubu Wszystko dla Gdańska  

Nie mogę się nadziwić wypowiedzi  radnego Skiby z jednej strony cieszy się, że jest  

w Unii z drugiej strony zarzuca  Koalicji Obywatelskiej, że  w uchwale chce ogłosić  

w Gdańsku rok Unii Europejskiej, a nie NATO,  przecież nie ma zakazu panie radny 

trzeba było wystąpić z uchwałą stosowną i problemu by nie było. Byśmy ją tu głosowali. 

Ja jestem niezmiernie szczęśliwy, że Polska 20 lat temu, po wielu latach przygotowań, 

przystąpiła do Unii Europejskiej. Nie wyobrażam sobie Polski poza strukturami Unii. 

Zwiększanie jakby integralności Unii kosztem nawet nazwijmy to suwerenności państw 

członkowskich nie wychodzi tym państwom członkowskim na złe, tylko wychodzi na 

dobre. Tylko Unia bardziej zintegrowana jeszcze niż jest dzisiaj stopniowo bez 

żadnych rewolucji, ale jednak z postępującą integracją państw członkowskich ma 

szansę w zglobalizowanym coraz trudniejszym świecie przetrwać i zachować swoją  

w tym świecie bardzo ważną kluczową pozycję. Będę rękami i nogami wszystkim, co 

się da głosował za podjęciem tej uchwały. 

 



21 
 

Głosowanie  (druk 1941) 

Za                       20 
Przeciw              0 
Wstrzymało się 10 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1861/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie ustanowienia roku 2024 Rokiem Unii Europejskiej 

 

z dnia 29 lutego 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2024 
rok (druk 1929) + autopoprawka;  

 
      Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
                                    K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
                                    K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
                                    K. Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywna 
                                    K. Edukacji – pozytywna 
                                    K. Rodziny i Polityki Społecznej - pozytywna 
                                    K. Kultury i Promocji – pozytywna 
                                    K. Sportu i Turystyki – pozytywna 
                                    K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 

 

IZABELA KUŚ – Skarbnik Miasta Gdańska  

Przedkładany druk zawiera właściwie jedną, ale bardzo ważną zmianę. Zmiana to 

zapewnienie w poszczególnych planach finansowych jednostek budżetowych, zakładu 

budżetowego i wysokości dotacji dla instytucji kultury, kwot zabezpieczających 

regulacje wynagrodzeń pracowników samorządowych. Zmiana również dotyczy 

pracowników szkół, placówek oświatowych, pracowników administracji i obsługi. 

Kwota zmiany to 47848000 zł. Ona pokrywa średnio regulację wynagrodzeń o 10%  

i punktem wyjścia do regulacji wynagrodzeń było zwiększenie kwoty minimalnego 

wynagrodzenia w bieżącym roku, która docelowo wyniesie 700 zł. Autopoprawka to 

aktualizacja kwot planowanych dochodów i wydatków zmienianych od momentu 

złożenia projektu uchwały do dnia dzisiejszego zarządzeniami prezydenta i te zmiany 

to wprowadzanie stronie dochodów i wydatków kwot dotacji ustalanych przez 

Wojewodę Pomorską.  
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ELŻBIETA STRZELCZYK – Radna Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Tak dla zrozumienia całkowitego jaka to jest dotacja od Wojewody Pomorskiej 

konkretnie?  

IZABELA KUŚ – Skarbnik Miasta Gdańska  

My na bieżąco wprowadzamy to, to jest wiele decyzji i to są decyzje zwiększające 

planowane dochody i wydatki na pomoc obywatelom Ukrainy. I to są wszystkie 

zagadnienia wynikające z ustawy o pomocy obywatelom Ukrainy oraz zadania 

związane z polityką społeczną finansowane dotowane przez z budżetu państwa.  

Głosowanie  (druk 1929 + autopoprawka) 

Za                       20 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  8 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1862/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2024 rok 

 

z dnia 29 lutego 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego  
w Europejskim Banku Inwestycyjnym na finansowanie planowanego deficytu 
budżetu Miasta Gdańska oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań   
z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczki (druk 1907);  

 
Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu – pozytywna 

                                   K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
 

IZABELA KUŚ – Skarbnik Miasta Gdańska  

Przedmiotem projektu uchwały jest zmiana harmonogramu zaciągnięcia kredytu  

z Europejskiego Banku Inwestycyjnego. Umowa została podpisana w 2019 roku na 

podstawie zgody udzielonej przez Radę Miasta. Wartość umowy to 550 milionów 

złotych, z której to kwoty w 2020 roku uruchomiliśmy 50 milionów złotych. W zeszłym 

roku 100 milionów pozostała kwota uzyskuje termin realizacji w bieżącym roku i jest 

zgodna z uchwałą budżetową, w której wskazano, że źródłem pokrycia deficytu 
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budżetowego są kredyty i obligacje. Termin spłaty kredytu w związku z przesunięciem 

terminu uruchomienia kwoty to 2048 rok.  

Głosowanie  (druk 1907) 

Za                       20 
Przeciw               0 
Wstrzymało się 10 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1863/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego  

w Europejskim Banku Inwestycyjnym na finansowanie planowanego deficytu budżetu 

Miasta Gdańska oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań  z tytułu 

zaciągniętych kredytów i pożyczki 

 

z dnia 29 lutego 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego  
w Europejskim Banku Inwestycyjnym na finansowanie planowanego deficytu 
budżetu Miasta Gdańska oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań   
z tytułu kredytów i pożyczek (druk 1908);  
 

Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
                                       K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 

 

IZABELA KUŚ – Skarbnik Miasta Gdańska  

Kolejna uchwała aktualizujące harmonogram uruchomienia kredytów na pokrycie 

deficytu budżetowego. Tym razem dotyczy umowy zawartej z Europejskim Bankiem 

Inwestycyjnym. W zeszłym roku umowa zawarta na podstawie zgody Rady Miasta  

z 26 października 2023 roku opiewa na kwotę 200 milionów złotych. Pierwotnie 

harmonogram zakładał uruchomienie pełnej kwoty w bieżącym roku w nowym 

harmonogramie. W bieżącym roku pozostaje do zaciągnięcia 175 milionów złotych. 

Pozostała kwota, czyli 25 milionów złotych na przyszły rok. Zmiana harmonogramu 

powoduje przesunięcie terminu spłaty całości kredytu nad rok 2049. 
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Głosowanie  (druk 1908) 

Za                       21 
Przeciw               0 
Wstrzymało się 10 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1864/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego  

w Europejskim Banku Inwestycyjnym na finansowanie planowanego deficytu budżetu 

Miasta Gdańska oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań  z tytułu kredytów  

i pożyczek 

 

z dnia 29 lutego 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutów domom pomocy społecznej 
w Gdańsku (druk 1905);  

 
                 Komisja wiodąca: K. Rodziny i Polityki Społecznej – pozytywna 

 

MONIKA CHABIOR - Zastępczyni Prezydenta ds. rozwoju społecznego i równego 

traktowania 

To tutaj przedkładamy 2 druki uchwał istotne w  sensie strukturalnym dla obszaru 

społecznego. Dosyć zaskakujące, ponieważ. W tej pierwszej uchwale zmieniamy 

statut Domu Pomocy Społecznej po to, żeby wyłączyć z niego Środowiskowy Dom 

Samopomocy, który funkcjonuje. To jest dom pomocy społecznej dla osób  

z niepełnosprawnością intelektualną. Funkcjonujący przy ulicy Starogardzkiej tam od 

wielu lat funkcjonował zarówno dom funkcjonował w swojego rodzaju zespole ze 

środowiskowym domem, ze środowiskowym domem samopomocy. Natomiast 

zgodnie z przepisami, mimo też naszej usilnej walki, żeby też nie wyłączać 

środowiskowego domu, otrzymaliśmy ostateczną decyzję od Wojewody Pomorskiego 

w ubiegłym roku, która zobowiązała nas do faktycznego wyłączenia środowiskowego 

domu z tego zespołu, jakim w jakim funkcjonował w związku z tym, co to oznacza? To 

oznacza, że oprócz Środowiskowego Domu  Pomocy Społecznej na mapie Gdańska 

pojawia się nowa jednostka  obszaru społecznego. Jest to Środowiskowy Dom 

Samopomocy, który funkcjonuje dalej w tym samym miejscu, którego kadra pozostaje 

ta sama. Jesteśmy też po rozmowach z kadrą, bo to jest zawsze taki moment, który 

budzi niepokój. To, co jest wyjątkowe w odniesieniu do innych Środowiskowych 
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Domów  Samopomocy. Ta jednostka będzie prowadzona przez gminę osobiście nie 

będzie zlecana- na tym etapie na pewno, a w przyszłości, no to już zobaczymy, ale na 

tym etapie na pewno nie będzie zlecana organizacjom pozarządowych.   

Głosowanie  (druk 1905) 

Za                        30 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1865/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutów domom pomocy społecznej  

w Gdańsku 

 

z dnia 29 lutego 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu 

6) w sprawie wyodrębnienia Środowiskowego Domu Samopomocy w Gdańsku  
ze struktur Domu Pomocy Społecznej „Orunia” w Gdańsku i utworzenia 
odrębnej jednostki organizacyjnej Gminy Miasta Gdańska  - Środowiskowego 
Domu Samopomocy „Starogardzka" w Gdańsku oraz nadania mu statutu  
(druk 1906);  
 

                 Komisja wiodąca: K. Rodziny i Polityki Społecznej – pozytywna 
 

MONIKA CHABIOR - Zastępczyni Prezydenta ds. rozwoju społecznego i równego 

traktowania 

W konsekwencji podjętej przez państwa przed chwilą decyzji, za którą jeszcze raz 

bardzo dziękuję. Przedkładam uchwałę mówiącą o tym, że tworzymy Środowiskowy 

Dom Samopomocy jako odrębną jednostkę w stosunku do domu pomocy społecznej, 

a w uchwale również znajduje się jej statut. Bardzo proszę o przyjęcie przedłożonej 

uchwały. 

Głosowanie  (druk 1906) 

Za                        30 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
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Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1866/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyodrębnienia Środowiskowego Domu Samopomocy w Gdańsku  

ze struktur Domu Pomocy Społecznej „Orunia” w Gdańsku i utworzenia odrębnej 

jednostki organizacyjnej Gminy Miasta Gdańska  - Środowiskowego Domu 

Samopomocy „Starogardzka" w Gdańsku oraz nadania mu statutu 

 

z dnia 29 lutego 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu 

7) w sprawie uchylenia uchwały w sprawie zwiększenia wysokości pomocy  
na kontynuowanie nauki dla osób usamodzielnianych na terenie Miasta 
Gdańska (druk 1911);  
 

                  Komisja wiodąca: K. Rodziny i Polityki Społecznej – pozytywna 
                                                 K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
 

Agnieszka Chomiuk – Dyrektorka Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
Uchwała w sprawie uchylenia uchwały w sprawie zwiększenia wysokości pomocy na 

kontynuowanie nauki dla osób usamodzielniania na terenie Gdańska wynika z tego, 

że dotychczasowa wysokość przedmiotowej pomocy określona uchwałą Rady Miasta 

Gdańska wynosiła 660 zł, ale zgodnie z ustawą o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 

zastępczej obwieszczeniem ministra rodziny i polityki społecznej, wprowadzoną nową 

wysokość pomocy, ta pomoc wynosi aktualnie 681 zł. Nowa stawka przekracza zatem 

stawkę, którą my mieliśmy na podstawie uchwały Rady Miasta. Dlatego dla 

wyeliminowania z porządku prawnego aktu, który już stał się bezprzedmiotowy.  

 

Głosowanie  (druk 1911) 

Za                        31 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1867/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 
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w sprawie uchylenia uchwały w sprawie zwiększenia wysokości pomocy  

na kontynuowanie nauki dla osób usamodzielnianych na terenie Miasta Gdańska 

 

z dnia 29 lutego 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu 

8) w sprawie nadania statutu Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy Rodzinie w Gdańsku 
(druk 1912);  

 
                 Komisja wiodąca: K. Rodziny i Polityki Społecznej – pozytywna 
 

Agnieszka Chomiuk – Dyrektorka Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
 
Kolejna uchwała dotyczy nadania statutu Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy Rodzinie  
w Gdańsku z uwagi na to, że na przestrzeni lat ośrodek podejmuje nowe działania 
wynikające z przepisów obowiązującego prawa, niezbędna jest aktualizacja statutu. 
Obecny statut jest statutem z 2012 roku. Od tego czasu ośrodek realizuje wiele nowych 
zadań. W związku z tym główna zmiana dotycząca statutu jest właśnie zmianą 
rozszerzającą katalog ustaw, na podstawie których realizujemy. Zadania w obecnym 
statucie ograniczaliśmy się do Ustawy o Pomocy Społecznej, natomiast obecnie 
zawarliśmy szeroki katalog ustaw, na bazie których realizujemy nasze zadania, 
zgodnie z tym, jak to w rzeczywistości wygląda. Bardzo proszę państwa o przyjęcie 
uchwały. 

Głosowanie  (druk 1912) 

Za                        30 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1868/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie nadania statutu Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy Rodzinie w Gdańsku 

 

z dnia 29 lutego 2024 r.  
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Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu 

9) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia „Gdańskiego Programu Wspierania 
Rodziny i Rozwoju Pieczy Zastępczej na lata 2024 - 2026” (druk 1932);  

                
  Komisja wiodąca: K. Rodziny i Polityki Społecznej – pozytywna 

                                                  K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
 

Agnieszka Chomiuk – Dyrektorka Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
 

Kolejna uchwała w ważnym nasz dla nas obszarze pieczy zastępczej. Chcielibyśmy 

państwa prosić o przyjęcie uchwały, która zmieni uchwałę w sprawie przyjęcia 

gdańskiego programu wspierania rodziny i rozwoju pieczy zastępczej na lata 2024- 

2026. Chcielibyśmy do tej uchwały do tego w programu wprowadzić nowe działanie 

ukierunkowane na pomoc osobom usamodzielniania innym. Czyli udzielanie 

dofinansowań do wynajmu lokalu mieszkalnego dla osób usamodzielniania innych 

zgodnie z ustawą o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej do zadań powiatu 

należy organizowanie wsparcia osobom usamodzielnia innym opuszczającym pieczę 

zastępczą. Wiemy, że kwestie mieszkaniowe bywają kwestiami. Kluczowymi dla 

młodych wychowanków pieczy mając na względzie powyższe, chcielibyśmy dopisać 

takie działanie do naszego programu, aby nadać mu charakter systemowy, 

uregulowany i żeby w tym programie znalazł się wpis wprost o procesie 

usamodzielniania w postaci dofinansowania do wynajmu mieszkania. Środki na to 

zadanie są zabezpieczanie zabezpieczone w planie wydatków Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Rodzinie w Gdańsku.  

Głosowanie  (druk 1932) 

Za                        31 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1869/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia „Gdańskiego Programu Wspierania 

Rodziny i Rozwoju Pieczy Zastępczej na lata 2024 - 2026” 

 

 

z dnia 29 lutego 2024 r.  
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Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu 

10) w sprawie podwyższenia wysokości dodatków w pieczy zastępczej na terenie 
Miasta Gdańska (druk 1933);  

 
                 Komisja wiodąca: K. Rodziny i Polityki Społecznej – pozytywna 
                                                  K. Strategii i Budżetu – pozytywna 

 

Agnieszka Chomiuk – Dyrektorka Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
 

Uchwała podnosi wysokość świadczenia pieniężnego dla rodzin zastępczych  

i rodzinnych domów dziecka w postaci dodatku na pokrycie zwiększonych kosztów 

utrzymania dziecka z orzeczeniem o niepełnosprawności proponujemy podniesienie 

dodatku o kwotę 100 zł miesięcznie z kwoty 500 zł do kwoty 600 zł. Środki oczywiście 

są zabezpieczone w planie wydatków Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie  

w Gdańsku.  

Głosowanie  (druk 1933) 

Za                        31 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1870/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie podwyższenia wysokości dodatków w pieczy zastępczej na terenie Miasta 

Gdańska 

 

z dnia 29 lutego 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu 

11) w sprawie składania wniosków o przyjęcie do publicznych liceów 
ogólnokształcących, techników i branżowych szkół I stopnia prowadzonych 
przez Gminę Miasta Gdańska w postępowaniu rekrutacyjnym na rok szkolny 
2024/2025 (druk 1914);  
 

                 Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna 
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MONIKA CHABIOR - Zastępczyni Prezydenta ds. rozwoju społecznego i równego 

traktowania 

Uchwała, którą przedkładamy dotyczy liczby szkół, do których mogą rekrutować się 

do, które mogą wybierać osoby, które chcą uczyć się w gdańskich liceach, technikach 

lub szkołach branżowych. Proponujemy kontynuację zeszłorocznego rozwiązania, 

czyli chcemy umożliwić składanie kandydatkom  i kandydatom podań do dowolnej 

liczby szkół, które są przedstawione w ofercie. W zeszłym roku nam się to bardzo 

sprawdziło. Bardzo o wiele bardzo usprawniło sposób rekrutacji, a tym samym 

zmniejszyło stres młodych osób, które uczestniczących w procesie rekrutacji. Dlatego 

kontynuujemy to rozwiązanie i proszę państwa o zgodę na przyjęcie tej uchwały. 

Głosowanie  (druk 1914) 

Za                        31 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1871/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie składania wniosków o przyjęcie do publicznych liceów ogólnokształcących, 

techników i branżowych szkół I stopnia prowadzonych przez Gminę Miasta Gdańska 

w postępowaniu rekrutacyjnym na rok szkolny 2024/2025 

 

z dnia 29 lutego 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu 

12) w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej nr 33 im. Stefana 
Banacha w Gdańsku poprzez utworzenie dodatkowej lokalizacji prowadzenia 
zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych, wchodzącej w skład 
Zespołu Szkół Ogólnokształcących nr 2 w Gdańsku (druk 1915);  
 

                  Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna 
 

MONIKA CHABIOR - Zastępczyni Prezydenta ds. rozwoju społecznego i równego 

traktowania 

Szanowni Państwo w ubiegłym roku uruchomiliśmy dodatkową lokalizację Szkoły 

Podstawowej numer 33 jest to jest to przestrzeń dla do nauki dla klas 0- 3 i teraz 

porządkujemy sytuację poprzez wprowadzenie formalnie tej lokalizacji do szkoły jest 
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to zmiana techniczna, istotna. Poprosił nam nas o to Pomorski Kurator Oświaty. 

Bardzo proszę o przyjęcie tej uchwały.  

JAN PERUCKI – Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej 

Faktycznie przedmiotowa uchwała projekt jest kwestią techniczną, ale kwestią nie 

techniczną, a faktyczną jeśli chodzi o polepszenie warunków uczniów Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących numer 2 w Gdańsku o zupełnie nowy budynek dla klas 0 - 3 jest 

to fakt. Jest to fakt funkcjonujący w obrocie działalności szkoły od 1 września ubiegłego 

roku od tego roku szkolnego, więc bardzo cieszy ta inwestycja i też fantastycznych 

warunkach, ponieważ jest to budynek z prefabrykatów drewnianych, gdzie tej dobrej 

atmosferze uczennice uczniowie mogą się uczyć, a nauczyciele spokojnych, dobrych 

warunkach uczyć, bo faktycznie ta potrzeba w szerszym znaczeniu, bo teraz kolejną 

szkołę przecież podejmujemy, jeśli chodzi o proces inwestycyjny na górnym tarasie, 

jak i na Południu Gdańska, te potrzeby infrastrukturalne szkoły szkół, ten wyż 

demograficzny na nas wymusza, więc bardzo się cieszę, że możemy w ten sposób 

dzisiaj techniczne, ale już faktyczne potwierdzić rozbudowę Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących numer 2. 

Głosowanie  (druk 1915) 

Za                        28 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1872/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej nr 33 im. Stefana Banacha 

w Gdańsku poprzez utworzenie dodatkowej lokalizacji prowadzenia zajęć 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych, wchodzącej w skład Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących nr 2 w Gdańsku 

 

z dnia 29 lutego 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu 

13) w sprawie zamiaru przekształcenia Poradni Psychologiczno-

Pedagogicznej nr 6 w Gdańsku poprzez zmianę adresu jej siedziby, 

wchodzącej w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących nr 6 w Gdańsku 

(druk 1916); ZDJĘTO Z PORZĄDKU 
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14) w sprawie ustalenia na rok szkolny 2024/2025 planu sieci publicznych szkół 
podstawowych prowadzonych przez Gminę Miasta Gdańska oraz 
określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych prowadzonych 
przez Gminę Miasta Gdańska oraz inne organy (druk 1917);  

 
Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna 
 

MONIKA CHABIOR - Zastępczyni Prezydenta ds. rozwoju społecznego i równego 

traktowania 

Szanowni Państwo, jak co roku przedstawiamy sieć publicznych szkół 

ponadpodstawowych do państwa decyzji. Pokrótce generalnie sieć się nie zmienia. 

Mamy drobne korekty, które pragnę zreferować, tak, żeby wszyscy mieli co do tego 

jasność. Po pierwsze, na wniosek rodziców przeniesiono ulicę Diany z obwodu Szkoły 

Podstawowej numer 81 do obwodu Szkoły Podstawowej numer 33; włączono do 

obwodu Szkoły Podstawowej numer 18 nowo powstałe ulice Bernarda  Filarskiego 

oraz Aleksandra Różankowskiego. Doprecyzowano numery adresowe ulic w zakresie 

Szkoły Podstawowej numer 44 i Szkoły Podstawowej numer 72. A także z uwagi na 

ukończenie edukacji w szkole podstawowej przez dzieci urodzone w roku 2009  

usunięto z sieci publicznych szkół wszystkie zapisy odnoszące się do dzieci z tego 

rocznika i usunięto tym samym podział na dzieci urodzone od 2009 roku i od rocznika 

2010 roku. Bardzo proszę o przyjęcie przedmiotowej uchwały. 

Głosowanie  (druk 1917) 

Za                        34 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
 

UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1873/24 
 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie ustalenia na rok szkolny 2024/2025 planu sieci publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Miasta Gdańska oraz określenia granic 

obwodów publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Miasta 

Gdańska oraz inne organy 

 

z dnia 29 lutego 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu 

 

 

15) w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół Ogólnokształcących nr 5 w Gdańsku  
(druk 1918);  



33 
 

 
                  Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna 
 
 

MONIKA CHABIOR - Zastępczyni Prezydenta ds. rozwoju społecznego i równego 

traktowania 

Szanowni Państwo może zaskakiwać tytuł tej uchwały, ale chciałabym państwa 

uspokoić wynika ona z potrzeb społeczności szkolnej, ponieważ w Zespole Szkół 

Ogólnokształcących numer 5 funkcjonuje wyłącznie jedno liceum, IV Liceum 

Ogólnokształcące z oddziałami mistrzostwa sportowego imienia Wojsk Ochrony 

Pogranicza i w związku z tym likwidujemy Zespół Szkół, aby utworzyć szkołę, która 

faktycznie istnieje, która faktycznie, do której faktycznie uczniowie chodzą, do które  

z którą się faktycznie utożsamiają, czyli IV Liceum Ogólnokształcące z oddziałami 

mistrzostwa sportowego imienia Wojsk Ochrony Pogranicza w Gdańsku. I myślę,  

że to może być techniczna zmiana, ale dla uczniów i uczennic, którzy się utożsamiają 

ze szkołą z czwórką, to jest ważne, żeby na świadectwie też funkcjonowała czwórka. 

Także będę wdzięczna za przyjęcie tej uchwały. 

Głosowanie  (druk 1918) 

Za                        32 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1874/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół Ogólnokształcących nr 5 w Gdańsku 

 

z dnia 29 lutego 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu 

16) w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół Ogólnokształcących nr 13  
w Gdańsku (druk 1919);  

 

                 Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna 
 

MONIKA CHABIOR - Zastępczyni Prezydenta ds. rozwoju społecznego i równego 

traktowania 

Zespół Szkół Ogólnokształcących numer 13 sytuacja analogiczna, Zespół Szkół 

Ogólnokształcących numer 13, która to szkoła czy ktoś się z nią w Gdańsku 
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utożsamia? Raczej nie szkoła, o której mowa, to słynna Topolówka i właśnie likwidacja 

Zespołu Szkół Ogólnokształcących numer 13 pozwoli na utworzenie III Liceum 

Ogólnokształcącego z oddziałami dwujęzycznymi imienia bohaterów Westerplatte  

w Gdańsku, a tym samym też pozwoli uczniom i uczennicom otrzymywać dokumenty 

ze szkoły, do której chodzą, z którą się utożsamiają. Ja również, ponieważ jestem jej 

absolwentką, będę bardzo wdzięczna za przyjęcie przedmiotowej uchwały. 

Głosowanie  (druk 1919) 

Za                        33 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1875/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół Ogólnokształcących nr 13 w Gdańsku 

 

z dnia 29 lutego 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu 

 
17)  w sprawie zmiany nazwy Zespołu Szkół Architektury Krajobrazu i 

Handlowo-Usługowych im. Władysława Szafera w Gdańsku (druk 1920);  
 
 

                  Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna 
 

MONIKA CHABIOR - Zastępczyni Prezydenta ds. rozwoju społecznego i równego 

traktowania 

Szanowni Państwo, na wniosek pani dyrektor Zespołu Szkół proponujemy zmianę 

nazwy. Z istniejącej Zespół Szkół Architektury Krajobrazu i Handlowo Usługowe 

imienia Władysława Szafera w Gdańsku na Zespół Szkół Architektoniczno 

Projektowych imienia Władysława Szafera w Gdańsku. Wynika to z zmiany profilu 

szkoły. Faktycznie uruchomiliśmy od tego roku w szkole klasy projektowania i wydaje 

mi się, że tutaj zasadna zasadny wniosek pani dyrektor i społeczności szkolnej alby to 

urealnić. Będę wdzięczna za przyjęcie uchwały. 
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Głosowanie  (druk 1920) 

Za                        34 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1876/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie zmiany nazwy Zespołu Szkół Architektury Krajobrazu i Handlowo-

Usługowych im. Władysława Szafera w Gdańsku 

 

z dnia 29 lutego 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu 

18) w sprawie ustalenia na rok szkolny 2024/2025 planu sieci publicznych 
przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych i punktów 
przedszkolnych przy szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 
Miasta Gdańska (druk 1931);  

 
 

                 Komisja wiodąca: K. Edukacji – pozytywna 

 

MONIKA CHABIOR - Zastępczyni Prezydenta ds. rozwoju społecznego i równego 

traktowania 

Sieć publicznych szkół publiczny, przedszkoli oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych i punktów przedszkolnych przy szkołach podstawowych  

i przedstawienie tej sieci to oczywiście nasz obowiązek. Co roku przychodzimy  

z prośbą o zatwierdzenie naszej propozycji. Przyjęcie naszej propozycji w stosunku do 

ubiegłego roku. Sama sieć zmienia się niewiele właściwie jedyną korektą jest 

wprowadzenie nazw przedszkoli, które Szanowna Rada Wysoka Rada przyjęła w roku 

ubiegłym, a więc w pkt. 13 Przedszkole numer 14 została wprowadzona nazwa Biały 

Żagiel w pkt. 22 Przedszkole numer 28 została wprowadzona nazwa Na Fali;  

w punkcie 52 Przedszkole numer 74 wprowadzono nazwę Leśny Zakątek, a w pkt. 53 

Przedszkole numer 75 wprowadzono nazwę Pod Tęczą - to wszystkie zmiany. Będę 

wdzięczna za przyjęcie tej uchwały. 

PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Dziękuję pani przewodnicząca pani Prezydent na Komisji Edukacji już poruszaliśmy 

ten wątek i on dość długo trwało. Oczywiście rozumiem, że jest to pewna rama prawna 
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formalna, żeby móc prowadzić w gdańskich szkołach, edukację przedszkolną czy też 

przedszkolach. Natomiast chciałbym wskazać, że sytuacja, z jaką mamy do czynienia 

w tym roku, moim zdaniem nie powinna się wydarzyć. To jest jakby pierwsza rzecz. 

Natomiast druga rzecz zarządzanie w cudzysłowie kryzysem związanym z tym, że po 

prostu mieszkańcy nie wiedzą, w których placówkach szkolnych będą zerówki,  

w których nie będą nie. Nie powinno się wydarzyć, czy też po prostu ta informacja 

powinna być zupełnie inaczej przeprowadzona. Oczywiście rozumiem, że wielu 

dyrektorów wydziału edukacji państwo także walczyliście o to, żeby do samego końca 

jak najwięcej szkół mogło się dostosować do tych wymogów przeciwpożarowych. 

Natomiast nie wiem, z czego wynikało tak oszczędne dawkowanie informacji i czy też 

po prostu brak aktualizowania, bo można po prostu przedstawić, że któreś placówki są 

dostosowane, któreś placówki nie są dostosowane, ale ta informacja będzie 

aktualizowana na bieżąco. Tak jak byliśmy na Komisji Edukacji, była mowa o jakiejś 

mapce o jakiejś liście, tak w sumie dostaliśmy te numery szkół wtedy, dzisiaj 

dostaliśmy tą poszerzoną, jak rozumiem, rozumiem niemalże ostateczną informację, 

którą pani podała przed kilkudziesięcioma minutami. Natomiast myślę, że dla państwa 

też lepiej byłoby, żeby zupełnie inaczej prowadzić komunikacji z rodzicami w tej 

sprawie. Dziękuję. 

PIOTR GIERSZEWSKI – Zastępca Przewodniczącej Rady Miasta Gdańska  

Pani prezydent, Pani Przewodnicząca Wysoka Rado. Jakbym rozpoczął, że na tej sali 

wśród radnych przy tej uchwale wszyscy radni mają pewien dyskomfort. To bym się 

prawdopodobnie nie pomylił, ale uwaga, o nie nasz dyskomfort tutaj chodzi raczej 

rodziców, którzy do nas masowo powtarzam masowo zgłaszali się i prosili o pomoc  

i teraz może powiem tak, że na Komisji Edukacji mówiliśmy bardzo dużo, za co 

serdecznie też dziękuję za merytoryczną aczkolwiek też nie emocjonalną dyskusję.  

I gdybym dzisiaj egzamin mojemu studentowi miał opisać to na Komisję Edukacji, 

byłaby dwója z plusem. A dzisiaj bym postawił słabą trójkę. Ale bym mu powiedział. 

Chłopie, stać cię na więcej. I teraz jest taka sytuacja, nie z winy Radnych, nie z winy 

rodziców. Jak również teraz też nie będę mówił z czyjej winy konkretnie, bo to nie 

miejsce i czas. Ale w 2015 roku rzeczywiście pewne decyzje Unijne doprowadziły, że 

Minister 2 lata później podjął taką a nie inną  decyzję dotyczącą tychże obiektów. Mówi 

macie 7 lat; nie mówimy tu o dziesiątkach czy setkach milionów złotych. Mówimy tu  

o zgrabnym zarządzaniu i ewentualnie setkach tysięcy złotych, które można było 

spokojnie przez te 7 lat zainwestować w obiekty i dzisiaj nie mieć tego problemu. Stało 

się inaczej, natomiast wielkie podziękowania dla Dyrekcji Wydziału i pracowników, bo 

teoretycznie, teoretycznie wybrnęliście z tej sytuacji, ale mówię tylko teoretycznie,  

bo praktycznie to ta walka teraz dopiero się rozpoczęła, bo 1 września jeżeli się nie 

uda, tych zmian wprowadzić, to nie chciałbym być na miejscu, ani dyrektora placówki 

a tym bardziej organu prowadzącego placówkę, jeżeli coś by się stało, gdyby. Ja może 

powiem tak czy myśmy zrobili wszystko? Rzutem na taśmę na pewno tak. Natomiast 

był czas, że może warto byłoby szukać ucieczki pewnej o jeszcze rok i kombinować. 

Przepraszam za słowo kombinować ja za to zawsze ganię uczniów. Ale uciekać coś, 

co się nazywa prolongatą wykonalności. Bo jeżeli na to pieniędzy unijnych nie mamy, 

a nie mamy. To może warto było tym bardziej, że ta sytuacja dotyczyła dziesiątków 

gmin w Polsce, ruszyć Ministerstwo, żeby jednak coś z tym fantem zrobiła, tym 

bardziej, że Zarządzeniem poprzedniego Ministra w 2017 roku to było wprowadzone. 

Wydaje mi się, że nie do końca pociągnięto ten temat. Poszło, jak poszło i mleko się 



37 
 

wylało. Większość z nas radnych była w szkołach podczas teraz tych dni otwartych. 

Mieliście kontakt z rodzicami. Rodzice przychodzili, oglądali placówki, niektóre ładnie 

wyremontowane. Natomiast jedyna główna uwaga skupiała się na zerówkowiczach 

tego było od groma. Dyrektorzy trochę ręce rozkładali. Natomiast mówią tak mi brakuje 

100000 zł i ja ten oddział otworzę. 100000 nie milion. Ponieważ większość z naszych 

szkół jest na tyle wyremontowana, że te zmiany; aczkolwiek bardzo ważne, nie 

wymagają milionowych nakładów w masie. I  tutaj jest. ukłon w kierunku wydziału, bo 

wiem, że taką ręczną sterowalnie zrobiliście i dlatego dostajecie słabą tróję na finale. 

Kończąc może jedną rzecz, ja poproszę trochę inaczej niż kolega Majewski. Żeby 

wszyscy Radni otrzymali pani prezydent wykaz placówek na zielono. A przede 

wszystkim tych na czerwono, żebyśmy się też przygotowali do tego, jak na miejscu 

będziemy tłumaczyć tę zawiłość. Natomiast powiem tak, że radni wszyscy dzisiaj 

udzielili, by wam prolongaty finansowej na remont tego wszystkiego. Tylko uczciwie  

o te pieniądze trzeba wystąpić. I byśmy dzisiaj chętnie nie jeden milion dali, żeby  

1 września nie było tego bałaganu, który był zapowiedziany jeszcze 2 tygodnie temu, 

ale on dalej zostanie on dalej zostanie. A szkoda, bo rzecz mała. Natomiast 

emocjonalnie bardzo, bardzo duża. Tyle dziękuję. 

EMILIA LODZIŃSKA – Radna Klubu Koalicji Obywatelskiej  

Faktycznie jest to sytuacja trudna, natomiast nie trudna dla nas natomiast trudna dla 

rodziców, którzy faktycznie się do nas zgłaszają. Z tymi jakie mają problemy w związku 

z tym, że te zerówki nie zostaną utworzone w wielu szkołach i nam oczywiście jest 

trudno, bo my musimy tą sytuację tłumaczyć. Natomiast z punktu widzenia rodzica ja 

jako rodzic doskonale rozumiem i rozumiem ich rozgoryczenie. Rozumiem ich 

wkurzenie, zdenerwowanie, bo na kilka dni przed rozpoczęciem rekrutacji serwowanie 

takiej takich wiadomości no jest zwyczajnie jakby to delikatnie powiedzieć, to 

nieludzkie. Rodzice mają już swoje plany i to nie tylko wiąże się z kwestią logistyki, ale 

też kwestią finansową. Bo przedszkola jak wiemy, kosztują zdecydowanie więcej niż 

posłanie dziecka do zerówki. Są to kwestie posiłków, chociażby w szkołach jest inne 

wyżywienie, inne jest w niektórych szkołach tak pani prezydent, bo to też się 

dowiadywałam, więc no mam od dyrektorów szkół informacje.  Każda szkoła to trochę 

inaczej sobie organizuje. Natomiast to, co mnie boli, to to, że patrząc na tą siatkę, 

gdzie już mamy komunikat, że te zerówki zostaną utworzone, nie spojrzano na to, 

gdzie mamy te deficyty. Ja tutaj mówię o Niedźwiedniku i fragmencie Górnego 

Wrzeszcza, gdzie mamy sytuację taką, że rodzice w popłochu nie wiedzą, co mają 

zrobić, bo informacje, które uzyskują podczas dni otwartych, jest taka, że nie będzie 

zerówki, czy to w 27 czy w 38. To jest szkoła na Niedźwiedniku i to jest cały wielki 

obszar, gdzie rodzice nie wiedzą, co mają dalej zrobić. Ja dodam tylko, że wyjazd  

z Niedźwiednika rano to jest totalna katastrofa. Jest tam duży korek, więc teraz 

mówienie rodzicom, że ma zawieźć dziecko na Morenę, na przykład no jest nie  

w porządku, dlatego ja proszę w tym miejscu, żeby przeanalizować możliwość, żeby 

w Szkole Podstawowej numer 38 powinni je zwiększa możliwość, żeby taką zerówkę 

utworzyć, żeby  przeanalizować raz jeszcze taką możliwość. I dołożyć wszelkich 

starań, żeby taką zerówkę temu tworzyć. Dziękuję. 

ANDRZEJ KOWALCZYS – Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej 

W ostatnich dniach właśnie przetoczyła się gorąca dyskusja nie tylko na Komisji 

Edukacji. Chciałbym również dołączyć tego głosu, żeby lista na tak zwaną zielono była 
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otwarta, żebyśmy nie zamykali już tych możliwości dalszych naborów zerówka  

w szkołach. W ostatnim czasie jeden z pracowników, dyrektor wydziałów pan Grzegorz 

Kryger został Kuratorem Oświaty i bardzo dobrze, bo to znakomity fachowiec i i przyda 

się niewątpliwie dla Pomorskiej Oświaty, ale też mamy takie poczucie właściwie 

poczucie osobiste bardziej, że Wydział Edukacji tak trochę został wobec tego w tej 

przerwie takiej osobowej, opuszczony i stąd mój apel, gorący apel, żeby wzmocnić 

osobowy Wydział Edukacji o pracownika o 2, żeby w przyszłości tego typu trudne 

sprawy na bieżąco rozwiązywać. Mam nadzieję, jestem chcę być dobrej myśli, że pani 

prezydent cały zespół Wydziały Edukacji nie powiem, że wybrnie, ale pokonacie te 

trudności i skończy się to z korzyścią dla gdańskich dzieci i takim spokojem dla 

gdańskich rodzin. Dziękuję. 

ELŻBIETA STRZELCZYK – Radna Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Ja mam takie pytanie, ponieważ wydaje mi się, że ktoś nie dopilnował stworzenia tych 

sieci zerówek, to znaczy ja to mam akurat wrażenie, że to była Dyrekcja Wydziału 

Edukacji, czyli pan dyrektor Kryger pani podwładny, więc co zrobiono, żeby można 

było jednak tą sieć stworzyć w tej chwili? A poza tym ja mam takie pytanie, może typu 

nie nietypowych, mianowicie czy nie można przedłużyć czasu, kiedy rodzice będą 

mogli składać wnioski do Zerówek no bo mamy w tej chwili bardzo nerwową sytuację 

w Gdańsku chyba każdego radnego już spotkały te pytania. Co będzie poza tym na 

spotkaniach, tak jak to powiedziała radna Lodzińska odbywają się te spotkania od 

podczas dni otwartych też są zadawane pytania i no i żeby jakoś rodziców uspokoić, 

bo ta sytuacja jest bardzo, bardzo niedobra dla tych rodziców. Dziękuję. 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  

Ja chciałabym do tego dołożyć pytanie, bo z kolei mnie rodzice pytają w sytuacji,  

w której nie wiedzą, czy w jakiejś szkole powstanie zerówka muszą się zdeklarować, 

że zostają w przedszkolu i ja mam informacje od rodziców, że taka deklaracja o tym, 

że dziecko zostaje w zerówce w przedszkolu, uniemożliwia im potem aplikowanie do 

zerówki szkolnej w sytuacji, w której ta zerówka by powstała i chciałabym zapytać, czy 

to faktycznie tak jest? I  czy w tej nadzwyczajnej sytuacji moglibyśmy coś tutaj może 

zmienić? 

ANDRZEJ SKIBA- Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości  

Ja tak też słuchałem i notowaliśmy wraz z radnym kolegą Majewskim te wszystkie 

numery szkół, w których, no niestety z tego co usłyszałem nie będzie grup 

zerówkowych. Przyznam, że ta sytuacja podwójnie mnie niepokoi podwójnie, bo 

proszę sobie wyobrazić, jaką sytuację mają rodzice, którzy chcieli na przykład posłać 

do szkoły na Stryjewskiego na Stogach swoje dzieci. Takiej możliwości nie będą mieli, 

podobnie jak mieszkańcy, którzy by chcieli posłać dzieci do szkoły na Zielonym 

Trójkącie. Przy tym wszystkim nie mogę zrozumieć tej drugiej rzeczy jeszcze; myśmy 

byli 20 lutego z tego co pamiętam, z radną Imianowską i  z radnym Majewskim  

w  Wydziale Edukacji i obok tej listy szkół prosiliśmy także o informację, jakie 

konkretnie działania zostały podjęte nie od tego roku nie od 2 lat, ale konkretnie od 

roku 2017, żeby dostosować te placówki do wymogów dotyczących ochrony przeciw 

pożarowej, to jest ta druga kwestia. Ale trzecia, jaka jeszcze mi przychodzi do głowy, 

to jest kwestia pewnej filozofii, jaką w moim odczuciu państwo realizujecie w edukacji, 

z którą ja się tutaj fundamentalnie nie zgadzam. Proszę państwa, w moim odczuciu nie 
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wystarczy powiedzieć, że jest liczba miejsc w szkołach taka i taka, że na przykład jeżeli 

ktoś ze Stogów nie ma na Stogach zerówki, no to nie pojedzie sobie do Oliwy, bo to 

jest przecież czas, który muszą rodzice poświęcić na stanie w korkach na zawiezienie 

dzieci. To są naprawdę rzeczy bardzo niekomfortowe. Jeżeli nawet tłumaczymy, że  

w niektórych dzielnicach mamy mniej zainteresowanych czy są niże demograficzne, to 

to jest właśnie argument za tym, żeby robić mniejsze grupy niż demograficzny  

z perspektywy edukacyjnej mówię to także jako pracownik w tym sektorze, w prawdzie 

w szkolnictwie wyższym, ale bolączki edukacji także nie są znane. Sytuacja, żeby 

przykładowo zmniejszać czy likwidować takie miejsca, bo jest mniej osób 

zainteresowanych to jest jakiś zły krok. A druga sprawa dlaczego od roku 2017 to było 

7 lat nie podjęto jak widać skutecznych działań, żeby przygotować te placówki na nowe 

wyzwania. Bardzo proszę o odpowiedzi. Dziękuję. 

BARBARA IMIANOWSKA - Radna Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Ja mam takie pytanie czy jeśli jest możliwość modernizacji budynku i przystosowania 

go do  Zerówki, to znajdą się na to pieniądze i dyrektorzy mogą, że tak mamy spać 

spokojnie; tutaj kolega radny też poruszył taką sprawę, że to to, że będzie szkoła 

zaznaczona na zielono, to nie znaczy, że jak do tej pory były tam na przykład 2 oddziały 

zerówek nie będzie jednego, tego nie mamy akurat wymienionego i w tym momencie 

powstaje jedna na przykład duża grupa dzieci, której komfort pracy z dziećmi  

jest znacznie tylko utrudnione, tak inaczej pracuje się w 2 mniejszych grupach. To jest 

komfort dla dzieci, dla nauczycieli, a inaczej w  momencie, kiedy mamy dwudziestkę, 

nie wiem czwórkę, piątkę dzieci, tyle ile może i być w jednej sali, w której po prostu 

wiadomo dzieci z różnymi temperamentami charakterami nie usiedzą po prostu  

w jednym miejscu i muszą po prostu mieć swoje  potrzeby realizowane w tym jednym 

pomieszczeniu. Co wskazuje na to, że naprawdę będą to trudne warunki pracy.  

I jeszcze taka jedna sprawa właśnie z tymi nauczycielami, który, którzy zostaną 

przeniesieni, proszę jeszcze tak bardzo o wyjaśnienie, czy oni też rzeczywiście 

nauczyciele mogą być spokojni o to, że zostaną przeniesieni i taką deklarację tutaj, 

jaką słyszałam na Komisji Edukacji, chciałabym też tutaj usłyszeć od pani 

wiceprezydent, dziękuję. 

PRZEMYSŁAW MAJEWSKI -  Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Dziękuję pani przewodnicząca. Ja mam jeszcze krótkie pytanie do Pani 

wiceprezydent, bo porównałem sobie listę placówek, którą zanotowałem  podczas 

posiedzenia Komisji Edukacji i chodzi mi o 5 placówek, które wówczas były wskazane 

jako te, które powiedzmy spełniają wymogi. Natomiast dzisiaj widzę, że nie będzie tam 

utworzonych grup zerówkowych. Chodzi o Szkoła Podstawowa numer 4 na Łąkowej  

i 61. Chodziło o Szkołę Podstawową numer 17 na Czarnieckiego. 38 na ulicy Leśna 

Góra, numer 43 na ulicy Beethovena oraz Szkołę Podstawową numer 92 na Startowej. 

Prośba o odpowiedź z czego wynika brak utworzenia tam grup zerówkowych mimo 

tego, że dana placówka jak rozumiem spełnia czy też przed kilkoma dniami była 

wskazana jako ta, która spełnia wymogi przeciwpożarowe.  

MONIKA CHABIOR - Zastępczyni Prezydenta ds. rozwoju społecznego i równego 

traktowania 

Tak to staram się notować. Mam nadzieję, że czegoś nie tutaj nie pominęłam. Po 

pierwsze może zacznę od pytania pani przewodniczącej, jeśli chodzi o rekrutację, to 
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owszem, rodzice są proszeni do dzisiaj do złożenia karty kontynuacji i ich PESEL. 

PESEL dziecka jest jakby wycofany z procesu rekrutacji. Natomiast kartę kontynuacji 

można wycofać i na dalszych etapach będzie można; teraz patrzę na panią dyrektor 

na etapie rekrutacji uzupełniającej- nawet teraz można ją wycofać i wziąć udział  

w rekrutacji, czyli jakby można to zmienić, to nie jest tak, że automatycznie trzeba ją 

wycofać i wtedy się wpada w tą pulę. To jest pierwszy temat pani radna Lodzińska 

zapytała się o Szkołę Podstawową numer 38. Z naszej perspektywy faktycznie jest 

istotne, aby tam powstała Zerówka i pracujemy nad tym, żeby żebyśmy mogli tamte 

klasy zerówki w rekrutacji uzupełniającej zaoferować. Tak jak mówiłam dzisiaj 

wcześniej rekrutacja uzupełniająca to maj, a same ewentualne zmiany musimy 

wykonać do września w sensie infrastruktury czy jakiś tego typu zmian. Pani radna 

Strzelczyk zapytała mnie o zmianę terminu rekrutacji- myśmy w tej sytuacji, która 

zaistniała, rzeczywiście zrobili takie symulacje, natomiast muszę państwu powiedzieć, 

że ponieważ rekrutacja dotyczy wszystkich dzieci przedszkolnych, musielibyśmy 

wówczas zmienić terminy dla wszystkich dzieci, co mogłoby się wiązać z ogromnymi 

utrudnieniami dla rodziców też trzylatków i to nie pewnej części, tylko absolutnie 

wszystkich tak, jak państwo tutaj mówili, ludzie mają zaplanowane terminy wyjazdów, 

rekrutacja bardzo późno, by się skończyła, dlatego nie rekomendujemy takiej zmiany. 

Uważamy, że zbyt wiele osób, tak jak teraz do Państwa się zgłaszają osoby takie 

jeszcze więcej by się zaczęło zgłaszać tych, którzy nie byliby zadowoleni z tej zmiany 

do rekrutacji do przedszkola, bo przypominam, że rekrutacja zerówkowa jest rekrutacją 

do całych to jest rekrutacja przedszkolna bo zerówki, bez względu na to, czy są  

w szkole czy w przedszkolu, są oddziałami przedszkolnymi, więc to niestety, no ja tego 

nie rekomendowała. Ja tego nie rekomenduję. Myślę, że to by wprowadziło jeszcze 

więcej, jeszcze większe zamieszanie. Działania, które teraz prowadzimy, bo też 

państwo zapytali, co się dzieje też w kontekście finansów niektórzy dyrektorzy 

rzeczywiście chcą uruchomić zerówki. My oczywiście w zakresie tych z nim z nimi  

w tym zakresie współpracujemy. Wykonaliśmy dodatkowo oprócz tych rzeczy, które 

wykonaliśmy, bo po prostu wykonaliśmy remonty szkół, zrobiliśmy dostosowania  

pewnego rodzaju remonty były wykonywane i są wykonywane w trybie ciągłym również 

od 2017 roku. Mówiłam też o tym w mojej pierwszej wypowiedzi. To teraz dodatkowo 

wykonujemy żeby się upewnić ekspertyzy i wykonujemy te drobne remonty, które 

możemy wynikające z rekomendacji ekspertów to jest wykonywane teraz sprawnie 

myślę na bieżąco tak, żebyśmy mogli jak największą liczbę oddziałów państwu  

rodzicom dzieciom udostępnić. Jeśli chodzi o nauczycieli, to też pani  radna 

Imianowska się pytała. To, co zawsze jest dla nas bardzo ważne, to jest utrzymanie  

i zadbanie o kadrę. To jest jasne, że w tak dużym organizmie, jakim jest gmina  

i miejsca, w których pracują nasi pracownicy w gminie przekształcenia i zmiany się 

wydarzają z perspektywy samego obszaru edukacji. Mamy bardzo dużo wakatów, 

wakatów, również w przedszkolach, przedszkolach. Dlatego zadbamy o pracowników 

o to, aby mieli pracę, mogli realizować się w swoim zawodzie z naszymi mieszkankami, 

mieszkańcami, tam, gdzie jest taka potrzeba. Ja też chciałabym państwa zapewnić, że 

takie przeniesienia, które się odbywają są też pewną stałą częścią naszej pracy.  

Ja muszę wydawać takie dekrety przeniesienia i albo w ten, albo w trybie miękkim, 

czyli państwo sami znajdą inne miejsce, albo w takim trybie też będziemy pracować 

tak, aby wszystkich zabezpieczyć. Nie wiem, czy mi się udało na wszystkie. 
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PIOTR GIERSZEWSKI – Zastępca Przewodniczącej Rady Miasta 

Pani Przewodnicząca, pani Prezydent znaczy, nie ja nie dostałem odpowiedzi na 

swoje najbardziej zasadnicze pytanie. Czy występowali prolongatę  wykonalności tego 

zadania to jest po pierwsze. A jeżeli nie, to dlaczego. Może to jest niezgodne z prawem 

faktycznie i było tak obwarowane terminowo, że nawet  ministerialne rozporządzenia, 

by tutaj nie mogły wejść w życie. To jest po pierwsze, ale właśnie im dłużej dyskusja 

to już następne pytania się nasuwają. Ja uwielbiam takie uchwały, Szanowni Państwo 

tak zwane terminowe mówię w oświacie. Czyli kiedy ustawodawca mówi, do którego 

dnia Rada Gminy ma podjąć decyzję, a jak nie podejmie, to jest w tym momencie klops 

i to jest właśnie taka uchwała, że my tak naprawdę jesteśmy postawieni pod murem. 

Musimy podjąć jakąś decyzję. Natomiast do tej pory tego typu uchwały nie budziły 

emocji, bo  właśnie było wszystko w normalnym trybie, wszystko się ładnie działo 

toczyło, a tutaj nagle siedmioletnie opóźnienie wzięło, jak to się mówi i nas tutaj 

wszystkich zaskoczyło, ale nasuwa się drugie pytanie pani prezydent. Ja siedziałem 

cicho, bo mówię nie wszyscy kalkulują. Dowiedzieliśmy się, że mnóstwo dzieciaków 

będzie przesuniętych do przedszkoli. A to niestety generuje następny problem. 

Uniemożliwienie przyjęcia trzylatków, bo po prostu tam nie będzie pomieszczeń. I jak 

gdyby przepraszam znowu za te słowo kombinowanie w tym momencie powoduje tak, 

jakbyśmy te klocki  wyciągali z tej piramidki. Jak weźmiemy z góry, to się nie posypie, 

ale jak będziemy z dołu podbierać, to się zacznie sypać. Dlatego mi zależało na tym, 

żeby nam przedstawić nam  radnym ale rodzicom tą przysłowiową piramidkę, że jeżeli 

nawet uratujemy rodzica z dzieciątkiem sześcioletnim, bo będzie przyjęty do 

przedszkola dodatkowo, bo w szkole obok nie. To znowuż pokażemy, nie powiem, co 

rodzicowi trzylatka, bo on przyjdzie i powie, a są takie przedszkola gdzie powie- no, 

ale zaraz no to ja z tym moim trzylatkiem mam pójść. Dlatego jakbyśmy dostali czarno 

na białym taką rozpiskę, a rodzice przede wszystkim ja zawsze mówię, rodzic, rodzic, 

rodzic. Ta strona internetowa  miasta to powinna cały czas być grzana informacjami. 

Nie mówię pozytywnymi, ale tymi realnymi. Żeby rodzic dzisiaj spojrzał i powiedział, 

aha, no okej, nie mam tu trzylatka obok w przedszkolu jest dodatkowy oddział trzylatka, 

bo to jest właśnie to jest to właśnie kwestia, potem sterowalność ręcznej. Natomiast 

mówię, wrócę do pierwotnego pytania swojego. Prolongata wykonalności. Czy 

rzeczywiście była możliwość, jeżeli była dlaczego nie wystąpiono, a jeżeli nie ma takiej 

możliwości no to dlaczego? Bo to było najprostsze, zyskalibyśmy ten przysłowiowy rok 

i nikt by nie musiał się martwić, że 1 września zapuka pan na 3 litery i powie, co 

państwo robicie niezgodnie z prawem? Dlatego mówię, no może najprostsze 

rozwiązania były najtrudniejszymi. Dziękuję. 

MONIKA CHABIOR - Zastępczyni Prezydenta ds. rozwoju społecznego i równego 

traktowania 

Przepraszam, panie radny, że nie w pierwszej kolejności nie odpowiedziałam. 

Faktycznie wynotowałam pytania, ale może to mi umknęło. Jako miasto Gdańsk, ani 

też jako Unia Metropolii Polskich nie występowaliśmy o prolongatę. To jest odpowiedź 

na pierwsze pytanie. Też komentarz do kwestii 3 trzylatków we wszystkich 

przedszkolach uruchamiamy grupy trzylatków. Przypominam, że mamy mniej o 230 

dzieci, w tym roczniku, ale także wśród sześciolatków mamy mniej o 730 dzieci, więc 

trzylatki w przedszkolach się zmieszczą.  
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ANDRZEJ SKIBA – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Ja słuchałem pani, ale nie usłyszałem, nie wiem, jak inni państwo radni odpowiedzi na 

moje pytanie, a w zasadzie pytanie również koleżanki Imianowskiej i kolegi 

Majewskiego. Pytanie, które po raz pierwszy padło w Wydziale Edukacji, czyli  

o podjęte działania przez władze Gdańska konkretnie od roku 2017, żeby dostosować 

te placówki do wymogów przepisów przeciwpożarowych. 7 lat to naprawdę sporo 

czasu. Rozumiem, że była trudność jakaś znaczy umiarkowanie rozumiem, ale na 

gruncie ludzkim rozumiem, że od ręki w Wydziale Edukacji może było trudniej to dać. 

No ale potem była Komisja Edukacji. Dzisiaj mamy sesję Rady Miasta Gdańska, 

słuchając głosów kolegów, koleżanek i to nie tylko z ław opozycyjnych. No widzimy, że 

problem jest realny, więc wydaje mi się, że mamy prawo usłyszeć odpowiedź na 

pytanie co zrobiono i dlaczego czegoś nie zrobiono przez 7 lat, żeby jak największą 

liczbę placówek. Najlepiej wszystkie przygotować, bo w efekcie na przykład z terenu, 

który mi jest szczególnie bliski, bo ludzie o to mnie pytają, Czy to na Stryjewskiego  

w 11 czy na Zielonym Trójkącie 69? No tam bez grup zerówki owych mamy sytuację, 

mamy takie szkoły, więc bardzo proszę o informację, co zrobiono od roku 2017 również 

w tych 2 placówkach. Dziękuję bardzo. 

 

MONIKA CHABIOR - Zastępczyni Prezydenta ds. rozwoju społecznego i równego 

traktowania 

Szanowny panie radny rzeczywiście nie powiedziałam tego wprost dlatego, nie 

dlatego, że uchylam się od odpowiedzi, natomiast nie ma takiego zadania w mieście 

jak dostosowanie do akurat zerówek. Po prostu mamy listę modernizacyjną, 30 szkół 

zostało zmodernizowanych częściowo do przepisów Ppoż. To nie jest tak, że przepisy 

żarówkowe, ponieważ rozporządzenie odnosi się do zerówek, natomiast jakby cały 

przepis odnosi się w ogóle do placówki, czyli nie możemy zrobić tylko zerówki, musimy 

spojrzeć szerzej. Dlatego te zadania inwestycyjne są w obszarze. Trzeba ich szukać 

w ogóle w modernizacjach placówek. 

Głosowanie  (druk 1931) 

Za                         19 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   12 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1877/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie ustalenia na rok szkolny 2024/2025 planu sieci publicznych przedszkoli, 

oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych i punktów przedszkolnych przy 

szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Miasta Gdańska 
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z dnia 29 lutego 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu 

MONIKA CHABIOR - Zastępczyni Prezydenta ds. rozwoju społecznego i równego 

traktowania 

Państwo radni, bardzo dziękuję za przyjęcie tej uchwały i też dziękuję państwu bardzo 

za państwa zaangażowanie w tym trudnym procesie. Wiem, że ten dialog nie jest 

łatwy. Te dyskusje nie są łatwe, ale wykonują państwo swój mandat, słuchając 

mieszkańców i przekazując nam informacje, informacje od nich bardzo sumiennie 

 i rzetelnie. I za wszystko jeszcze raz bardzo dziękuję. 

 

19) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Barniewice rejon ulicy Mirandy w mieście Gdańsku (druk 
1909);  

 

                        Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna  
 

EDYTA DAMSZEL - TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
Zreferowała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 

Głosowanie  (druk 1909) 

Za                         27 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   1 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1878/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Barniewice rejon ulicy Mirandy w mieście Gdańsku 

 

z dnia 29 lutego 2024 r.  
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Uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu 

20) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Stare Miasto – rejon ulic Wałowej i Rybaki Górne w mieście 

Gdańsku (druk 1910);  

 

 

                        Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna  
 

EDYTA DAMSZEL - TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
Zreferowała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 

MATEUSZ SKARBEK – Zastępca Przewodniczącej Rady Miasta  

Wczoraj na Komisji przypomniałem to, że nawet najlepszy plan nie jest w stanie 

zabezpieczyć przed kiepską architekturą, a to miejsce niestety na przestrzeni lat 

bardzo mocno ucierpiało i ten potencjał, który w nim drzemał nie został uwolniony. 

Mam nadzieję, że ten plan tak jak dyskutowaliśmy o tym zabezpiecza ze strony miasta 

maksymalnie jak tylko może zabezpieczyć pani dyrektor kiwa głową, bo oboje mamy 

takie na nadzieję na to, bo  po prostu to miejsce na to zasługuje tak i liczę na to, że 

tutaj też służby konserwatorskie, jak i wykonawca staną na wysokości zadania  

i będziemy świadkami dobre kawałka dobrego, dobrej architektury. 

Głosowanie  (druk 1910) 

Za                         33 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1879/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Stare 

Miasto – rejon ulic Wałowej i Rybaki Górne w mieście Gdańsku 

 

z dnia 29 lutego 2024 r.  
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Uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu 

21) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Św. Wojciech - część zachodnia w mieście Gdańsku (druk 
1913);  

 
 

                       Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna  
 

EDYTA DAMSZEL - TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
Zreferowała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 

ANNA GOLĘDZINOWSKA – Radna Klubu Koalicji Obywatelskiej 

Dziękuję bardzo, bardzo złożony plan faktycznie położony na granicy z ze strefą 

intensywnej urbanizacji należącej już do innego samorządu terytorialnego. Jedna 

kwestia, wydaje mi się dość istotna, która tak gdzieś tam przebrzmiała jako tło tego 

planu i tych założeń. Tutaj jest rezerwa pod pierwszą, no przynajmniej w Trzeciej 

Rzeczypospolitej szkółkę drzew alejowych co mnie osobiście bardzo cieszy i tutaj 

pytanie zdaję sobie sprawę, że pewnie bardziej do prezydenta Kryszewskiego, ale czy 

są już jakieś założenia, żeby w momencie, w którym oczywiście plan się uprawomocni 

tę sprawę wdrażać. Natomiast druga kwestia to jest pytanie zadane mi przez 

mieszkańca gminy Pruszcz Gdański, ale niech ono wybrzmiewa na sesji Rady 

Gdańska czy w ramach tej rezerwy terenów przemysłowych przewiduje się w jakiejś 

odległości stworzenie punktu selektywnej zbiórki odpadów? 

EDYTA DAMSZEL - TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
 
W zakresie szkółki my realizowaliśmy wniosek Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni. To 

jest ten teren, który tutaj państwo pokazuje. 2 tereny, które umożliwiają realizację 

właśnie tego typu zagospodarowania. Więc jakby realizujemy postulat Gdańskiego 

Zarządu Dróg i Zieleni, co do mówimy Punkt selektywnej zbiórki odpadów tutaj. Jest 

to przeznaczenie produkcyjną usługowo składowe. Tego typu obiekt mógłby się 

pojawić, natomiast z tego co wiem, miasto nie rozważa tutaj na dzień dzisiejszy 

lokalizacji tego typu infrastruktury, ponieważ ta infrastruktura jest zlokalizowana  

w obszarach zurbanizowanych, bo ma służyć mieszkańcom, czyli chodzi o to, żeby tak 

tylko, że to jakby lokalizujemy kolejno sukcesywnie te miejsca, które mamy 

przewidziane w planach miejscowych, które były uchwalane pod tego typu 

zagospodarowanie, to miejsce w najbliższych latach nie jest przewidziane do tego typu 

lokalizacji. 

ROMUALD PLEWA – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości  

Pani dyrektor mam pytanie odnośnie druku, tylko teraz muszę uruchomić chyba na 

sześćdziesiątej siódmej stronie tam jest, że się pojawi tylko nie wiem co zrobić żeby 

się pojawiło. Na Komisji tego nie zauważyłem, dlatego się teraz dopytuje i już dokładnie 

mówię to jest sześćdziesiąta siódma strona załącznik numer 4 kropka o tytule dane 

przestrzenne, o których mowa w artykule 67 i tak dalej Ustawy z 27 marca 2003 roku 
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o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Tekst jednolity w Dzienniku Ustaw 

z 2023 roku z późniejszymi zmianami i ujawnione zostaną po kliknięciu ikony. I na tej 

stronie ani ikony za bardzo nie widzę 2 strony prawie puste co to jest? 

EDYTA DAMSZEL - TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
Szanowni Państwo. Załącznik numer 4 został wprowadzony kolejną zmianą ustawy  

i tam są zakodowane dane przestrzenne. Ikona to jest właśnie ten spinacz, który jest 

poniżej załącznika 4, natomiast w pdf i on się nie otwiera, natomiast należy wejść do 

programowania. No tak jest to przewidziane w ustawie i jakby w ramach tego programu 

gml należy go ściągnąć, pobrać sobie ze strony ministerialnej, żeby móc otwierać te 

załączniki. Natomiast w tym załączniku znajduje się granica planu, bo taki jest pierwszy 

etap reformy planowania przestrzennego. Tam pokazane są granice bo to jest  

w pierwszy wymóg jakby z reformy planowania przestrzennego w kolejnych etapach 

tam będą się pojawiały strefy i linie zabudowy, ale to będą w kolejnych przy kolejnych, 

uchwalanych w planach miejscowych w kolejnych latach, bo do tego dąży, jakby 

ministerstwo, aby tak, aby w 100% scyfryzować cały proces planistyczny. Pierwszym 

takim pierwszą taką próbką będzie przygotowanie planu ogólnego, który  nie będzie 

posiadał załącznika graficznego, wszystko będzie właśnie w ramach chmury poprzez 

dostęp do elementów związanych z danymi przestrzennymi, czyli jak prawdopodobnie 

się będziemy tutaj łączyć internetowo, żeby móc państw, żebym ja mogła państwu 

zreferować ten plan ogólny, także to wszystko będzie bez jakichkolwiek załączników 

graficznych w tym kierunku idzie po prostu reforma planowania przestrzennego. Pełna 

cyfryzacja. Dziękuję. 

ROMUALD PLEWA – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości  

Czyli pewne szkolenie dla członków komisji, a później dla radnych, będzie potrzebny 

na kolejnych w kolejnych latach funkcjonowania w Komisji. 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  

Jeśli radni będą zgłaszali takie zapotrzebowanie, to oczywiście zostanie takie 

szkolenie zrobione. 

Głosowanie  (druk 1913) 

Za                         30 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1880/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Św. Wojciech - część zachodnia w mieście Gdańsku 

 

z dnia 29 lutego 2024 r.  
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Uchwała stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu 

22) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod 
nazwą Gdańska Agencja Rozwoju Gospodarczego Spółka z o.o.  
(druk 1935);  

 
 

                Komisja wiodąca: K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
                                                         K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
 

PIOTR BORAWSKI - Z-ca Prezydenta ds. przedsiębiorczości i ochrony klimatu 

Drukiem 1935 chcielibyśmy poprosić państwa o wyrażenie woli objęcia udziałów  

w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki naszego miasta, czyli 

Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego. Chodzi o działki zlokalizowane  

w 2 rejonach. Pierwsze z nich są w rejonie ulicy Naftowej, czyli na Błoniach w pobliżu 

Gdańskiej Rafinerii. Drugi teren dotyczy ulicy Azymutalnej czyli okolice Portu 

Lotniczego Gdańsk. Szczegółowo na komisjach zostały wyjaśnione cele, pod jakie te 

tereny zostają przekazane do naszego Gargu, oczywiście tak jakby zostało na wstępie 

powiedziane jest to spółka 100% naszego miasta. W związku z tym przekazanie tych 

raportów powoduje po prostu zwiększenie udziałów w wartości udziałów co macie 

państwo również uzasadnieniu opisane, jeżeli są jakieś pytania, to oczywiście, albo ja, 

albo pan prezes Ossowski jesteśmy do państwa dyspozycji. 

Głosowanie  (druk 1935) 

Za                         29 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1881/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 

jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod nazwą Gdańska 

Agencja Rozwoju Gospodarczego Spółka z o.o. 

 

z dnia 29 lutego 2024 r.  
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Uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu 

23) w sprawie ustanowienia pomnika przyrody (druk 1942);  
 

                     Komisja wiodąca: K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 
 

PIOTR BORAWSKI - Z-ca Prezydenta ds. przedsiębiorczości i ochrony klimatu 

Szanowni Państwo, jak niemal na każdej sesji, przychodzę do państwa z propozycją 

kolejnego pomnika przyrody na terenie naszego miasta. Dzisiaj na Południu Gdańska 

Buk Zwyczajny, piękne drzewo na terenie dawnego przedwojennego majątku 

ziemskiego przy ulicy Niepołomickiej. Drzewo ma obwód na wysokości 130 cm, prawie 

pięciometrowy, 485 cm, wysokość prawie 25 m, szacowany wiek 220 -260 lat, więc 

naprawdę okazały pomnik przyrody w bardzo dobrym stanie zdrowotne. I zgłoszone 

też dzięki naszej akcji przez mieszkańców Gdańska za każde nie tylko to zgłoszenie 

serdecznie dziękuję tu maja ci państwo zdjęcia tego dębu, jego lokalizację, tak jak 

powiedziałem przy ulicy Niepołomickiej. Myślę, że ci z Państwa, którzy dobrze znają 

ten tereny, wiedzą dokładnie, w którym to jest miejscu tych, którzy nie wiedzą tutaj 

mapa, okolice ulicy Niepołomickiej i Wielkopolskiej niedaleko zbiornika retencyjnego 

Wielkopolska tak wygląda ta dzisiejsza propozycja. Bardzo proszę państwa  

o uchwalenie kolejnego pomnika przyrody. 

ŁUKASZ BEJM – Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej 

Ostatnich 8 lat rządów Prawa i Sprawiedliwości no to była totalna dewastacja przyrody 

w Polsce.  LEX Szyszko, czyli masowe rżnięcie lasów na niespotykaną dotąd skalę, 

doprowadziło do uprzedmiotowienia natury. Sprawiło, że cenne polskie ekosystemy 

leśne stały się zwykłymi plantacjami drewna. Na szczęście to upodlenie przyrody  

w Polsce już się skończyło i ja jestem bardzo dumny, że miasto Gdańsk przez ostatnie 

lata dbało o wyjątkowe okazy flory, że przez ostatnich 5 lat jako Rada Miasta 

stworzyliśmy 19 nowych pomników przyrody, obejmujących w sumie 57 wspaniałych 

drzew. Jest to absolutny rekord i cieszę się, że jest to wskazanie kierunku, w którym 

mam nadzieję będziemy podążać w kolejnych miesiącach i mam nadzieję, że jeszcze 

w tej kadencji to nie jest nasze ostatnie słowo. Musimy podkreślać, jak istotna jest 

przyroda dla obecnych i przyszłych pokoleń. Panie prezydencie, dziękuję za 

inicjowanie tych  działań. I jednocześnie mam też jeszcze to drobne pytanie o Aleje  

Smęgorzyńską czy udało się już tamtą ścieżkę edukacyjną zainstalować? Dziękuję. 

PIOTR BORAWSKI - Z-ca Prezydenta ds. przedsiębiorczości i ochrony klimatu 

Dziękuję, panie radny, pamiętam o tym temacie nawet specjalnie chyba tu 

przygotowałem jakieś zdjęcia, żeby już państwu pokazać, że te formalności dobiegły 

końca, więc te tablice powstają. One tak wyglądają. Wiem, że w lutym zieleń to nie 

wygląda tak okazale jak pewnie w miesiącach wiosennych czy letnich, ale myślę, że 

jak się wszystko zazieleni, to nie tylko nasze samopoczucie, ale też tereny będą 

wyglądać inaczej. Także bardzo dziękuję za tę inicjatywę i będziemy się starali, żeby 

wszystkie pomniki przyrody, które państwo na tej sali uchwalają, a tak jak pan radny 

powiedział w tej kadencji, mijający było ich bardzo dużo, żeby też były opisane tak, 

żeby mieszkanki, mieszkańcy i goście wiedzieli, dlaczego to się stało i jak cenną 
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przyrodą mamy do czynienia także bardzo serdecznie. Dziękuję pani radny za tą 

inicjatywę. 

CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR-  Przewodniczący Klubu Koalicji Obywatelskiej  

Chciałem przy tej okazji zwrócić uwagę, że właśnie ta kadencja jest rekordowa pod 

względem liczby ustanowionych pomników przyrody, za co należą się gorące 

podziękowania panu prezydentowi Piotrowi Borawskiemu i całemu zespołowi  

w Urzędzie Miejskim, który pracuje nad tymi drukami, że udało się tak dużo drzew 

wybrać o tej szczególnej formy ochrony, gdzie dzięki ustanowieniu właśnie tej 

rekordowo dużej liczby pomników przyrody w tej kadencji chronimy te drzewa również 

na przyszłość, tak aby one pozostały w jak najlepszym stanie i żeby te szczególne 

okazy służyły mieszkanko i mieszkańcom Gdańska. Dziękuję. 

ANDRZEJ SKIBA- Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej  

Ja zdaję sobie sprawę, że trwa kampania wyborcza i dobrze jest jak sobie radni 

rządzący jakiś tam filmik nagrają podziękują. Dołączam się do podziękowań za 

ochronę drzewek, bo to jest bardzo ważna rzecz, ale za tej kadencji rządów Platformy 

Obywatelskiej i Wszystko dla Gdańska poległa Palma Oliwska 180 lat przetrwała, 

przetrwała wojnę Hitlera, Komunę nie przetrwała rządów pani Dulkiewicz- to za rządów 

tej kadencji, za rządów tej ekipy chciano wyrżnąć w pień pas nadmorski w Brzeżnie, 

który myśmy obronili jako Prawo i Sprawiedliwość i kończąc, skoro już sobie filmiki 

nagrywamy. Gdzie są Szanowni radni Koalicji Obywatelskiej? Te drzewa w centrum 

Gdańska miały być drzewa pod siedzibą Rady Miasta. Patrzymy wszyscy za okno  

i drzew nie ma. To jest właśnie bilans waszej polityki, bajeczki, bajeczki, a drzew nie 

ma. Dziękuję. 

MATEUSZ SKARBEK – Zastępca Przewodniczącej Rady Miasta Gdańska  

To za kadencji Prawa i Sprawiedliwości uchwalono ustawę, która w znaczny sposób 

ułatwiła wycinkę drzew, to za kadencji Prawa i Sprawiedliwości Trójmiejski Park 

Krajobrazowy przypominał wielki tartak, to za kadencji Prawa i Sprawiedliwości 

puszcze były rżnięte w taki sposób, że wywołało to o pomstę do nieba. Także takich 

tekstów w tej na tej sali chyba nikt nie uwierzy. Dziękuję bardzo. 

ROMUALD PLEWA – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości  

Dziękuję pani przewodnicząca. Ja chciałem wskazać, że we Wrzeszczu też wycięto 

drzewo prawie stuletnie podano przyczyny, że zagraża bezpieczeństwu pojazdów 

pojazdom, które się tam znajdują. To jest w rejonie Wajdeloty tych drzew w tym rejonie 

jest coraz mniej, żeśmy z grupą radnych interweniowali. Dowiedzieliśmy się, że jest ze 

względów bezpieczeństwa i tu bym prosił i władze miasta, i wiceprezydenta, który się 

zajmuje czasami ochroną środowiska, żeby odpowiednio szybko reagować i działać, 

żeby nie trzeba było wycinać drzew, pytając przyczyny bezpieczeństwo ludzi, którzy 

się znajdują, dziękuję. 

KRYSTIAN KŁOS – Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej 

Radny Skarbek przytoczył zmiany, które przez ostatnie 8 lat fundowała nam Prawo  

i Sprawiedliwość. Widziałem dużo śmiechu po mojej prawej stronie. Wśród radnych 

Prawa i Sprawiedliwości, szczególnie pan radny Rabenda, który jeszcze niedawno 
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przecież reprezentował rząd Prawa i Sprawiedliwości. Tylko jeszcze raz przytoczę, bo 

mam wrażenie, że to cały czas umyka: lex Szyszko opłaty za zgodę na wycinki drzewa. 

Wierzba o  obwodzie 200 cm było 10242 zł. Po zmianach przepisów za takie samo 

drzewo opłata wynosi 3000 zł, lipa  w obwodzie 150 cm było prawie 51000 teraz jest 

4,5 tysiąca; dąb o obwodzie 150 cm było prawie 51000, zostało 10. Żywotnik Zachodni 

obwód, około 100 cm, było 82000, zostało 17000 kto jak nie Prawo i Sprawiedliwość 

zachęca ludzi do wycinki drzew deweloperom, których wyzywacie od czci i wiary na 

rękę było tylko i wyłącznie to żeby nie chronić drzew, a je właśnie wycinać bo te kary 

były tak drastycznie zmniejszone, więc jeżeli ktoś przyczynił się do wycinki drzew nie 

tylko w Trójmiejskim Parku Krajobrazowym czy w Puszczy, ale przede wszystkim  

w miastach, to jest właśnie Prawo i Sprawiedliwość. Dziękuję bardzo. 

KAROL RABENDA – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości  

Ja używając zwrotu radnego Bejmy to chciałem zwrócić uwagę, że po pomimo 

zapowiedzi pani minister Hennig-Kloska to ilość drzew, które się rżnie w polskich 

lasach jest dalej taka sama, bo poza wypowiedziami na początku tej kadencji plany 

wycinek zostały przywrócone do tych wcześniejszych i tu jeszcze raz, bo to wiele razy 

padało na tej sali. Te plany wycinek drzew są przyjmowane w długoletnich planach.  

I one były przyjmowane za czasów Platformy Obywatelskiej. One były przyjmowane 

za czasów Prawa i Sprawiedliwości, bo no niestety taki jest, ale gospodarka Leśna na 

tym się opiera, że rosną drzewa i się je wycina dla potrzeb gospodarki, bo branża 

meblarska potrzebuje tych drzew, inne branże, branża budowlana potrzebuje tych 

drzew i tak to się dzieje. Możecie nagrywać sobie te filmiki na potrzeby kampanii, ale 

to jest tani populizm i niestety, ale dla osób, które mniej więcej orientują się jak to 

wygląda, no to kompromitujecie się. No to opowiadacie bzdury po prostu. 

KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewodniczący Klubu Prawa i Sprawiedliwości  

Szanowni mieszkańcy przytoczę kilka zdań z planu dziesięcioletniego gospodarczego 

dla hodowli lasów przy przyjętego przez rząd platformy PO - PSL to są plany 

dziesięcioletnie, w których dosłownie tylko kilka zdań. Plan, który pisze w tym planie 

jest to dobry plan,  sprawia, że jest dobry stan zdrowotny i sanitarny lasu jest właściwie 

prowadzona gospodarka leśna. Stanowi to solidną podstawę do prowadzenia  

i promowania wśród społeczeństwa racjonalnej i nowoczesnej gospodarki zasobami 

leśnymi zgodnie z zasadami ekorozwoju. W innym miejscu pisze racjonalne 

wykorzystanie zasobów leśnych, przyjęcie optymalnego etatu użytkowania i wskaźnika 

intensywności, cięć pielęgnacyjnych umożliwiające realizację celów hodowlanych. 

Przebudowa drzewostanu w kierunku zwiększenia zgodności biocenoz leśnych  

z siedliskiem. Przyjęcie w planowaniu hodowlanym zróżnicowanych typów 

gospodarczych dostosowanych do różnorodności i warunków siedliskowych, 

zaplanowanie cięć rębnych,  posadzenia wyprzedzających sukcesji naturalnej, cięć 

pielęgnacyjnych. Szanowni mieszkańcy i tego rodzaju plan był realizowany przez 8 lat 

rządów Prawa i Sprawiedliwości również na terenie Trójmiejskiego Parku 

Krajobrazowego. Ten drzewostan cały czas podlega przebudowie modyfikacji. I to jest 

jak widać w planach rządu platformy PSL jak najbardziej słuszna droga. 
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ANDRZEJ KOWALCZYS – Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej 

Nie planowałem zabierania głosu w tej dyskusji, ale zainspirował mnie radny Andrzej 

Skiba, który obśmiał inicjatywę w jakiś sposób prezydenta Piotra Borowskiego, a Piotr 

Borawski wypełnia tylko swoje obietnice wyborcze, że pochyli się nad każdym 

drzewem nad każdym krzewem, żeby zadbać o zieleń w Gdańsku. Oczywiście 

nastąpiła pewnego rodzaju licytacja i ja również do niej dołączę. 65 milionów złotych. 

Inwestycja promocyjna afera bilbordowa straty bada prokuratura, gdzie? doskonale 

państwo wiecie, bo media śledziliście, jeżeli nie wiecie, to przypomnę Klub Solidarna 

Polska Klub. Może nie klub, ale partia Prawo i Sprawiedliwość szykowało wielką akcję 

promocyjną lasów, o której prasa sporo pisała latem zeszłego roku, tuż przed 

wyborami parlamentarnymi, inspirowali opiekujący się w tym czasie leśnym 

gospodarstwem skarbu Państwa politycy solidarnej Polski. Ustawiano potężne, 

widoczne z daleka tablicy i promujące wzorową leśną gospodarką. I tak dalej i tak dalej 

65 poszło w przemiał. Dziękuję. Tu jest okazja do promocji jednego buku, który ma 

ponad 200 lat, a te drzewa dożywają wieku 300 paru i pokazanie, że można się 

troszczyć o mały zakątek zieleni. Ten przykład, który przytoczyłem z Lasów 

Państwowych, pokazuje dobitnie, w jaki sposób starał się właśnie Prawo  

i Sprawiedliwość. Dziękuję. 

MATEUSZ SKARBEK – Zastępca Przewodniczącej Rady Miasta 

Prawo i Sprawiedliwość ewidentnie mentalnie jest w tym miejscu, gdzie kasuje  

z pamięci swoje 8 lat rządów, przytaczając plany urządzania lasu, które mogły zmienić, 

a nie uczyniły tego, a mogły za odbierać się przysięgi w nocy, a planu urządzenia lasu 

nie potrafiły zmienić, bądź nie chciały zmienić. Nie wiem, każda próba ratowania 

cennych przyrodniczo, każda próba ratowania cennych przyrodniczo okazów jest 

warta naszej uwagi i nie jest warta obśmiewanie i to, co działo się w Trójmiejskim Parku 

Krajobrazowym, wzburzyło wszystkich mieszkańców Gdańska nie tylko tam 

mieszkających, więc wyrywkowe wyłapywanie drzew cennych i czynienie ich 

pomnikami przyrody ma walor szeroki, również edukacyjny i to tego nie należy 

bagatelizować. Po prostu to jest warte naszej uwagi naszej atencji i podkreślania na 

każdym kroku. Natomiast świadomość społeczna w wyniku wielu zjawisk zmieniła się 

na tyle, że na pewno tych działań będzie więcej. Będą z większą intensywnością i na 

to wszyscy liczymy. Dziękuję bardzo. 

ANDRZEJ SKIBA – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości  

Ad vocem.  Ja w pełni popieram inicjatywę odnośnie pomników przyrody. Jak państwo 

przyjrzycie głosowania w tej sprawie, to zawsze byłem za będę za również dzisiaj, ale 

patrząc na państwa działania w tej republice deweloperów, to może warto rozważyć, 

żeby każde drzewo w Gdańsku było pomnikiem przyrody, bo w ten sposób będziemy 

w stanie je ochronić przed zakusami deweloperów. Proszę państwa i państwa 

politykom. Natomiast ja obśmiałem, myślę, że w sposób skuteczny akurat bo zabolało, 

jak widzę, że miały być drzewa w centrum. Gdańska to był projekt Koalicji 

Obywatelskiej. Nie ma można powiedzieć, że nie ma drzew w centrum Gdańska, ale 

nie ma też palmy w oliwie, bo nawet o to nie potrafiliście Państwo zadbać kończąc, 

sumując tacy z państwa obrońcy drzew, jak i ze mnie blondyn. Dziękuję bardzo. 
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KAROL RABENDA - Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

To słowem, nie ma radnego Skarbka, ale to tak były plany wycinki drzew i my ich nie 

zmieniliśmy i wy też ich nie zmieniliście, bo tak wygląda gospodarka leśna i pani 

Hennig Kloska też ich nie zmieniła. Ja mam pytanie do pana prezydenta, bo tutaj padło 

fajne stwierdzenie coś, że ważne jest każde drzewo to jeśli już jesteśmy przy tym 

temacie to mam pytanie nie wiem pewnie dzisiaj to mi pan i tak nie odpowie, ale 

dlaczego zniknęło drzewo z parku na kwadracie na Strzyży? Nie wiem, ono chyba nie 

było ani zagrożeniem, ani niezdrowe. Teraz jest tam pusty pieniek. Ktoś wydał 

pozwolenie na to wycinkę, także tu fajnie chwalimy się pomnikami przyrody, ale  

w Gdańsku wycina się drzewa. 

ANDRZEJ STELMASIEWICZ – Radny Klubu Wszystko dla Gdańska  

Chciałbym wyrazić swoje zdziwienie logiką, a właściwie brakiem logiki wypowiedzi 

radnego Skiby, bo z jednej strony chwali, że jest pomnik przyrody. Z drugiej strony 

zarzuca, że to jest element kampanii wyborczej. Ja na jego miejscu to bym się ucieszył 

ok zarzucił i skończył temat, ale nie pan radny Skiba. Absolutnie niepolitycznie  

i w całkowitym oderwaniu od kampanii wyborczej wywołuje wojnę na to, kto wyciął 

więcej drzew. No przyznam, że z jednej strony zarzut wobec prezydenta z drugiej 

strony rozpoczynanie jak widać dość sporej długiej dyskusji na temat kompletnie 

niezwiązany z podejmowaną głosowano uchwałą. Nie rozumiem, mam kłopoty, 

dziękuję. 

ANDRZEJ SKIBA – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości  

Dziękuję krótko, jak mój szanowny przedmówca i imiennik spojrzy sobie na zapis z tej 

rozmowy podczas sesji. To będzie mógł odsłuchać, że na temat zupełnie inne dyskusje 

wprowadził nie radny Skiba tylko radny Bejm, który przy dyskusji o ważnej inicjatywie, 

za którą zagłosuje z przyjemnością, zaczął litanie półprawd, cząsteczek prawdy  

i kłamstwo odnośnie polityki Prawa i Sprawiedliwości, a jawna hipokryzja jestem cięty, 

więc no, jeżeli słyszę, że ale ktoś się tu stroi w szaty obrońców zieleni. No to mówię, 

sprawdzam i dałem kilka przykładów. Dziękuję. 

ŁUKASZ BEJM – Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej 

Ja mam też apel do radnego Skiby, żeby przestał kłamać na tej sali, bo wszystko to, 

co zostało powiedziane, to jest absolutna prawda. Wszyscy mają tego pełną 

świadomość. Wasza formacja rżnęła drzewa przez ostatnie lata i teraz jakieś 

pouczanie nas, jak powinniśmy my gospodarować, zupełnie jest zupełnie nie na 

miejscu. Dziękuję. 

KRYSTIAN KŁOS - Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej 

Dziękuję bardzo pani przewodnicząca. Jeżeli chodzi o lasy, to oprócz lasów to 

rżnęliście jeszcze głupców i złodziei, bo nikt inny jak pan Obajtek z tych Obajtków, ale 

nie z Orlenu, a z Lasów Państwowych próbował sobie wyrwać w ostatnich dniach 

swojego urzędowania. Mieszkanie warte 2300000 zł za grosze. To pokazuje jak 

jesteście pazerni, jak się jesteście zepsuci, jaką jesteście moralną, zgnilizną? Dziękuję 

bardzo. 
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ANDRZEJ SKIBA – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości  

Ad vocem. Pani przewodnicząca, myślę, że trzeba zakończyć tę żenadę, jaką 

słyszymy z ust niektórych radnych powiem krótko, jak już państwo ruszacie wątek 

mieszkań w Gdańsku. No to naprawdę radzę. Radzę uważać, bo to nie my mieliśmy 

problemy z liczbą mieszkań w tym mieście. Dziękuję w oświadczeniach majątkowych. 

KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewodniczący Klubu Prawa i Sprawiedliwości  

Myślę, że mieszkańcom, którzy nam się przyglądają, należą się jakieś wyjaśnienia. 

Szanowni Państwo, tutaj nie padło żadne źródło informacji o tym, jak wygląda sytuacja, 

jeśli chodzi o gospodarkę leśną. Żadnego źródła to były tylko opinie i to opinie ludzi, 

którzy się tu na co dzień nie zajmują, którzy nie mają w tym zakresie żadnych 

kompetencji źródeł żadnych nie podano. To są fakty wyssane z palca, po prostu 

gospodarka leśna działa tak jak polskie, jak polskie rolnictwo czy jak polski przemysł 

to jest przemysł drzewny, gospodarka leśna, to jest taki pewien pewna gałąź również 

jak rolnictwo, więc  fakty są takie, że 95% wyciętego drewna w Polsce przerabia się  

w polskich zakładach produkcyjnych i to są ilości, które są porównywalne z roku na 

rok. Tu nie ma jakichś drastycznych wzrostów i tak dalej. Patrząc na statystyki dane 

statystyczne maksimum do 5% drewna z Polski wysyłano na eksport średniorocznie. 

Ale u proszę zwrócić i uwaga, ale 4 do 5% importowano drewna do Polski. W związku 

z tym no potrzebny jest czasem mahoń, czasem heban i tak dalej, więc to jest zwykła 

przemysłowa gospodarka handlowa, produkcyjna i tak dalej. Podkreślam po raz trzeci 

nie podano żadnych źródeł. To są gołosłowne uwagi, które tu padły na forum Rady 

miasta. Dziękuję. 

JAN PERUCKI – Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej  

Chciałbym wyrazić swoje zadowolenie. Jak czytamy w uzasadnieniu przedłożonego 

projektu uchwały zgłoś drzewo na pomnik przyrody pokłosie tej akcji właśnie dzięki 

zgłoszeniu mieszkańca możemy się dzisiaj cieszyć tym projektem uchwały i mam 

nadzieję, że zaraz jednogłośnie popartym projekcie uchwały, a mianowicie właśnie 

nasza działalność; konsekwencja polityki zwiększania drzewostanu, ale także zw. 

Cienia uwagi na to już szczególny walor tego najstarszego drzewostanu, który 

zasługuje na miano pomnika przyrody. To właśnie mieszkańcy razem z nami. Dziś się 

spółeczek uczestniczą w tej polityce przyrodniczej Miasta Gdańska i z tego miejsca 

serdecznie państwa zachęca mieszkanki mieszkańców Gdańska również o aktywność 

właśnie w tym obszarze. Aby zwracać nam uwagę, które drzewa konkretnie nadają się 

państwa. Zdaniem na to szczególne uhonorowanie, ale też na tą szczególną ochronę, 

jaką jest pomnik przyrody. 

ELŻBIETA STRZELCZYK – Radna Klubu Prawa i Sprawiedliwości  

Ja mam taką refleksję, że niektórzy z naszych radnych chyba wymagają terapii po 

oglądaniu zbyt dużej ilości stacji TVN 24, więc naprawdę zalecałabym, bo to 

przydałoby się wam trochę na uspokojenie nerwów. Natomiast poza tym uważam, że 

to jest bardzo słuszny, bardzo słuszna sprawa. Ustanawianie pomnika przyrody i za 

każdym razem jak ustanawiamy taki pomnik przyrody, to myślę, że każdy z nas 

radnych się bardzo cieszy i głosuję absolutnie za dziękuję. 
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PIOTR BORAWSKI - Z-ca Prezydenta ds. przedsiębiorczości i ochrony klimatu 

Dziękuję bardzo postaram się w krótkich słowach odnieść do kilku pytań i te, które 

padły na tej sali w tej dyskusji ostatnich kilkunastu minut. Po pierwsze pana radnego 

Plewy, jeżeli drzewo zostaje wycięte z powodów bezpieczeństwa, ja przypomnę 

państwu na tej sali i wszystkim, którzy oglądają tą relację, że na zarządzie na 

urzędnikach, którzy odpowiadają za zarząd zieleni, są pod odpowiedzialnością karną 

w wypadku, gdyby się zdarzyło jakieś niebezpieczeństwo z tego tytułu. W związku  

z tym, jeżeli są przesłanki bezpieczeństwa, przesłanki stanu zdrowia. W żaden sposób 

nie ingerujemy w tą decyzję. Urzędnicy muszą dbać o to, żeby ten drzewostan był  

w należytym stanie i jeżeli jest przez służby stwierdzone, że należy z powodów 

bezpieczeństwa wyciąć takie drzewo, to żaden polityk nie powinien w to ingerować  

z jakiejkolwiek stronę z uwagi na to, że jest odpowiedzialność karna na urzędników 

gdyby się coś wydarzyło. Jeżeli chodzi o pytanie pana radnego Rabendy dotyczący 

tego drzewa całą dokumentację całą korespondencję otrzymała Radę Dzielnicy. 

Oczywiście jesteśmy w stanie przesłać również panu Radnemu w tej sprawie  

z przekazanych im przed chwilą informacji również chodziło o stan zdrowotny tego 

drzewa; jest cała opinia dendrologiczne na ten temat, a też żeby nie było żadnych 

podejrzeń z punktu widzenia do mnie czy do urzędników, z którymi współpracuje 

decyzje wynikające z tego, że jeżeli drzewo jest na terenie Miasta Gdańska, wydaje 

Marszałek Województwa Pomorskiego i to urzędnicy Marszałka Województwa 

Pomorskiego po zapoznaniu się z opiniami dendrologicznymi wydali tego typu decyzje. 

Oczywiście, jeżeli pan radny będzie prosił całą tę dokumentację, jesteśmy w stanie 

przesłać. Co do tego, co wzbudziło największą dyskusję na tej sali, czyli planu lat 

Trójmiejskiego Parku Krajobrazowego. To Szanowni Państwo, chcę zwrócić uwagę, 

że plan był rzeczywiście uchwalony w 2015 roku na końcówce poprzednich rządów 

Platformy -PSL tu natomiast można powiedzieć, że w całości realizowany był za 

państwa rządów Prawa i Sprawiedliwości. Trochę z jednej strony jest to lekka 

hipokryzja, to znaczy zasłanianie się tym, że coś uchwalił poprzedni rząd. Jeżeli 

państwo się nie zgadzają z tym, że coś uchwalił poprzedni rząd, to należało po prostu 

to zmienić. A jeżeli państwo tego nie zmienili przez 8 czy 9 lat, to znaczy, że państwo 

popierali tego typu tego typu propozycje. Natomiast chcę zwrócić uwagę, że błądzić 

jest rzeczą ludzką. My również uchwalaliśmy na tej sali strategię Miasta Gdańska  

w 2014 roku, która w znacznie mniejszym stopniu dotyczyła chociażby tematów 

środowiska, tematów zmian klimatu i tak dalej. Po 7 latach również po dialogu  

z mieszkańcami, doszliśmy do wniosku, że tematy są tak istotne z punktu widzenia 

Miasta Gdańska, że przeorientowaliśmy całą strategię stawiając na tematy zielone, 

jako jeden z 4 filarów naszej polityki, naszej wizji Miasta Gdańska i dając strategiczne 

współczynniki takie jak chociażby 50000 zasadzonych drzew przez najbliższe lata czy 

utworzenie 100 ha urządzonych terenów zielonych, nowych, urządzonych terenów 

zielonych to są konkretne i wymierne sprawy związane z tym. Również zwracam 

uwagę na to, że to ja osobiście i moi współpracownicy od 3 lat składaliśmy uwagi do 

nowego planu, który w tej chwili jest dyskutowany i chcieliśmy podwyższenia zarówno 

wieku rentowności, jak i terenów, które mogą tego typu wyciekom podlegać. Zwracam 

uwagę na to, że składaliśmy propozycje dotyczące objęcia znacznej części lasów 

oliwskich ochroną przyrody, bo tego również oczekiwali mieszkańcy, a na to zwracam 

uwagę i tutaj się całkowicie nie zgadzam z opiniami, które na tej sali zapadły, bo 

właściwie w pierwszych decyzjach właśnie nowego Ministerstwa Środowiska został 
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podważony ten plan, który cały czas realizowany, który rzeczywiście był na końcówce 

poprzednich rządów uchwalony i w ramach tej możliwości planu o 30% w wybranych 

10 obszarach te wycinki już od tego roku zostaną zredukowane, a w kolejnym planie, 

który będzie obowiązywał po roku 2025. Rzeczywiście w tych obszarach i szczęśliwie 

również należy do tego lasy otaczające naszą metropolię i lasy TPK również to będzie 

uwzględnione, więc wszystkie te  tematy, które są tutaj, mogły zostać przez państwa 

poruszone. Ja przecież wielokrotnie na tej sali apelowałem, że jeżeli ponad podziałami 

mamy taką samą wizję dotyczące ochrony drzew i ochrony zieleni, a nie przerzucania 

się argumentami, kto jest bardziej zielone, a kto jest bardziej winny, to należy 

chociażby zmienić ustawę Lex Szyszko; przez 8 lat państwu nie zmienili o jotę lex 

Szyszko i zwracam uwagę, że od 2015 roku wycinki drzew spadły. I średnio cena za 

wycinkę z drzew, opłata za wycinkę drzew spadła o 80%, a przez 8 ostatnich lat 40% 

to skumulowana inflacja. Znaczy to są fakty i to są dane, których pan radny Koralewski 

się dopomina. To takie państwu przedstawiam. Przecież ustawę mogliście zmienić 

właściwie w jeden wieczór, tak jak to wielokrotnie zmienialiście. Nawet rozporządzenie 

do tej ustawy mogliście zmienić w jeden wieczór jednym podpisem ministra po to, żeby 

te stawki zmienić. Można było też, o co też wielokrotnie apelowaliśmy zrobić to w taki 

sposób, aby ustawa była pewną podstawą skali kraju, ażeby miasta samorządy, 

chociażby na tej sali mogły wprowadzać wyższe opłaty, bo wiadomo, że zupełnie 

inaczej powinno być chronione drzewo w mieście, a zupełnie inaczej powinno być 

chociażby w terenach dużo bardziej zalesionych, w mniej aglomeracyjnych terenach. 

I to są Szanowni Państwo fakty. Ja nie chcę się przerzucać w tej chwili polityką. 

Natomiast zależy mi na tym, żebyśmy rozmawiali o czynach i o relacjach. Jedną  

z pierwszych decyzji nowego ministerstwa było trochę zrewidowanie tego planu, który 

w tej chwili się odbywa. I ja Jestem przekonany, że wycinki w 2014 roku 2024 roku 

będą niższe, a nowy plan będzie już obejmował takie zagadnienia, których sobie 

wszyscy tutaj państwo życzą. To tytułem faktów w tej sprawie. 

AGNIESZKA OWCZARCZAK- Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  

Dziękuję bardzo jeszcze mamy głosy w dyskusji, tylko chciałabym przypomnieć 

państwu, że mimo że oczywiście temat zieleni jest bardzo ważny, to my w tej chwili 

rozmawiamy o ustanowieniu pomnika przyrody. To tak w kwestii przypomnienia, bo 

dyskusja się bardzo szeroko rozlała i będę wdzięczna, jeżeli będą Państwo jednak 

zmierzać już do końca. 

 KAROL RABENDA – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Dziękuję pani przewodnicząca, ale tu taka uwaga techniczna, to nie my odeszliśmy od 

tematu, tylko radny Bejm zaczął, to mu zaczął tą dyskusję, więc jeśli chcielibyśmy 

upominać, to dobrze by było 

AGNIESZKA OWCZARCZAK- Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  

Ale upominam wszystkich państwa nie, nie upomniałam nikogo z nazwiska. 

Poprosiłam wszystkich państwa o powrót względów. 

KAROL RABENDA – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Ale  ja pani przewodnicząca ja to nie mówię. Ja to mówię z pełną sympatią, tylko że to 

jakby próba oskarżania nas o odchodzenie od tematu jakby jest nie na miejscu, bo to 
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i to z premedytacją zaczął radny Bejm i ok ma takie ma takie prawo. Odnośnie tych 

decyzji- tak panie prezydencie w 2015 roku uchwaliliście te plany można było je 

zmienić, ale to wy postulowaliście, żeby w pewnym momencie, żeby je zmienić, to to 

jest jednak hipokryzja, bo odcinacie się od swoich planów, a przypomnę, że rządzicie 

już prawie pół roku i moglibyście to zmienić, bo rządzicie. Nie wiem czym się 

zasłaniacie, chyba że to jest element 100 konkretów, 100 konkretów, które gdzieś są 

rzucone, ale nikt nie chce ich dotrzymywać i po pierwsze pani Hennig Kloska tak 

napisała chyba taki nie poparty, żadnym  artykułem i żadną podstawą prawną mail, że 

trzeba ograniczyć wycinkę lasów, z czego się wycofała, a to, że pan prezydent teraz 

mówi, że wy coś zrobicie? No to z całym szacunkiem, ale jak zrobicie, to pan będzie 

mógł tam stanąć i to powiedzieć, bo jakby tam ograniczone zaufanie do tych obietnic, 

biorąc pod uwagę historię ze stu konkretami, jeśli chodzi o to drzewo na strzyży to ja 

tak poproszę te dokumenty bo no nie wiem, ja tam chodzę często z dziećmi, bo to jest 

plac zabaw nie wydaje mi się żeby to drzewo zagrażało nie wiem zdrowiu innych drzew 

czy w ogóle jakiemuś stanu, a wycięcie takiego drzewa w takim miejscu no jakby nawet 

jeśli są nasadzenia, no to przepraszam, ale to raczej dzieci, moich dzieci tam będą 

mogły się z tego nowego drzewa cieszyć, a to jest środek parku placu zabaw, czegoś, 

co ma być przyjemne dla otoczenia i dla mieszkańców, i dla dzieci. Także ja poproszę 

tą dokumentację, bo jeśli tam coś jest nie tak, to jest pewien skandal. 

ROMUALD PLEWA- Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Ja jeszcze powrócę do ulicy Wajdeloty 12 i wycinki, o którym przed chwilą pan 

wiceprezydent powiedział w piśmie Dyrektora Wydziału Środowiska Maciej Lorek. 

Bardzo ładnie napisał, dziękuję za to i wskazał, że muszą być 3 nasadzenia w tym 

rejonie drzew i tu zostały wymienione grab pospolity. Lipa drobnolistna lub dąb 

szypułkowy i prosiłbym, żeby władze Gdańska poinformowały Radę i nas o tym, kiedy 

te nasadzenia będą zrealizowane. Dziękuję. 

PIOTR BORAWSKI - Z-ca Prezydenta ds. przedsiębiorczości i ochrony klimatu 

Oczywiście przekażemy dokumentację panu radnemu i przekażemy informacje 

drugiemu panu radnemu  nie ma żadnego problemu w tej sprawie.  

Głosowanie  (druk 1942) 

Za                         33 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1882/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie ustanowienia pomnika przyrody 

 

z dnia 29 lutego 2024 r.  
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Uchwała stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu 

24) w sprawie nadania nazwy ulica Krakowska (druk 1936);  
 
                    Komisja wiodąca: K. Kultury i Promocji – pozytywna 

 

PIOTR BORAWSKI - Z-ca Prezydenta ds. przedsiębiorczości i ochrony klimatu 

W druku 1936 chciałem prosić państwa o nadanie ulicy ulicą Krakowską. To jest teren 

w dzielnicy Gdańsku  Ujeścisko Łostowice, konkretnie na Ujeścisku. To jest taki kwartał 

część osiedla, która od wielu lat nazywana jest różnego rodzaju imionami nazw miast. 

W związku z tym chcielibyśmy nawiązać również do tego. O nadanie nazwy wystąpił 

nasz TBS Motława, chodzi o nową ulicę w pobliżu właśnie inwestycji  budynków 

komunalnych naszego TBSu. Mapka jest załącznikiem do niniejszej uchwały. Bardzo 

proszę o podjęcie tej uchwały i nadanie nazwy ulica Krakowska. 

 

Głosowanie  (druk 1936) 

Za                         31 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1883/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie nadania nazwy ulica Krakowska 

 

z dnia 29 lutego 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu 

25) w sprawie nadania nazwy ulica Rzeszowska (druk 1937); 
 

                      Komisja wiodąca: K. Kultury i Promocji – pozytywna 
 

 

PIOTR BORAWSKI - Z-ca Prezydenta ds. przedsiębiorczości i ochrony klimatu 

W tym druku 1937 bardzo podobna sytuacja, bardzo blisko w pobliżu również nasza 

spółka TBS Motława wnosi o to, żeby nazwać ulicę nową ulicą Rzeszowską. Bardzo 



58 
 

podobny teren. Bardzo podobna sytuacja również proszę państwa, radnych  

o uchwalenie tej nazwy. 

Głosowanie  (druk 1937) 

Za                         30 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   1 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1884/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie nadania nazwy ulica Rzeszowska 

 

z dnia 29 lutego 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu 

26) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia i nadania statutu 

Gdańskiego Centrum Informatycznego (druk 1938);  
 

                      Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna  
 

MARIA BOLLIN– Dyrektor Gdańskiego Centrum Informatycznego 
 

Wniosek dotyczy wcześniejszej daty przyjęcia do obsługi Gdańskiego Biura Rozwoju 

Miasta Gdańska do obsługi informatycznej Gdańskiego Centrum Informatycznego.  

W wyniku szeregu prac projektowych, które prowadziliśmy z różnymi podmiotami 

gminy miasta Gdańsk, biuro Rozwoju Miasta Gdańska korzysta i będzie korzystać  

z integralnych rozwiązań w obszarze systemów informacji przestrzennej, jakie również 

innych elementów infrastruktury informatycznej miejskiej, którą zapewnia i  dostarcza 

dla jednostek gminnych Gdańskie Centrum Informatyczne. Dziękuję. 

Głosowanie  (druk 1938) 

Za                         30 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
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UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1885/24 
 

   Rady Miasta Gdańska 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia i nadania statutu Gdańskiego Centrum 

Informatycznego 

 

z dnia 29 lutego 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu 

27) w sprawie świadczenia przez Gdańskie Centrum Informatyczne obsługi 

informatycznej na rzecz Miejskiego Zespołu ds. Orzekania o 

Niepełnosprawności w Gdańsku (druk 1939);  

   Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna  
 

MARIA BOLLIN– Dyrektor Gdańskiego Centrum Informatycznego 
 

Druk dotyczy przejęcia do obsługi Miejskiego Zespołu Orzekania  

o Niepełnosprawności w zakresie  tak zwanego środowiska pracy grupowej, które 

świadczy  dla gminy miasta Gdańsk Gdańskie Centrum Informatyczne, które pozwoli 

w sposób bezpieczny zapewnić komunikację dla  Zespołu Orzekania  

o Niepełnosprawności w terminie 30 dni od przyjęcia pozytywnej uchwały przez 

państwa. Dziękuję bardzo. 

Głosowanie  (druk 1939) 

Za                         32 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1886/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie świadczenia przez Gdańskie Centrum Informatyczne obsługi 

informatycznej na rzecz Miejskiego Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności  

w Gdańsku 

 

z dnia 29 lutego 2024 r.  
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Uchwała stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu 

28) w sprawie ustalenia jednostkowych stawek kalkulacyjnych dotacji 
przedmiotowej dla Gdańskich Nieruchomości samorządowego zakładu 
budżetowego w Gdańsku na 2024 rok (druk 1930);  

           
    Komisja wiodąca: K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 

                                                      K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
 

ANNA TRZUSKOLAS– Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 

Szanowni Państwo uchwała dotyczy ustalenia stawek jednostkowych kalkulacyjnych 

dotacji przedmiotowych dla Gdańskich Nieruchomości, mówimy tutaj o dotacjach na 

wydatki bieżące, które głównie związane są z bieżącymi, z usuwaniem bieżących 

awarii, drobnych remontów, a także administrowaniem budynków będących  

w zasobach gminy Miasta Gdańska. Dotacja przedmiotowa jest kalkulowana do 

pewnej wysokości nie jest to 100% kosztów i ustalenie stawek kalkulacyjnych wynika 

z ustawy o finansach publicznych. Dziękuję. 

Głosowanie  (druk 1930) 

Za                         32 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1887/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie ustalenia jednostkowych stawek kalkulacyjnych dotacji przedmiotowej dla 

Gdańskich Nieruchomości samorządowego zakładu budżetowego w Gdańsku na 

2024 rok 

 

z dnia 29 lutego 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu 

29) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu kwoty równej 
bonifikacie udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 1921);  

 

                    Komisja wiodąca: K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
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ROLAND DUDZIUK – Zastępca Dyrektora Wydziału Skarbu 

Wnoszę o przyjęcie pakietu 7 uchwał dotyczących odstąpienia od żądania zwrotu 

bonifikaty w sytuacji, gdy najemcy lokali komunalnych, kupując mieszkania z bonifikatą 

przed upływem 5 lat od nabycia dokonali jego zbycia, a środki nie wykorzystali do 

końca zgodnie z ustawą o gospodarce nieruchomościami. I tak w przypadku tych 7 

układ generalnie w przypadku 5 przypadków środki zostały wydatkowane na cele 

mieszkaniowe, czyli remont, budowę domu i tak druk 1921 właśnie dotyczy jakby 

przeznaczenia tych środków na cele mieszkaniowe remontowe druk 1922 podobnie 

tak samo druk 1920, 1925 i 1927, natomiast druk 1924 dotyczy takiej sytuacji 

społecznej, gdzie spadkobiercy niemający kontaktu w ogóle z osobą zobowiązaną 

odziedziczyły zobowiązanie do zwrotu bonifikaty. Natomiast w druku 1926 dotyczy to 

sytuacji, kiedy nabywca lokalu komunalnego dokonał nieodpłatnego zbycia na rzecz 

osoby bliskiej, a osoba bliska w późniejszym okresie nabyła kolejny lokal mieszkalny, 

gdzie zaspokaja swoje potrzeby mieszkaniowe. I o tego naszego byłego najemcy 

dziękuję. 

PIOTR DZIK – Radny Klubu Wszystko dla Gdańska 

Bardzo dziękuję w imieniu Komisji. Takie było nasze założenie, ażeby te duże, czy 

pakiet jaki mieliśmy tych  odstąpienia od bonifikat prostować. Jesteśmy na końcówce 

i cieszę się, że w tej całej kadencji udało nam się to zrobić jest to wielka ulga też dla 

wielu mieszkańców, bardzo państwu. Panie Dyrektorze gratuluję i awansu i bardzo 

panu dziękuję i panu dyrektorowi Lechowiczowi dziękuję. 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  

Szanowni Państwo będziemy teraz głosować po kolei. Te uchwały oczywiście przy 

każdej, jeżeli będą państwo mieli jakieś pytania czy wątpliwości, to będzie można je 

zadać.  

Głosowanie  (druk 1921) 

Za                         32 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1888/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu kwoty równej 

bonifikacie udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 

z dnia 29 lutego 2024 r.  
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Uchwała stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu 

30) w sprawie wyrażenia zgody na częściowe odstąpienie od żądania zwrotu 
zwaloryzowanej kwoty równej bonifikacie udzielonej przy sprzedaży lokalu 
mieszkalnego (druk 1922);  

 
 
                     Komisja wiodąca: K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
 

Głosowanie  (druk 1922) 

Za                         32 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1889/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia zgody na częściowe odstąpienie od żądania zwrotu 

zwaloryzowanej kwoty równej bonifikacie udzielonej przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego 

 

z dnia 29 lutego 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu 

31) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania proporcjonalnego 
zwrotu kwoty równej bonifikacie udzielonej przy sprzedaży lokalu 
mieszkalnego (druk 1923);  

 
 
                     Komisja wiodąca: K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
 

Głosowanie  (druk 1923) 

Za                         34 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
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UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1890/24 
 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania proporcjonalnego zwrotu 

kwoty równej bonifikacie udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 

z dnia 29 lutego 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu 

 

32) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu kwoty równej 
bonifikacie udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 1924);  

 
 
                     Komisja wiodąca: K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
 

Głosowanie  (druk 1924) 

Za                         34 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1891/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu kwoty równej 

bonifikacie udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 

z dnia 29 lutego 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu 

 

33) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania proporcjonalnego 
zwrotu kwoty równej bonifikacie udzielonej przy sprzedaży lokalu 
mieszkalnego (druk 1925);  

 
 
                     Komisja wiodąca: K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
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Głosowanie  (druk 1925) 

Za                         33 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1892/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania proporcjonalnego zwrotu 

kwoty równej bonifikacie udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

z dnia 29 lutego 2024 r.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu 

 

34) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu kwoty równej 
bonifikacie udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 1926);  

 
                     Komisja wiodąca: K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
 

Głosowanie  (druk 1926) 

Za                         34 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1893/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu kwoty równej 

bonifikacie udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu 

 

35) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu kwoty równej 
bonifikacie udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 1927);  
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                   Komisja wiodąca: K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 
 

Głosowanie  (druk 1927) 

Za                         34 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1894/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu kwoty równej 

bonifikacie udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu 

 

36) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 
trybu zawarcia umowy  użytkowania nieruchomości  (druk 1928);  

 
                     Komisja wiodąca:  – K. Kultury i Promocji – pozytywna 
 

TOMASZ LECHOWICZ–Dyrektor Wydziału Skarbu  

Pani Przewodnicząca Wysoka Rado przedstawiam Państwu projekt uchwały 

dotyczący wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy użytkowania nieruchomości położonej przy ulicy Jaskółczej  

w Gdańsku. Nieruchomości, która jest wykorzystana już od 25 lat przez Samorządową 

Instytucję Kultury Centrum Sztuki Współczesnej Łaźnia. Prawdopodobnie mam 

nadzieję wszystkim doskonale znana, ponieważ jest wniosek o kolejny okres 25 lat 

oddania tej nieruchomości w użytkowaniu tejże instytucji nie pozostaje nic innego jak 

pozytywnie Państwu przedstawić ten projekt uchwały. Celem podjęcia stosownej 

decyzji pewne uzasadnienie tejże uchwały Państwo macie. Myślę, że mogę tylko 

dodać, że opłata z tytułu użytkowania dla tego typu instytucji wynosi 0,1% wartości 

nieruchomości. Dziękuję bardzo. 

Głosowanie  (druk 1928) 

Za                         33 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
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UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1895/24 
 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy  użytkowania nieruchomości 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu 

 

37) w sprawie rozpatrzenia skargi wniesionej na Prezydenta Miasta Gdańska,  
w imieniu Pani XY, przez Pana XY (druk 1934);  

 

ANDRZEJ SKIBA – Przewodniczący Komisji Ds. Skarg, Wniosków i Petycji 
Zreferował projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Głosowanie  (druk 1934) 

Za                         21 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   9 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1896/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie rozpatrzenia skargi wniesionej na Prezydenta Miasta Gdańska, w imieniu 

Pani XY, przez Pana XY 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu 

 

38) Oświadczenie w sprawie wyrażenia poparcia dla kontynuacji Programu 
Inwestycyjnego Centralnego Portu Komunikacyjnego jako strategicznego 
projektu dla rozwoju infrastrukturalnego, gospodarczego i społecznego 

Polski ( druk 1940); NIE PODJĘTO 

 

KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewodniczący Klubu Radnych Prawa  
i Sprawiedliwości 
 

Klub radnych Prawa i Sprawiedliwości zgłosił projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

poparcia dla kontynuacji procesu inwestycyjnego Centralnego Portu Komunikacyjnego 

jako strategicznego projektu dla rozwoju infrastrukturalnego, gospodarczego  

i społecznego Polski. W pierwszym paragrafie ujęliśmy, że Rada Miasta Gdańska 
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kierując się najwyższymi wartościami, wyraża swoje poparcie dla kontynuacji 

programu inwestycyjnego Centralnego Portu Komunikacyjnego jako strategicznego 

projektu dla rozwoju infrastrukturalnego, gospodarczego i społecznego Polski. Jak 

pokazują badania opinii społecznej, program CPK jest popierany przez zdecydowaną 

większość obywateli Polski. Raporty renomowanych firm audytorskich wskazują, iż  

w wyniku realizacji programu inwestycyjnego CPK w Polsce powstanie około 300000 

wysokiej jakości miejsc pracy. I około bilion złotych wzrostu produkcji globalnej. 

Program CPK to prawie 2000 km nowych linii kolejowych, których budowa uzupełni 

sieć kolejową w Polsce, wpisując się w plany inwestycyjne krajów Trójmorza, 

Międzynarodowej Inicjatywy Gospodarczo Politycznej skupiającej 13 państw Unii 

Europejskiej, obejmujące łącznie 4500 km kolei dużych prędkości. CPK zakłada 

również przedłużenie centralnej magistrali kolejowej na północ do Gdańska. Prawie 

każdy Polak zamieszkałby w zasięgu do 30 minut od stacji kolejowej z której miałby 

cały szereg częstych i dobrych połączeń do różnych destynacji w całym kraju. Samo 

przesunięcie strumienia towarów przewożonych drogą lotniczą przysporzy około 200 

miliardów złotych dodatkowych wpływów do budżetu państwa w perspektywie do 2060 

roku. Wzrost dochodów budżetu państwa może pozytywnie wpłynąć na sytuację 

finansową gminy Miasta Gdańska. Państwo powinno zdecydować się na zwiększenie 

środków przekazywanych do samorządu w formie dotacji lub subwencji. Większa 

kwota transferów może stanowić istotne wsparcie dla budżetu gminy pozwalając na 

pokrycie wydatków lub realizację nowych inwestycji, co przyczyni się do poprawy 

jakości życia mieszkańców Gdańska i rozwoju lokalnej społeczności. Powierza się 

przewodniczący Rady Miasta Gdańska przekazanie niniejszego oświadczenia 

prezesowi Rady Ministrów Donaldowi Tuskowi oraz prezydentowi Rzeczypospolitej 

Polskiej Andrzejowi Dudzie.  W takim kształcie zaproponowana uchwała wydaje się, 

że jest obowiązki wszystkich radnych. Rady Miasta Gdańska. Wsparcia. Inicjatywy 

budowy CPK jako kluczowego elementu modernizacji infrastruktury transportowej 

Polski, obecnie zarówno w obszarze komunikacji lotniczej, jak i kolejowej. Rozwój 

naszego kraju jest ograniczany przez braki w infrastrukturze. Największe polskie 

lotnisko port lotniczy Chopina znajduje się w zaledwie czwartej dziesiątce lotnisk 

europejskich. Zgodnie z opiniami ekspertów lotniczych projekt CPK nie będzie 

zagrażał lotnisku w Gdańsku w zakresie kolei w związku z pozostałościami z czasów 

zaborów na mapie polskich kolei. Brakuje całego szeregu niezbędnych połączeń 

międzymiastowych. Liczba kilometrów linii kolejowych w plantacji jest nadal wyraźnie 

poniżej poziomu 1989 roku, zatem ten nowy program zapewni kompleksową 

eliminację tych braków i zbuduje w Polsce nowoczesny  spójny system komunikacyjny 

odpowiadający obecnym potrzebom i wychodzący naprzeciw przyszłym aspiracją 

gdańskiej gospodarki, a zwłaszcza gdańskiego portu. Dodatkowo CPK jest niezwykle 

istotny dla bezpieczeństwa Polski w kontekście zwiększania zdolności naszego kraju 

do przyjmowania w krótkim czasie transportu sojuszniczych wojsk i zaopatrzenia na 

skalę strategiczną wschodniej flanki NATO. Wobec powyższego zasadne jest podjęcie 

przez Radę Miasta Gdańska powyższego oświadczenia. Dziękuję bardzo. 

WOJCIECH BŁASZKOWSKI – Radny Klubu Wszystko dla Gdańska 

Oczywiście ja bardzo króciutko. Szanowni Państwo, wiemy, że w przypadku takiej 

inwestycji no nie mogą decydować slogany, tylko musi decydować rachunek 

ekonomiczny, rachunek ekonomiczny, którego po prostu w poprzedniej kadencji rządu 

wyraźnie brakowało. Ale ten rachunek teraz jest tworzony i w oparciu o ten rachunek 
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ekonomiczny niewątpliwie podjęta zostanie decyzja. Wydaje mi się, że wystosowanie 

apelu w tym zakresie nie ma po prostu kompletnie sensu. Dziękuję bardzo. 

Głosowanie  (druk 1940) OŚWIADCZENIE 

Za                         12 
Przeciw                19 
Wstrzymało się   1 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu nie podjęła 
Oświadczenia  

39) Oświadczenie w sprawie poparcia projektu ustawy o związku 
metropolitalnym w województwie pomorskim (druk 1944); ZOSTAŁO 
PODJĘTE 

 
                   

KAMILA BŁASZCZYK  – Radna Klubu  Koalicji Obywatelskiej 

 
Treść oświadczenia w sprawie poparcia projektu ustawy o związku metropolitalnym  

w województwie pomorskim. Rada Miasta Gdańska wskazuje, że utrzymanie przez 

kolejne dekady wysokiego tempa Rozwoju Gospodarczego Gdańska i Gdańskiego 

obszaru Metropolitalnego nie będzie możliwe bez ustawowego uregulowania 

metropolizacji jako kolejnego etapu urbanizacji. Interwencja państwowa w proces 

metropolii na Pomorzu jest potrzebna w celu przezwyciężenia barier rozwojowych, 

których gminy i powiaty zrzeszone w stowarzyszeniu samorządowym obszar 

Metropolitalny Gdańsk, Gdynia, Sopot nie są w stanie przezwyciężyć w zakresie 

integracji metropolitalnej. Należą do nich wyzwania transportowe, przestrzenne, 

klimatyczne oraz podniesienie poziomu innowacyjności regionu. Dotychczasowe 

formy współpracy samorządów w oparciu jedynie o dolną inicjatywę. Nie są 

wystarczającą formą efektywnego zarządzania metropolią. Rada Miasta Gdańska 

wyraża poparcie dla ustawy o związku metropolitalnym w województwie pomorskim, 

która pozwoli na wykorzystanie potencjału rozwojowego metropolii trójmiejskiej,  

w której jedną z wiodących ról odgrywa miasto Gdańsk. I to jest treść oświadczenia. 

Natomiast jeżeli chodzi o uzasadnienie, to warto przypomnieć, że ustawa 

metropolitalna będzie obchodzić już niedługo ósme swoje urodziny. Idea ustawy 

metropolitalnej bowiem całość rozpoczęła się w 2016 roku. Co więcej, w 2020 roku 

Senat Rzeczypospolitej Polskiej przyjął projekt takiej ustawy Metropolitalnej dla 

Pomorza, natomiast nie został on przez procedowany przez 3 najbliższe 3 ostatnie lata 

przez Sejm RP oo więcej, posłowie Prawa i Sprawiedliwości, którzy w momencie jak 

ta ustawa była procedowana przez Senat, wielokrotnie w mediach społecznościowych 

i przed dziennikarzami chwalili się tak. My popieramy tą ustawę. My chcemy metropolii 

dla Pomorza. A co zrobili w Sejmie? Jak doszło do głosowania, żeby wciągnąć do 

porządku obrad ustawy metropolitalną? Powiedzieli nie, i to są tacy znani posłowie 

Prawa i Sprawiedliwości, jak Kacper Płażyński, Jarosław Selin. I inni i. Inni ważni  

prominentni posłowie Prawa i Sprawiedliwości z Pomorza, ale po co nam to jest 

potrzebne. W tej chwili współpraca Gdańska z okolicznymi gminami istnieje, ale to to 

jest tylko ułamek tego, co możemy osiągnąć pokazał nam Śląsk i Metropolia Śląska. 

Ile można zdziałać wspólnymi siłami, mając do tego odpowiednie narzędzia i takie 
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narzędzia dawałaby ustawa metropolitalna. Dlatego tak kluczowe jest, żeby wywierać 

systematyczny i ciągły nacisk. Na to, żeby Parlament przyjął jak najszybciej taką 

ustawę, stąd dzisiejsze oświadczenie. Dziękuję bardzo. 

KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewodniczący Klubu Prawa i Sprawiedliwości  

Ja to się zastanawiam czy to nie powinna być idea nowej fali. Nowa fala. Dziękuję bardzo.  

ANNA GOLĘDZINOWSKA- Radna Klubu Koalicji Obywatelskiej 

Ja miałam okazję jako ekspertka w troszeczkę innej roli niż radna miasta brać udział 

w posiedzeniu senackim dotyczącym projektu Ustawy Metropolitalnej. Jest to 

konieczność tak, jeżeli chcemy się rozwijać zgodnie z naszymi potencjał połami 

rozwojowymi, ale rozwijać w sposób harmonijny. Zresztą jedna z jeden z dzisiejszych 

planów zagospodarowania przestrzennego jasno pokazywał, owszem, bardzo dobra, 

bardzo ciężka praca Biura Rozwoju Gdańska, ale tego typu tereny powinny być już 

planowane w pewnym szerszym kontekście metropolitalnym zwrócę tylko uwagę na  

2 zagadnienia, które mają być podkreślone, czy mamy dostać nowe narzędzia, jeżeli 

chodzi o Ustawę Metropolitalną, transport zbiorowy i ochrona środowiska ze 

szczególnym uwzględnieniem adaptacji do zmian klimatycznych. Zagadnienia bardzo 

aktualne zagadnienia, bez których to znaczy oczywiście zawsze można coś robić jako 

pojedynczy samorząd. Natomiast w tej specyficznej strukturze policentrycznej 

metropolii, z którą mamy do czynienia, jest to tak naprawdę prawne rozwiązanie 

niezbędne do wdrożenia. Tak naprawdę na wczoraj stąd gorąco zachęcam do 

poparcia tego druku. Dziękuję. 

ANDRZEJ SKIBA – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości  

Mam taki komfort, że mogę powtórzyć to, co mówiłem kilka miesięcy temu odnośnie 

podobnych projektów nad ideą. Na pewno warto się zastanowić, natomiast warto 

również spojrzeć jak wygląda praktyka. Jeżeli chodzi o projekty realizowane w nieco 

większych kombinacjach na większym obszarze przez władzę, która się wywodzi  

z Koalicji Obywatelskiej, czy to w Radzie Miasta Gdańska, czy w innych samorządach, 

czy w naszym województwie. Mam poważne obawy, że bez dobrych prac nad kadrami 

w naszym regionie mogą nawet najlepsze rozwiązania prawne nie wystarczyć, czego 

dowodem jest chyba kompromitacja systemu Fala 150 milionów złotych wydane.  

I dalej nie działa. W związku z tym ja się przy tym głosowaniu od głosu wstrzymuję. 

Dziękuję. 

Głosowanie  (druk 1944) OŚWIADCZENIE 

Za                         20 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   10 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjął 
Oświadczenie  
 

Oświadczenie stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu 



70 
 

40) w sprawie rozpatrzenia skargi Pana XY reprezentowanego przez Panią XY  

na  działalność Gdańskich Nieruchomości (druk 1945); 
 

ANDRZEJ SKIBA – Przewodniczący Komisji Ds. Skarg, Wniosków i Petycji 
Zreferował projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Głosowanie  (druk 1945) 

Za                         21 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   9 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1897/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie rozpatrzenia skargi Pana XY reprezentowanego przez Panią XY  na  

działalność Gdańskich Nieruchomości 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu 

 

41) w sprawie rozpatrzenia skargi Pana XY z dnia 29 grudnia 2023 r. na 

działania Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 46 w Gdańsku (druk 1946); 

 

ANDRZEJ SKIBA – Przewodniczący Komisji Ds. Skarg, Wniosków i Petycji 
Zreferował projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Głosowanie  (druk 1946) 

Za                         29 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   1 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1898/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie rozpatrzenia skargi Pana XY z dnia 29 grudnia 2023 r. na działania 

Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 46 w Gdańsku 
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Uchwała stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu 

 

42) w sprawie rozpatrzenia skargi Spółdzielni Budowlano - Mieszkaniowej 

"WYBRZEŻE" w Gdańsku na działalność Prezydenta Miasta Gdańska  

(druk 1947); 

 

ANDRZEJ SKIBA – Przewodniczący Komisji Ds. Skarg, Wniosków i Petycji 
Zreferował projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Głosowanie  (druk 1947) 

Za                         22 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   10 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1899/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie rozpatrzenia skargi Spółdzielni Budowlano - Mieszkaniowej "WYBRZEŻE" 

w Gdańsku na działalność Prezydenta Miasta Gdańska 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu 

 

43) w sprawie rozpatrzenia skargi Pana XY z dnia 10 października 2023 r. na 

Dyrektor Pałacu Młodzieży w Gdańsku (druk 1948); 

 

ANDRZEJ SKIBA – Przewodniczący Komisji Ds. Skarg, Wniosków i Petycji 
Zreferował projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Głosowanie  (druk 1948) 

Za                         32 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   1 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1900/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 
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w sprawie rozpatrzenia skargi Pana XY z dnia 10 października 2023 r. na Dyrektor 

Pałacu Młodzieży w Gdańsku 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu 

 

44) w sprawie rozpatrzenia skargi Pani XY z dnia 10 października 2023 r. na 

Dyrektor Pałacu Młodzieży w Gdańsku (druk 1949); 

 

ANDRZEJ SKIBA – Przewodniczący Komisji Ds. Skarg, Wniosków i Petycji 
Zreferował projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Głosowanie  (druk 1949) 

Za                         31 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   2 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1901/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie rozpatrzenia skargi Pani XY z dnia 10 października 2023 r. na Dyrektor 

Pałacu Młodzieży w Gdańsku 

  

Uchwała stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu 

 

45) w sprawie rozpatrzenia skargi Pani XY na działanie Gdańskiego Zarządu 

Dróg i Zieleni (druk 1950); 

 

ANDRZEJ SKIBA – Przewodniczący Komisji Ds. Skarg, Wniosków i Petycji 
Zreferował projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

PIOTR DZIK – Radny Klubu Wszystko dla Gdańska  

No ja chciałem podziękować za perfekcję i dokładność o jej opisu i za tak wnikliwe 

przeanalizowanie tych spraw. Bardzo gratuluję i pozdrawiam. 

CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR- Przewodniczący Klubu Koalicji Obywatelskiej 

Chciałem się zapytać panie przewodniczący, czy Komisja do Spraw Skarg, Wniosków 

i Petycji zbadała, czy rzeczywiście to oznakowanie poziome w postaci namalowanych 

linii w tym dniu było  czytelne i do tego zmierza moje pytanie, dziękuję. 
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ANDRZEJ SKIBA – Przewodniczący Komisji Ds. Skarg, Wniosków i Petycji 
Dziękuję bardzo za komentarz od radnego Dzika i za pytanie od pana 

przewodniczącego, tak jak panie przewodniczący wskazałem podczas posiedzenia 

Komisji, co jest ujęte w protokole treści te przedstawiał pełniący obowiązki zastępcy 

kierownika działu obsługi rozliczeń obszaru płatnego parkowania pan Łukasz G.  

i Komisja opierała się na jego stwierdzeniach nie była przeprowadzona z szeregu 

powodów również czasowych wizja w terenie. Natomiast ja to już jest opinia moja jako 

radnego, ale nie przewodniczącego Komisji, bo to trzeba oddzielić. Ja mam 

wątpliwości co do tego rozstrzygnięcia przy tej sprawie, ale taka była wola. Mam 

nadzieję, że na pana pytanie odpowiedziałem, jeśli nie, to możemy sięgnąć do 

protokołu z Komisji, bo to rzeczywiście sprawa jest w moim odczuciu też ciekawa. 

Głosowanie  (druk 1950) 

Za                         20 
Przeciw                5 
Wstrzymało się   7 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1902/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie rozpatrzenia skargi Pani XY na działanie Gdańskiego Zarządu Dróg i 

Zieleni 

  

Uchwała stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu 

46) w sprawie rozpatrzenia skargi Pani XY na Dyrektora Gdańskiego Domu 

Integracyjno-Rodzinnego (druk 1951); 

 

ANDRZEJ SKIBA – Przewodniczący Komisji Ds. Skarg, Wniosków i Petycji 
Zreferował projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Głosowanie  (druk 1951) 

Za                         21 
Przeciw                0 
Wstrzymało się   9 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr LXXIII/1903/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 
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w sprawie rozpatrzenia skargi Pani XY na Dyrektora Gdańskiego Domu Integracyjno-

Rodzinnego 

  

Uchwała stanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  

Proszę pamiętać, że kolejna sesja  Rady Miasta Gdańska jest zaplanowana o tydzień 

wcześniej niż zwykle, czyli 21 marca. Także proszę przewodniczących Komisji, żeby 

to uwzględnili w harmonogramie pracy Komisji. Ten termin ma oczywiście związek  

z świętami Wielkiej Nocy, które są tydzień później. I tutaj pani dyrektor jeszcze 

przypomina, żeby się przewodniczący Komisji Rozliczyli z kadencji, która właśnie mija 

wszyscy państwo wiedzą, o co chodzi. Trzeba przygotować dokumenty, sprawdzić, 

czy wszystko jest, czy niczego nie brakuje, ale zakładam, że były one prowadzone 

porządnie na bieżąco także nie będzie to żadnym problemem.  

 

PUNKT 5 

WNIOSKI, OŚWIADCZENIA OSOBISTE 

 

ROMUALD PLEWA – Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości  

Ja od 2 sesji zajmuje głos w tej części w sprawie pomnika pani Anny Walentynowicz  

i tablicy na budynku, w którym mieszkała. Tablice ta ufundowana została przez miasto 

i do dzisiaj nie ma możliwości, jak gdyby dyskusji oraz informacji kto odpowiada, bo w 

mieście mam odpowiedź, że miasto formalnie tych tablic nie przejęło w związku z tym 

potrzebuję tu pomocy pani przewodniczącej, żeby znaleźć  kogoś, kto  jest w stanie 

tutaj dopomóc, a panu wiceprezydentowi chciałbym podziękować za działania 

związane z pomnikiem.  Ja się zobowiązałem się, że z Nowakiem porozmawiam, żeby 

uzupełnić dokumentację, która została przekazana według pana Czesława Nowaka 

podczas odsłonięcia i poświęcenia pomnika. 

ANDRZEJ SKIBA - Radny Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Dziękuję ja krótko w kwestii technicznej, ale chyba istotnej dla wszystkich państwa. Te 

oświadczenia majątkowe, jak rozumiem, należało wpisać dochody za 2 pierwsze 

miesiące tego roku, bo formularz, co oczywiście nie jest państwa jakoś winą czy  naszą 

tutaj trochę inaczej jest ułożony a jak wiemy oświadczenia majątkowe raczej ich 

niezłożenie może skutkować poważnymi problemami, więc chyba chciałem się 

upewnić, że to jest złożone na tak jak państwo zaleca liście, bo  w oświadczeniu niby 

trzeba co roku, a teraz jest to sytuacja wyjątkowa. A przyznam, że mi dostęp do lexa 

się za zawiesił i nie mogłem sprawdzić, jak to dokładnie wygląda, więc ufam, że 

publicznie o tym mówiąc Zrobiliśmy jak należy. 
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AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  

Tak oświadczenie na koniec kadencji musi być złożone na 2 miesiące przed końcem 

kadencji. Ten termin wypada dzisiaj, czyli 29 lutego i jest to oświadczenie, które składa 

się na stan na dzień złożenia za obecny rok, czyli za 2 miesiące. Luty i styczeń tego 

roku. Mimo że formularz faktycznie tego nie przewiduje, ale jest przygotowany przez 

ustawodawcę. Typ formularza, więc po prostu państwo w tam w tych rubrykach 

wpisują, że to dotyczy lutego i stycznia tego roku. Później państwo radni będą 

zobowiązani do końca kwietnia złożyć oświadczenie majątkowe za rok ubiegły i ono 

wówczas będzie obejmowało wszystkie miesiące ubiegłego roku. Ale tak  jest jak pan 

radny przed chwilą powiedział. I na tym wyczerpaliśmy porządek obrad dzisiejszej 

sesji.  

       

PUNKT 6 

 

ZAKOŃCZENIE OBRAD  

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

 

 

Obrady zakończono o godzinie 14:12 

    

Przewodnicząca 

Rady Miasta Gdańska 

 

Agnieszka Owczarczak 

 

 

 

 

Protokół sporządziła 

na podstawie zapisu w formie cyfrowej 

 

Inspektor BRMG 

Anna Staniszewska  


